
پزشکیان در دیدار مدیران ارشد رسانه های آمریکایی:
در مقابل جنایات رژیم صهیونیستی 

سکوت نکنید
قبال  رفتار منفعلانه رسانه های مطرح جهان در  از  رئیس جمهور 
به  شما  گفت:  و  کرد  انتقاد  غزه  در  صهیونیستی  رژیم  نسل کشی 
وقوع  حال  در  اتفاقی  چه  غزه  در  می دانید  خوبی  به  رسانه  عنوان 
است، در مقابل این جنایات سکوت نکنید و اجازه ندهید جای ظالم 
و مظلوم عوض شود.  دکتر مسعود پزشکیان که به منظور شرکت در 
هفتاد و نهمین نشست مجمع عمومی سازمان ملل متحد به نیویورک 
سفر کرده است، صبح دوشنبه به وقت محلی، در نخستین بخش از  صفحه2

پیام ظریف به سید حسن نصرالله: 
آزادگان جهان در کنار فلسطین 

و ملت های منطقه بایستند
معاون راهبردی رئیس جمهور شهادت »ابراهیم عقیل« فرمانده 
بزرگ جهادی لبنان را به دبیرکل حزب الله لبنان تبریک و تسلیت 
گفت و تصریح کرد: آزادگان جهان با همه توان خود، در کنار فلسطین 
و ملت های منطقه که به طور روزانه در معرض جنایات رژیم اسرائیل 
قرار دارند،بایستند. محمدجواد ظریف معاون راهبردی رئیس جمهور، 
عقیل«  »ابراهیم  شهادت  لبنان،  حزب الله  دبیرکل  به  پیامی  در 
فرمانده بزرگ جهادی لبنان را تسلیت گفت و نوشت: از همه آزادگان  صفحه 2سه شنبه   3 مهر ماه 1403  20 ربیع الاول 1446 24 سپتامپر 2024  شماره 6040  سال بیست و هفتم  5000 تومان

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع 
مقدس استان قم :

جمع آوری ۲ میلیون 
سند مرتبط با دفاع 
مقدس در استان قم

دبیر ستاد حمایت از خانواده و جوانی جمعیت استان قم :

مهدهای کودک 
خانگی برای مادران 

شاغل ایجاد شود

صفحه 4

صفحه 4

مدیر منطقه ۲ شهرداری قم:

زمین های خالی 
منطقه نیروگاه 

ساماندهی می شود

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم :

سومین جشن مهر 
سینمای ایران در قم 

برگزار می شود

صفحه 8

صفحه 4

شهردار قم با اشاره به اینکه هشت سال دفاع مقدس با 
تاسی از راه اباعبدالله الحسین )ع( روی داد، گفت: شهدا 

چراغ هدایت برای تمام امت هستند.
سیدمرتضی سقائیان نژاد روز دوشنبه دوم مهر در حاشیه 
با  آئین گرامیداشت هفته دفاع مقدس و تجدید پیمان 
شهدا در گلزار شهدای بهشت معصومه قم اظهار کرد: 
و  هدایت  مسیر  در  نهادن  پای  میان  تولد  بدو  از  انسان 

ضلالت مخیر است.
 وی با بیان اینکه خداوند نور هستی است اما مشکات 
اصلی این نور نبی اکرم )ص( است، افزود: ایام میلاد پیامبر 
مهربانی است، ایشان مشکات نور خداوند و ائمه اطهار 
مصباح این نور هستند تا مردم و امت با هدایت این مشکات 

و مصباح راه را پیدا کنند.
 شهردار قم با بیان اینکه هرکسی به سمت این نور در 
بیاید، هدایت می شود، گفت: هرکسی که تحت ولایت الله 
باشد، این نور شاملش می شود، کسی که دنبال ظلمت 

است، نیز از این عرصه خارج است.
 سقائیان نژاد اظهار داشت: اباعبدالله الحسین )ع( آن نور 
هدایتی است که برای مردم از طریق خداوند فراهم شده 

است، این شامل همه ائمه می شود.
همه  برای  هدایتی  راه،  پرچم  این  کرد:  تصریح  وی   
بشریت است که تبلورش در جنگ هشت ساله دیده شد، 
دفاع مقدس با تأثیر گرفتن از امام حسین )ع( و راه ایشان 
روی داد و موجب موفقیت ایران در این هشت سال شد.  
شهردار ادامه داد: از این رو هرکسی بر این کشتی نجات 
سوار شود، هدایت و نجات پیدا می کند و این سیر شهدا تا 
بعد از ۴۵ سال از عمر انقلاب در این مسیر بودند و هستند.

 سقائیان نژاد با تاکید بر اینکه نباید گذاشت مسیر ملت 
ایران در جنگ تحمیلی فراموش شود، اضافه کرد: اگر 
سالگرد دفاع مقدس هرساله برگزار می شود، به این دلیل 
است که اینها نشانه های این تأثیرپذیری است و همه اینها 

برای جامعه پیام دارد.

 وی با بیان اینکه شهدای دفاع مقدس از هستی، کشور، 
ناموس و همه داشته های مردم ایران دفاع کردند تا امروز 
این آرامش وجود داشته باشد، اظهار داشت: باید بابت 
این ارزش بزرگ و این شهدای عالی قدر شکرگزاری کنیم. 
شهدا زنده اند و به کسانی که پیرو راهشان هستند، نیز 
بشارت می دهند.  شهردار قم اذعان داشت: یادآوری دفاع 
مقدس یادآوری آن رشادت ها و منزلت شهیدان و روشن 
نگه داشتن چراغ هدایت است.  سقائیان نژاد تاکید کرد: 
این چراغ هدایت باید روشن بماند تا مردم و مسئولان در 
پرتو آن سیر کنند و هدایت شوند تا به نقطه ای که برایشان 
ترسیم شده برسند.  به گفته وی بعد از نهضت امام حسین 
)ع( بنی امیه حاکم شد و تا ۹۰ سال آن ظلمت باقی ماند، 
در زمان بنی عباس نیز ۶۰۰ سال این ظلمت بر مسلمانان 
حاکم شد، درحالی که اگر مسلمانان مسیر نور را تشخیص 
مسیر  این  نمی گذاشتند،  تنها  را  کربلا  شهدای  و  داده 

طولانی ظلمت رخ نمی داد.

شهردار قم:

شهدا، چراغ هدایت امت هستند

نماینده قم دردیداربا رئیس سازمان برنامه و بودجه خواستارشد؛

توجه ویژه به نیازمندی های قم در توزیع اعتبارات
صفحه 1

با صدور پیام های جداگانه ؛

علما و نهاد های حوزوی وقوع حادثه معدن طبس را تسلیت گفتند
آیت الله نوری همدانی ،رئیس مجلس خبرگان رهبری، جامعه مدرسین حوزه علمیه 
قم، مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور ،آیت الله سعیدی ودفتر آیت الله شبیری 

زنجانی جان باختن جمعی از کارگران در حادثه معدن در طبس را تسلیت گفتند.
براساس این گزارش ، در پیام های جداگانه علما و نهاد های حوزوی ضمن تسلیت 
به خانواده های داغدار و آرزوی سلامت و بهبود برای مصدومان حادثه تلخ معدن در 
طبس، رسیدگی به مسائل و مشکلات قشر کارگر، برخورد با مقصران احتمالی این 

حادثه و تدبیر برای جلوگیری از تکرار چنین حوادث تلخی را خواستار شدند.
در پیام آیت الله نوری همدانی از مراجع تقلید آمده است:این جریان و حوادث از 
این قبیل در گذشته باید توجه مسئولان مربوطه را نسبت به وظایف خود بیشتر نماید 
تا مانع از وقوع اینگونه اتفاقات شوند، بی شک پیگیری علت و برخورد با بی توجهی 
احتمالی بعضی از افراد، از وظایف دیگر مسئولان است.  اینجانب ضمن طلب مغفرت 
و آمرزش برای عزیزان درگذشته، به خانواده محترم جانباختگان تسلیت عرض نموده و 

برای مصدومان صحت و عافیت کامل مسئلت می نمایم. 
در پیام آیت الله محمدعلی موحدی رئیس مجلس خبرگان رهبری آمده است: 
حادثه ناگوار و دلخراش جان باختن و مصدوم شدن تعدادی از کارگران شریف معدن 
در طبس، موجب تأثر و تألم خاطر شد، اینجانب ضمن اعلام همدردی با خانواده ها 
و بازماندگان داغدار و دعا برای سلامتی و بهبودی مصدومان، رسیدگی به وضعیت 

مصدومان و پیگیری مسائل فنی و حقوقی این حادثه را خواستار هستیم.
جامعه مدرسین حوزه علیمه قم هم در پیامی با تسلیت این ضایعه مصیبت بار به 
خانواده های جانباختگان و مردم طبس، قشر کارگر را از قشر های بسیار زحمتکش و 
موثر در امر تولید و اقتصاد کشور معرفی کرد و پیگیری و تلاش مسئولان برای رسیدگی 

به وضعیت این سربازان جهاد اقتصادی و سازندگی را خواستار شد.
آیت الله علیرضا اعرافی مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور حادثه دردناک جان 
باختن تعدادی از کارگران معدن طبس را تسلیت گفت و اضافه کرد: این حادثه، 

واقعه ای دردناک و تکان دهنده بود که موجب اندوه همگان و حوزویان شد. وی بر 
برخورد قانونی با مقصران احتمالی این فاجعه تأکید کرد.

آمده  علیها  الله  سلام  معصومه  حضرت  حرم  تولیت  سعیدی  الله  آیت  پیام  در 
انفجار در معدن زغال سنگ که منجر به جان باختن و  است:حادثه غمبار و تلخ 
مصدومیت تعدادی از کارگران زحمت کش و پرتلاش شرکت معدنجو در شهرستان 
طبس گردید، خبری تکان دهنده و تأثر برانگیز بود که ملت ایران را اندوهگین کرد. آنان 
که در راه کسب روزی حلال تلاش کردند بر اساس روایتی از امیرالمؤمنین علی علیه 

السلام پاداشی مانند مجاهدان در راه خدا دارند. 
دفتر آیت الله موسی شبیری زنجانی از مراجع تقلید هم در پیامی حادثه غم بار معدن 
زغال سنگ در طبس و جان باختن و مصدوم شدن گروهی از کارگران زحمت کش شد 
را موجب تأثر و تألم خواند و ابراز امیدواری کرد با حسن تدبیر مسئولان از وقوع چنین 

حوادث تلخی در آینده جلوگیری شود.

ماه مهر و محیط زیست
فرا رسیدن ماه مهر و بازگشایی مدارس، زمان 
مناسبی است تا به بحران های زیست محیطی قم 
و نقش آموزش محیط زیست در تربیت نسل آینده 
پرداخته شود. قم، با تاریخی هفت هزار ساله و 
حال  در  خود،  اسلامی  و  ایرانی  غنی  فرهنگ 
آلودگی هوا،  مانند  با چالش های جدی  حاضر 
کمبود آب، تخریب منابع طبیعی و فرونشست 

زمین مواجه است.
آموزش محیط زیست در مدارس قم نه تنها یک ضرورت، بلکه یک مسئولیت 
اجتماعی است. نسل آینده باید به درک عمیقی از تعاملات بین اجزای طبیعت و 
تأثیرات فعالیت های انسانی بر آن برسد. با توجه به آیات قرآنی و احادیث غنی دینی 
که به پدیده های زمین و حفظ منابع طبیعی اشاره دارند، می توان از این متون به 

عنوان منبع الهام در پرورش تفکر صیانت از محیط زیست استفاده کرد.
در همین ابتدای سال تحصیلی، معلمان و مدیران مدارس ضروری است که 
برنامه های آموزشی را طراحی کنند که دانش آموزان را به تفکر در مورد محیط 
زیست و مسئولیت های انسانی در قبال آن تشویق کند، چراکه با ترویج آگاهی در 
مورد اهمیت حفاظت از منابع طبیعی و توسعه پایدار، نسلی آگاه و متعهد به حفظ 

محیط زیست پرورش می یابد.
قم با وجود چالش های زیست محیطی متعدد، می تواند به یک الگوی موفق 
در آموزش و فرهنگ سازی هدفمند تبدیل شود. دستیابی به این هدف، مستلزم 
همکاری آموزش و پرورش و همفکری بین سمن های محیط زیستی و مدیران 
استانی است. با اجرای برنامه های آموزشی مؤثر و فعالیت های مشارکتی، آگاهی 
اجتماعی نسبت به مسائل زیست محیطی افزایش می یابد و جدا از اینکه نسل 
آینده مسئولیت پذیر در مقابل حفاظت از محیط زیست پرورش خواهد یافت، 

زندگی مسئولانه بین خانواده ها با محوریت فرزندان ارتقا خواهد یافت.
با این نگاه، ماه مهر می تواند فرصتی برای شروعی نو در آموزش محیط زیست 
باشد. باید به فرزندان خود بیاموزیم که احترام به طبیعت و حفظ منابع طبیعی نه 
تنها یک وظیفه، بلکه یک نیاز است و در راستای دستیابی به آینده ای سبز برای 
نسل های بعد، هر فردی در هر جایگاه و مسئولیتی تمام توان و تلاش خود را انجام 

دهد.
کارشناس رسانه و فعال محیط زیست

روانبخش نماینده قم دردیداربا رئیس سازمان برنامه و بودجه خواستارشد؛

توجه ویژه به نیازمندی های قم
 در توزیع اعتبارات 

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی در دیدار با رئیس سازمان برنامه و 
بودجه کشور مسائل و مشکلات استان قم را پیگیری کرد.

حجت الاسلام قاسم روانبخش در این دیدار با اشاره به ویژگی ها و ظرفیت های 
مهم استان قم، مهمترین مسائل و مشکلات فعلی این استان قم را مطرح کرد 
و توجه ویژه به نیازمندی های استان قم در توزیع اعتبارات مالی و بودجه ای را 

خواستار شد.
پدیده گرد و غبار و مشکلات زیست محیطی و بهداشتی آن، کمبود فضا های 
آموزشی و تراکم بالای دانش آموزی در مدارس قم، تکمیل نشدن شبکه فاضلاب 
شهر قم و ضرورت تکمیل تصفیه خانه فاضلاب، تسریع در تکمیل کنارگذر شهید 
سلیمانی )کمربندی غربی قم(، تکمیل خط انتقال آب به مسجد مقدس جمکران 
و تکمیل مصلی نماز جمعه منطقه پردیسان قم از مسائلی بود که حجت الاسلام 

روان بخش در این جلسه مطرح کرد.
پور محمدی رئیس سازمان برنامه و بودجه هم در این نشست، درباره پیگیری 

مسائل مطرح شده قول مساعدت و همکاری داد.

مدیرعامل سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم :

۱۴۰ ویژه برنامه به مناسبت »روز قم« 
برگزار می شود

مدیرعامل سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم با اشاره به برنامه»روز قم«، 
گفت: طی این ایام ۱۴۰ برنامه در بخش های مختلف فرهنگی، علمی، بهره برداری از 
طرح های عمرانی، اقدامات مذهبی و غیره در ۵۲ عنوان در سطح شهر قم به اجرا در 

خواهد آمد.
برنامه های  کرد:  بیان  خبرنگاران،  جمع  در  دوشنبه  روز  موسوی منش  سیدمحمد 
امسال روز قم با شعار»قم جهانشهر تمدنی اهل بیت« همزمان با سالروز ورود حضرت 

معصومه»س« آغاز و تا سالروز رحلت بانوی کرامت ادامه می یابد.
موسوی منش ادامه داد: کاروان نمادین ورود حضرت فاطمه معصومه همزمان با سالروز 
ورود بانوی کرامت به قم روز جمعه هفته جاری از خیابان معصومیه تا حرم مطهر برپا 
خواهد شد. وی با اشاره به رونمایی از کتاب تاریخ شفاهی محلات قم  همزمان با سالروز 
ورود حضرت معصومه به قم، گفت: در برنامه های امسال روز قم توجه ویژه ای به بانوان و 

دختران در برنامه ریزی های اجرایی شده است.
امسال  ۳۴۶ پروژه در سطح شهر قم اجرایی خواهد شد 

مدیرکل ارتباطات و بین الملل شهرداری قم نیز در ادامه نشست، بیان کرد: حوزه علمی 
و پژوهشی، جلوه تاریخی و میراثی، ادبی و هنری قم از ظرفیت های مهمی است که باید 

در قالب ویژه برنامه های روز قم به مخاطبان معرفی شود.
مهدی کلانترزاده ادامه داد: در برگزاری برنامه های روز قم تلاش شده تا توزیع عادلانه ای 
در سطح مناطق هشتگانه در اجرای برنامه ها ایجاد شود و تمام شهر رنگ و بوی جشن و 

سرور بگیرد.
و  قابلیت ها  و  ظرفیت ها  معرفی  روز  این  نام گذاری  از  هدف  اینکه  بابیان  وی 
برجستگی های این شهر است.گ، افزود: هدف اصلی از نام گذاری این روز ، معرفی 

برجستگی های علمی و تبیین آن در بین نسل جوان در ابعاد بومی و ملی است.
وی در بخش دیگری از سخنان خود ، ادامه داد: طبق پیش بینی های انجام شده امسال 
 ۳۴۶ پروژه با اعتباری افزون بر ۸۰ هزار میلیارد ریال در سطح شهر قم اجرایی خواهد شد.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم همچنین از برگزاری مرحله هشتم طرح 
کوچه های آسمانی در قم خبر داد و تصریح کرد: در راستای ترویج فرهنگ ایثار و شهادت 
و تجدید بیعت با آرمان های شهدای گران قدر، مرحله چهارم طرح کوچه های آسمانی و 
رونمایی از تابلوهای مزین به نام و تصاویر شهدا هم زمان با یادواره شهدای شهرداری در 

نمایشگاه یاد یاران برگزار می شود.
 کلانترزاده خاطرنشان کرد: در این مراسم بیش از ۱۷۰ تابلو کوچه های آسمانی مزین به 

تصاویر شهدا به همراه پنج سردیس شهید رونمایی می شود.
 وی گفت: پیش از این نیز مدیریت شهری قم با اقداماتی مانند احداث بوستان یادمان 
شهدا، نصب سردیس های شهدا در نقاط مختلف شهر و نصب دیوارنگاره های مختلف 

سعی در ترویج بیشتر فرهنگی ایثار و شهادت کرده است.
 

 مدیر منطقه پنج شهرداری قم مطرح کرد:

استفاده از ظرفیت هنرستان ها در 
زیباسازی و ساخت اِلِمان های شهری

مدیر منطقه پنج شهرداری قم گفت: آمادگی استفاده از ظرفیت هنرجویان هنرستان ها 
به منظور زیباسازی و ساخت اِلِمان های شهری وجود دارد.

به گزارش ایمان، آئین آغاز سال تحصیلی جدید هنرستان هنرهای زیبا در منطقه 
و  با حضور حسینی مقدم سرپرست معاونت اجتماعی، فرهنگی  پنج شهرداری قم 
مدیر  صادق خانی  استان،  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل  عموزاده  قم،  استانداری  زیارت 
آموزش وپرورش ناحیه یک قم، رحیمی مدیر منطقه پنج شهرداری قم و جمعی از اساتید و 

هنرجویان این هنرستان برگزار شد.
در این مراسم رضا رحیمی مدیر منطقه پنج شهرداری قم ضمن تبریک آغاز سال 
تحصیلی جدید اظهار کرد: آمادگی استفاده از ظرفیت هنرجویان هنرستان ها به منظور 

زیباسازی و ساخت اِلِمان های شهری وجود دارد.
وی خطاب به هنرجویان و دانش آموزان گفت: کسب مهارت و تخصص از اهمیت 
ویژه ای برخوردار است و به شما این امکان را می دهد که با اعتمادبه نفس و خلاقیت، نقش 

مؤثری در جامعه ایفا نمایید.

عباس جعفری*

مدیرعامل سازمان فرهنگی، اجتماعی و 
ورزشی شهرداری قم :

۱۴۰ ویژه برنامه به مناسبت 
»روز قم« برگزار می شود

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

تشکیل55 هزار پرونده در 
کلانتری ها در نیمه نخست سال

صفحه 4

صفحه 1

مدیر شیلات و امور آبزیان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد؛

قم رتبه نهم کشور در تولید ماهیان زینتی
صفحه  8

و  اجتماعی  فرهنگی،  سازمان  مدیرعامل 
ورزشی شهرداری قم با اشاره به برنامه»روز قم«، 
گفت: طی این ایام ۱۴۰ برنامه در بخش های 
از  بهره برداری  علمی،  فرهنگی،  مختلف 
طرح های عمرانی، اقدامات مذهبی و غیره در 
۵۲ عنوان در سطح شهر قم به اجرا در خواهد 
در  دوشنبه  روز  موسوی منش  سیدمحمد  آمد. 
جمع خبرنگاران، بیان کرد: برنامه های امسال 
روز قم با شعار»قم جهانشهر تمدنی اهل بیت« 
همزمان با سالروز ورود حضرت معصومه»س« 

فرمانده انتظامی استان قم، گزارش مختصری 
از وضعیت انتظامی استان قم ارائه کرد و با اشاره 
به تأکیدات رهبر معظم انقلاب – مد ظله العالی 
داشت:  ابراز  کلانتری ها،  جایگاه  به  نسبت   –
الحمدلله اقدامات خوبی در حوزه های مختلف 
در حال انجام است تا به آن جایگاهی که در تراز 

نظام جمهوری اسلامی است، دست یابیم.
سردار محمدرضا میرحیدری افزود: در استان 
قم ۳۲ کلانتری و پاسگاه داریم و در مدت شش 

مدیر کل تنظیم و نشر آثار حضرت امام خمینی )ره( با شهردار منطقه هفت دیدار و از اقدامات 
شهرداری قم پیرامون بیت امام راحل قدردانی کرد.

براساس این گزارش ،این دیدار که با حضور حجت الاسلام والمسلمین کمساری مدیر کل 
موسسه تنظیم و نشر آثار و جناب آقای عرب پور معاونت روابط عمومی و فرهنگی موسسه و آقای 

چاوشی مدیر دفتر مدیر کل موسسه انجام پذیرفت .
در این دیدار حجت الاسلام والمسلمین کُمساری ضمن تقدیر و تشکر از خدمات شهرداری 
در سالهای اخیر گفت : تلاش کارکنان شهرداری قابل تقدیر و تشکر است و پرسنل شهرداری 

از زحمت کش ترین قشر هستند . وی افزود: خدمات شهرداری منطقه هفت شهرداری قم در 
محدوده بیت حضرت امام )ره( بسیار برجسته و اثرگذار بوده و از زحمات کارکنان زحمت کش 

شهرداری در این زمینه سپاسگزاریم .
محمد رمضانی، مدیر منطقه هفت شهرداری قم نیز با اشاره به نیاز کشور به حفظ ارزش ها و آثار 
تاریخی و انقلابی گفت : مجموعه مدیریت شهری تمام تلاش خود را برای حفظ و صیانت از آثار 
تاریخی و فرهنگی در سطح شهر به کارگرفته و بیت حضرت امام )ره( نیز یکی از این مجموعه ها 

است که به لحاظ تاریخی و فرهنگی از اهمیت ویژه ای برخوردار است .

در دیدار مدیر کل موسسه تنظیم و نشر آثار حضرت امام خمینی )ره( مطرح شد:
تقدیر از اقدامات شهرداری قم در بهسازی محدوده بیت امام راحل
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دولت کارآمد؛ موتور محرکۀ 
مشارکت شهروندان

موتور  انقلاب، دولت در جایگاه  پیروزی  از  پس 
محرکه مشارکت قرار گرفت و وظیفه دارد تا شرایط 
و بسترهای لازم برای مشارکت مردم را فراهم کند. 
اصلی  وظایف  از  یکی  را  مشارکتی  حکمرانی  او 
دولت دانست و بیان کرد که دولت باید برای افزایش 
مشارکت مردم، برنامه ریزی و مدیریت مناسبی انجام 

دهد.
 نظریه مشارکت باید بر پایه آیات و روایات اسلامی 
بنا شود، که مشارکت در تجربه بشری وجود دارد، 
اما هدف ما این نیست که آن الگوها را تکرار کنیم. بلکه از منظر اسلامی، مشارکت 
مجموعه ای از اعمال، اوصاف و ویژگی هایی است که افراد جامعه از آن برخوردارند و 
این مفهوم باید با توجه به مبانی دینی و بومی ما تعریف شود.  مشارکت در دنیای غرب، 
هرچند به ظاهر شبیه مشارکت در جوامع اسلامی است، اما تفاوت های عمیقی در 
پایه های اعتقادی و اهداف آن وجود دارد. مشارکت دینی مبتنی بر ایمان به خدا، 
اعتقادات دینی و مبانی اخلاقی است، درحالی که در غرب این نوع مشارکت فاقد 
چنین اصولی است. مشارکت دینی، با تجربه هایی که مردم ایران در انقلاب اسلامی 
و پس از آن داشته اند، تحقق یافته و در عمل بسیاری از ویژگی های آن مشهود است.

با بررسی تجربیات مشارکت در ایران، به دو مرحله اصلی می رسیم. مرحله اول: 
مشارکت قبل از پیروزی انقلاب بود. در این دوره، مشارکت مردم عمدتاً بر مبانی دینی 
و اعتقادی استوار بود. در این زمان، دولت به عنوان نهادی رسمی وجود نداشت و 
حاکمیت در دست مردم نبود. مردم به طور خودجوش و بر اساس اعتقادات دینی 
به صحنه می آمدند.  )ره(،  امام خمینی  به ویژه  به دعوت رهبران مذهبی،  خود، 
فتواها و باورهای دینی که توسط امام مطرح می شد، انگیزه اصلی حضور مردم در 
صحنه های مختلف بود. با پیروزی انقلاب اسلامی و تشکیل دولت و نظام جمهوری 
اسلامی، مشارکت مردم به مرحله ای جدید وارد شد. در این مرحله، مشارکت مردم 
به صورت قانونمند و ساختاریافته انجام می شود. یکی از نمونه های بارز این نوع 
مشارکت، حضور گسترده مردم در انتخابات است که دیگر به شکل خودجوش نبوده، 

بلکه طبق قوانین و ساختار مشخص صورت می گیرد.
در دوره قبل از انقلاب، مشارکت آزاد و اعتقادی بود، اما در دوره پس از انقلاب، 
این مشارکت در قالب های قانونی شکل گرفته است. او تأکید کرد که هر دو تجربه 

مشارکت، چه در قبل از انقلاب و چه بعد از آن، ارزشمند و قابل بررسی هستند.
و  قرار گرفت  موتور محرکه مشارکت  در جایگاه  دولت  انقلاب،  پیروزی  از   پس 
وظیفه دارد تا شرایط و بسترهای لازم برای مشارکت مردم را فراهم کند. او حکمرانی 
مشارکتی را یکی از وظایف اصلی دولت دانست و بیان کرد که دولت باید برای افزایش 
مشارکت مردم، برنامه ریزی و مدیریت مناسبی انجام دهد. اگر دولت بخواهد مردم را 
به مشارکت در صحنه های مختلف دعوت کند، ابتدا باید خود را تقویت کرده و اقتدار 
خود را افزایش دهد. او به تجربه دوران جنگ تحمیلی اشاره کرد و گفت که در آن 
زمان، امام خمینی )ره( با یک پیام، مردم را به جبهه ها دعوت کرد و تعداد زیادی از 
مردم به قدری برای مشارکت داوطلب شدند که نیروی نظامی اعلام کرد ظرفیت بیش 
از این وجود ندارد.  مشروعیت دولت یکی از عوامل اساسی در جلب مشارکت مردم 
است. دولت باید با عملکرد صحیح خود، اعتماد و مشروعیت خود را در میان مردم 
تقویت کند تا آن ها به دعوت دولت پاسخ مثبت دهند. با وجود کاهش مشارکت در 
انتخابات قبلی، مردم در این دوره با تشویق و تبلیغات دولت به صحنه آمدند. این 
نشان دهنده این است که هنوز دولت اقتدار دارد، اما این اقتدار در حد مرز است و 

دولت باید برای دفعات بعدی تلاش بیشتری برای جلب اعتماد مردم انجام دهد.
 دولت جمهوری اسلامی باید مبتنی بر اصول و ارزش های دینی باشد. این قانون 
اساسی مانند یک کتاب ایدئولوژیک است که بر اساس اصول دین اسلام و ارزش های 
دینی تنظیم شده است. بنابراین دولت باید در همه زمینه ها، از سیاست داخلی و 
خارجی گرفته تا اقتصاد و فرهنگ، به این اصول وفادار باشد. یکی از وظایف دولت 
اسلامی، حرکت در مسیر عدالت و برابری است. عدالت یکی از اصول بنیادین دین 
اسلام و شیعه است و دولت باید شرایط عادلانه ای را برای مشارکت مردم فراهم کند. 
تبعیض و ظلم نباید در جامعه وجود داشته باشد و دولت باید در راستای تحقق 
عدالت اجتماعی گام بردارد. یکی از عوامل مهم در افزایش مشارکت مردم، شفافیت 
و قانون مداری دولت بود. اگر مردم ببینند که دولت شفاف عمل می کند و همه چیز 
روشن و قابل مشاهده است، اعتماد آن ها به دولت افزایش خواهد یافت. به عنوان 
نمونه سفر اخیر رئیس جمهور به کربلا نشان داد که رئیس جمهور در این سفر، بدون 
ایجاد محدودیت برای مردم، مانند یک شهروند عادی به زیارت رفت و این رفتار 
باعث افزایش اعتماد عمومی شد.  قانون مداری در عمل به معنای رعایت اصول و 
مقررات به طور منظم و عادلانه است. این ویژگی باعث می شود مردم احساس کنند 
که تصمیمات و اقدامات دولت بر اساس قوانین و قواعد مشخصی انجام می شود و در 
نتیجه، از عدالت و برابری در اجرای قوانین اطمینان بیشتری پیدا کنند.  وقتی دولت 
به قوانین احترام می گذارد و در تمام سطوح اجرایی خود شفاف است، مردم احساس 
امنیت بیشتری خواهند داشت که به نوبه خود، مشارکت و همکاری آن ها را افزایش 
می دهد. دکتر مهاجرنیا همچنین بر اهمیت ایجاد سازوکارهای نظارتی و تقویتی برای 
اطمینان از رعایت قوانین تأکید کرد و گفت که این امر به نفع هر دو طرف، یعنی 
دولت و مردم است.  حرکت دولت در مسیر عدالت، برابری و اعتدال، از اصول اصلی 
است که باید در سیاست گذاری ها و اقدامات دولتی رعایت شود. عدالت به عنوان 
یکی از اصول اعتقادی، باید در تمامی جنبه های حکمرانی مورد توجه قرار گیرد تا 
ظلم و تبعیض از جامعه حذف شود و شرایط عادلانه برای مشارکت ملت فراهم گردد.  
با توجه به ویژگی های خاص ملت، باید تلاش کرد تا اختلافات کنار گذاشته شود و 
وحدت و هماهنگی در میان مردم ایجاد گردد. این وحدت به تقویت نظام و افزایش 
مشارکت عمومی منجر خواهد شد. ضرورت شفافیت، ارتقای امید و خوش بینی 
به نظام، آموزش همگانی، انعطاف پذیری و نقدپذیری دولت، پذیرش حق تعیین 
سرنوشت مردم و تشکل سازی و تقویت احزاب و گروههای سیاسی به عنوان دیگر 
عوامل مهم در افزایش مشارکت است. این موارد مجموعه ای از اصول و راهکارهایی 
هستند که می توانند به بهبود و افزایش مشارکت عمومی کمک کنند و نقشی کلیدی 

در توسعه پایدار و عدالت محور کشور ایفا نمایند.

با حکم رهبر انقلاب:

محمد مخبر مشاور و دستیار رهبری شد

رهبر معظم انقلاب اسلامی در حکمی دکتر محمد مخبر را به عنوان مشاور و 
دستیار رهبری منصوب کردند.

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی در این حکم، وظیفه دکتر 
مخبر را امتداد سیاست مدبرانه دولت شهید رئیسی برای شناسایی و بکارگیری 

نیروهای جوان و نخبه جهت کمک به دستگاه های مختلف، تعیین کردند.
متن حکم رهبر انقلاب به این شرح است:
جناب آقای دکتر محمد مخبر دام توفیقه 

با عنایت به خدمات متعهدانه و تأثیرگذار جناب عالی در عرصه های مدیریتی و 
اقتصادی بویژه در دولت شهید رئیسی، و سیاست درست و مدبرانه ی بکارگیری 
نخبگان و جوانان پرانگیزه و تلاشگر در اجرای طرحهای گوناگون، شما را به عنوان 
مشاور و دستیار رهبری منصوب می کنم. انتظار می رود در امتداد سیاست مزبور، 
شناسائی نیروهای جوان و همکاری با آنان را با برنامه ریزی منطقی، پی گرفته و در 

کمک به دستگاههای دولتی و غیره از آن بهره برداری نمائید.
توفیقات شما را از خداوند متعال مسألت می کنم.

سیدعلی خامنه ای 2 مهر 1۴۰۳

اخبار

رئیس قوه قضاییه:

با آسیب شناسی از وقوع اتفاقات مشابه 
معدن طبس جلوگیری شود

رئیس قوه قضاییه با اشاره به وقوع حادثه در معدن زغال سنگ طبس گفت: علاوه 
بر رسیدگی به موضوع و برخورد با عوامل و عناصر، قصورها یا تقصیرهای احتمالی، 

باید با آسیب شناسی و تمهید و تدبیر از وقوع اتفاقات مشابه جلوگیری شود.
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای امروز دوشنبه )دوم مهر( 
در نشست شورای عالی قوه قضاییه با اشاره به حادثه تلخ و ناگوار انفجار در معدن 
زغال سنگ طبس و جان باختن و مجروح شدن تعدادی از معدنکاران شریف و 
زحمتکش، اظهار داشت: در ابتدا بر خود واجب می دانم که به خانواده جانباختگان 
حادثه تلخ معدن زغال سنگ طبس تسلیت بگویم و برای مجروحان این حادثه، طلب 

شفای عاجل از درگاه خداوند داشته باشم.
محسنی اژه ای افزود: در همان نخستین دقایق و ساعات پس از وقوع حادثه در 
این معدن، مسئولان و دستگاه های ذیربط برای تسهیل و تسریع در روند امدادرسانی 
و یافتن مفقودان، ورود جدی داشته اند؛ این امر مطلوب است اما کافی نیست؛ 
مسئولان و دستگاه های ذیربط باید آسیب شناسی دقیقی به عمل آورند که دیگر 

شاهد تکرار این قبیل حوادث ناگوار نباشیم.
رئیس عدلیه اضافه کرد: گاهی در وقوع این حوادث تلخ، سهل انگاری ها نقش 
فرد  و سهل انگاری هایی، جان چند  ایمنی  تدابیر  لحاظ  واسطه عدم  به  و  دارند 
زحمتکش که در اعماق زمین در شرایط سخت، مشغول کار و تلاش هستند؛ گرفته 

می شود.
رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: در حادثه تلخ به وقوع پیوسته در معدن زغال سنگ 
طبس، نظام مهندسی معدن مسئولیت دارد و باید به دقت بررسی و رسیدگی شود 
که آیا این بخش، وظایف و مسئولیت های خود را در حوزه اطمینان از رعایت اصول 
ایمنی در معدن زغال سنگ طبس، به درستی انجام داده است یا نه؟ قطعاً چنانچه 
قصور یا تقصیری در این عرصه به وقوع پیوسته باشد، با جدیت رسیدگی و برخورد 

خواهد شد.
استان خراسان  در  ذیربط قضایی  کرد: مسئولان  تصریح  رئیس دستگاه قضا 
جنوبی و در مرکز با جدیت مشغول بررسی موضوع هستند و چنانچه هر بخشی اعم 
از مدیریت معدن زغال سنگ طبس و یا نظام مهندسی معدن، مرتکب قصور یا تقصیر 

شده باشند، رسیدگی ها و برخوردهای مقتضی به عمل خواهد آمد
عفو یا تخفیف و تبدیل مجازات حدود سه هزار نفر از محکومان

محسنی اژه ای با اشاره به عفو یا تخفیف و تبدیل مجازات حدود سه هزار نفر از 
محکومان به مناسبت میلاد حضرت ختمی مرتبت محمد مصطفی )ص( و حضرت 
امام صادق )ع(، گفت: افرادی که مشمول عفو رهبر انقلاب و رأفت اسلامی شده اند 
و یا افرادی که مشمول ارفاقات قانونی نظیر آزادی مشروط، تقلیل و تخفیف و تبدیل 
مجازات، مرخصی و دیگر تأسیسات ارفاقی می شوند، باید به شدت مراقبت کنند که 
دیگر مرتکب جرم نشوند زیرا در آنصورت، بهره مند شدن آنان از عفو و ارفاقات قانونی 
با مشکل مواجه می شود و در برخی موارد دست قوه قضاییه برای اِعمال ارفاقات در 
قبال آنها بسته می شود؛ علاوه بر این، قانون نیز برای نحوه برخورد با آنها، تدابیر و 
تمهیداتی متفاوتی را اتخاذ کرده است. خانواده این افراد نیز مراقبت بیشتری نسبت 

به گذشته از این عضو خانواده خود داشته باشند.

رئیس مجلس شورای اسلامی :

در برخی مواقع به جای دستگیری 
از مدیران، مچ گیری می کنیم

 رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه در برخی مواقع به جای دستگیری از 
مدیران، مچ گیری می کنیم، گفت: البته باید از مدیران قوی و امین حمایت کرد و با 

مدیران بی عرضه که بیت المال را هدر می دهند، برخورد کرد.
محمدباقر قالیباف در بیست  و هشتمین جلسه هیات عمومی دیوان محاسبات 
کشوربا بیان اینکه مجلس و دیوان محاسبات وظیفه سختی بر عهده دارند، یادآور 
شد: امروز در موضوع مالی شفافیت لازم وجود ندارد و باید مردم انحراف از بودجه 
از مسائل دیگر آن  بازندارندگی  این موضوع نقش مهمی در  را متوجه شوند که 
خواهد داشت. البته در قانونگذاری باید دقت کنیم که قوانین امکان اجراسازی در 

دستگاه های دولتی را داشته باشد.
وی یادآور شد: اگر گزارش های تحلیلی مبتنی بر عدد و رقم که در دیوان محاسبات 
انجام می شود، ارائه دهیم، این موضوعات در تصمیم گیری مسوولان کشور اثر گذار 
است و این گزارش های مفصل با عدد و رقم تصمیم گیری را هدایت می کند تا دیگر 

نیازی به چاپ اوراق مالی نباشد.
قالیباف با بیان اینکه تصمیم سازی و تصمیم گیری درست، کشور را به عدالت 
می رساند، تصریح کرد: اولویت بندی ها به دلیل محدودیت منابع مهم است و اگر در 
همین شرایط منابع را به درستی استفاده نکنیم، بخشی از منابع ما هدر می رود. در 
همین موضوع دولت، مجلس و دیوان محاسبات نقش کلیدی دارند تا از هدر رفت 

منابع بیت المال جلوگیری کنند.
رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به اهمیت برنامه هفتم توسعه اضافه کرد: 
برنامه ۲۰ ساله کشور سال آینده به اتمام می رسد و تنها سند حاضر در کشور برنامه 
هفتم توسعه است که این سند با اجماع نظر دولت، مجلس و جامعه نخبگانی کشور 
تدوین شد و باید تلاش کنیم این برنامه را اجرایی کنیم و در این باره دیوان محاسبات 
نقش بسیاری مهم و کلیدی دارد. وی با بیان اینکه بودجه ای که دولت می دهد باید 
بر اساس اولویت ها انجام شود، تصریح کرد: امسال نیز در سال نخست اجرای برنامه 
هفتم توسعه قرارداریم و همین امسال باید گزارش های دیوان محاسبات کشور بر 
اساس همین برنامه تنظیم شود و نظارت لازم را انجام دهد. از طرفی باید منابع در 
حوزه معدن، نفت و دیگر بخش ها کنترل شوند و مسئولان دیوان محاسبات شجاعت 
را از مدیران امین و قوی این نهاد نگیرند. قالیباف با بیان اینکه در برخی مواقع به 
جای دستگیری از مدیران، مچ گیری می کنیم، گفت: البته باید از مدیران قوی و 
امین حمایت کرد و با مدیران بی عرضه که بیت المال را هدر می دهند، برخورد کرد.

رئیس مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: باید دیوان محاسبات مدیرانی که 
زحمت کشیدند و امین و شجاع بودند، معرفی و حمایت کند و در طول انجام کار نیز 

هدایت های لازم را نسبت به آنها انجام دهد.
 

جانشین فرمانده نیروی زمینی ارتش:

انسداد مرز  به رونق اقتصادی کشور
 کمک می کند

جانشین فرمانده نیروی زمینی ارتش گفت: انسداد مرز  به رونق اقتصادی کشور 
کمک می کند و موجب کنترل دقیق و اصولی ورود و خروج از مرز ها می شود.

امیر سرتیپ نوذر نعمتی با بیان اینکه مأموریت انسداد مرزی با کشور افغانستان 
به نیروی زمینی ارتش واگذار شده است، گفت: با کمک سازمان های مسئول و 
همراهی نزدیک با ستاد کل نیرو های مسلح، ستاد ارتش و سازمان جغرافیایی کشور 

کار را پیش می بریم و همکاری های لازم را در این زمینه انجام می دهیم.
وی افزود: با بکارگیری چهار گروه مهندسی رزمی، ۱۴ یگان مهندسی تابع و 
همچنین چند شرکت توانمند در این حوزه از مجموعه کشور، مشغول انسداد مرز 
هستیم. جانشین فرمانده نیروی زمینی ارتش اظهار کرد: کار انسداد را از قسمت 
شمالی مرز افغانستان آغاز کردیم و قرارگاه منسجمی در همان منطقه تشکیل شده 
است تا بر این کار نظارت کند. این اقدام به صورت اصولی در حال انجام است که 

بخشی از آن توسط نیروی زمینی ارتش، در حال پیگیری است.
وی با بیان اینکه روند انسداد مرز پیشرفت خوبی داشته است، خاطرنشان کرد: 
برای این منظور کار های زیربنایی بسیاری انجام شده و بیش از ۱۰ کیلومتر دیوار در 
مرز کار گذاشته شده است؛ همچنین ۵۰ کیلومتر از مرز آماده دیوارگذاری است و در 
این راستا نزدیک به ۲۰ کارگاه در طول مرز، اقدامات زیرساختی و امور نصب دیوار را 
پیش می برند.  امیر سرتیپ نعمتی با بیان اینکه پنج کارگاه برای دیوارکشی در حال 
انجام اقدامات لازم برای انسداد مرز هستند، گفت: صد ها ادوات مهندسی رزمی 
نیروی زمینی ارتش به صورت شبانه  روزی در حال فعالیت هستند و تلاش داریم تا در 

زمان تعیین شده، این کار را به اتمام برسانیم.

رئیس جمهور از رفتار منفعلانه رسانه های مطرح جهان در قبال نسل کشی رژیم 
صهیونیستی در غزه انتقاد کرد و گفت: شما به عنوان رسانه به خوبی می دانید در 
غزه چه اتفاقی در حال وقوع است، در مقابل این جنایات سکوت نکنید و اجازه 

ندهید جای ظالم و مظلوم عوض شود.
دکتر مسعود پزشکیان که به منظور شرکت در هفتاد و نهمین نشست مجمع 
عمومی سازمان ملل متحد به نیویورک سفر کرده است، صبح دوشنبه به وقت 
محلی، در نخستین بخش از برنامه های سفر خود، با مدیران ارشد بیش از ۴۰ 

رسانه  آمریکایی دیدار کرد و به صورت صریح و شفاف به سوالات آنان پاسخ گفت.
ایران برای همه ایرانیان است

رئیس جمهور در ابتدای این نشست به تبیین رویکرد و نگاه دولت چهاردهم 
نسبت به مسایل داخلی ایران، منطقه و جهان پرداخت و گفت: بنده در دوران 
انتخابات ریاست جمهوری در ایران، مهم ترین برنامه خود را رفع اختلافات داخلی 
و ایجاد وحدت و انسجام در کشور عنوان و بر این نکته تاکید داشتم که ایران فارغ 
از مسائل قومی، مذهبی و جناحی برای همه ایرانیان است و همین رویکرد نیز 
با اقبال ملت ایران مواجه شد و به عنوان رئیس جمهوری اسلامی ایران برگزیده 

شدم.
به دنبال تعامل سازنده، سالم و برابر با همه کشورهای دنیا هستیم

دکتر پزشکیان توسعه تعاملات و گسترش روابط با کشورهای دنیا بر پایه احترام 
متقابل را محور رویکرد دولت خود در سیاست خارجی عنوان کرد و افزود: ما با 
اولویت تعامل با همسایگان به دنبال ایجاد چهارچوب های مشخص با حفظ حریم، 
حدود و امنیت کشورهای منطقه و تنظیم روابط بر اساس دوستی و مشارکت 

جمعی برای جلوگیری از نا امنی در منطقه هستیم.
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه جمهوری اسلامی ایران به دنبال تعامل سازنده، 
سالم و برابر با همه کشورهای دنیاست، تصریح کرد: ما در تلاشیم صلح و امنیت 
را جایگزین جنگ و خونریزی کنیم و جهانی بسازیم که در آن انسان ها به جای 

کشتن یکدیگر، بر اساس عدالت، صلح، رفاه و امنیت در کنار هم زندگی کنند.
پزشکیان در ادامه با انتقاد از تصویرسازی نادرست برخی رسانه های غربی از ایران 
خاطرنشان کرد: کشور و ملت ما صاحب تمدن و فرهنگی با قدمت و غنی است 
و تصویری که برخی رسانه ها از کشور ما ارائه می کنند، نادرست است. ما به هیچ 
وجه به دنبال جنگ و ناامنی در جهان نیستیم و آمده ایم در نشست مجمع عمومی 
سازمان ملل نیز پیام صلح و دوستی خود را به گوش همه کشورها و ملت های جهان 
برسانیم. رئیس جمهور در ادامه این نشست به سوالات مدیران ارشد رسانه های 
آمریکایی از جمله سی بی اس، ام بی سی نیوز، واشنگتن پست، آسوشیتدپرس و 
اسکای نیوز درباره تحولات منطقه متاثر از جنگ غزه، مذاکرات رفع تحریم ها، توان 

و قدرت دفاعی جمهوری اسلامی و مسائل داخلی ایران پاسخ گفت.
به توافق برجام پایبند بودیم

پزشکیان در پاسخ به سوالی درباره احتمال از سرگیری مذاکرات میان ایران و 
آمریکا با بیان اینکه ما پیش تر با دولت آمریکا مذاکره و به توافق رسیدیم، تصریح 
کرد: بنده در دوران نمایندگی در مجلس به رغم برخی مخالفت ها، از توافق برجام 
حمایت کردم و آن را به تصویب رساندیم و به همه تعهدات خود در این توافق نیز 
پایبند بودیم، اما این ترامپ بود که از برجام خارج شد و متاسفانه کشورهای دیگر 
نیز به جای کمک به احیای این توافق، به تعهدات خود عمل نکردند و روز به روز بر 

دایره تحریم های ایران اضافه شد.
ساخت سلاح اتمی در دکترین دفاعی و امنیت ایران ندارد

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه ایران ثابت کرده با فشار و تحریم هرگز وادار به 
مذاکره نخواهد شد، افزود: بنا به فتوای رهبری معظم انقلاب اسلامی ساخت 
سلاح اتمی هیچ جایگاهی در دکترین دفاعی و امنیت ایران ندارد و در شرایطی 
که برخی کشورها به دروغ کشور ما را به تلاش برای ساخت سلاح اتمی متهم 

می کردند، بیشترین نظارت های آژانس انرژی اتمی در ایران در حال انجام بود.
دکتر پزشکیان تصریح کرد: ما برای بازگشت به تعهدات خود در توافق صورت 
گرفته آمادگی کامل داریم، اما نمی شود که آمریکا و کشورهای اروپایی حاضر به 
اجرای تعهدات خود نباشند و در مقابل از ما بخواهند که به تعهدات خود بازگردیم.

تاکنون به هیچ کشوری حمله نکرده ایم
رئیس جمهور در ادامه در پاسخ به سوالی درباره قدرت و توان دفاعی جمهوری 
اسلامی ایران، با بیان اینکه ما به هیچ وجه به دنبال ایجاد جنگ و نا امنی نیستیم و 
تاکنون به هیچ کشوری حمله نکرده ایم، اما بارها مورد هجوم و حمله دیگر کشورها 
قرار گرفته ایم، افزود: ما قدرت و توان دفاعی را برای حفظ امنیت و دفاع از مردم 
و کشور خود می خواهیم نه برای جنگ و نا امنی، این در حالی است که رژیم 

صهیونیستی بارها بر علیه کشور ما اقدامات تروریستی صورت داده است.
ریاست  تحلیف  مراسم  از  بعد  روز  در  کرد:  تصریح  ادامه  در  پزشکیان  دکتر 
جمهوری بنده، این رژیم برای گسترده کردن دامنه جنگ در منطقه، اقدام به ترور 
شهید هنیه، مهمان ما کرد و به رغم تلاش های بسیار برای جلوگیری از پاسخ ما 

و وعده توقف بمباران ها در غزه و آتش بس روز به روز بر شدت حملات و جنایات 
افزوده شده است.

رژیم صهیونیستی به دنبال جنگ افروزی و توسعه آن در منطقه است
رئیس جمهور با بیان اینکه کدام موازین و قوانین بین المللی اجازه قتل عام و 
کشتار زنان و کودکان و سکوت جامعه بین المللی در قبال این جنایات را داده است، 
اظهار داشت: دفاع ما از ملت فلسطین، دفاع از مظلوم است. ما باور داریم که 
گسترش جنگ در منطقه به نفع هیچ کشوری نیست، اما این رژیم صهیونیستی 

است که به دنبال جنگ افروزی و توسعه دامنه نا امنی در منطقه است.
انتقاد از رسانه های مطرح جهان در  قبال نسل کشی رژیم صهیونیستی  
دکتر پزشکیان همچنین از رفتار منفعلانه رسانه های مطرح جهان در قبال 
نسل کشی رژیم صهیونیستی در غزه انتقاد کرد و افزود: شما به عنوان رسانه به 
خوبی می دانید در غزه چه اتفاقی در حال وقوع است، در مقابل این جنایات 

سکوت نکنید و اجازه ندهید جای ظالم و مظلوم عوض شود.
حوثی ها کاملًا مستقل عمل می کنند

رئیس جمهور در پاسخ به سوال دیگری درباره امکان اقدام ایران برای جلوگیری 
از اقدامات گروه حوثی ها در یمن در باب المندب بر علیه رژیم صهیونسیتی، 
گفت: این جریان بر اساس باورهای دینی و اعتقادی خود و به صورت کاملًا 
مستقل عمل می کنند و اقدامات آنها عکس العملی به جنایات رژیم صهیونیستی 
است و تا زمانی که رژیم صهیونیستی به جنایات خود ادامه دهد، امکان برقراری 

صلح و امنیت در منطقه وجود نخواهد داشت.
ترور شهید هنیه قطعاً بدون پاسخ  نخواهد ماند

دکتر پزشکیان در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه آیا تاخیر در پاسخ به 
اقدامات رژیم اسرائیل ناشی از عدم توانایی جمهوری اسلامی ایران است، اظهار 
داشت: ترور شهید هنیه بر اساس تمام قوانین بین المللی محکوم است و قطعاً بدون 
پاسخ نیز نخواهد ماند، جمهوری اسلامی ایران در زمانی که آمریکا و کشورهای 
غربی از رژیم صهیونیستی حمایت می کردند، پاسخ حمله به کنسولگری ایران را 
داد و ثابت کرد که می تواند به جنایات این رژیم پاسخ دهد، اما نمی خواهیم عامل 

بی ثباتی و نا امنی در منطقه باشیم.
گام های خوبی برای رفع مشکلات و مسائل داخلی بر داشته ایم

رئیس جمهور در ادامه این نشست درباره وضعیت برخی زندانیان سیاسی 
در ایران نیز تصریح کرد: ما به دنبال آن هستیم که مشکلات و مسائل داخلی را 
خودمان حل کنیم و در این مسیر گام های خوبی بر داشته ایم. انتصاب ۴ مدیر 
عالی زن در کابینه و استاندار اهل سنت، در دولت های قبلی بی سابقه بوده است 
و در تلاشیم فارغ از قومیت، مذهب، جنسیت و گرایشات سیاسی افراد توانمند 
را به کار بگیریم، اما نکته مهم آنجاست که شما به زندانی شدن تعدادی در ایران 

معترض می شوید، اما در مقابل قتل عام دهها هزار نفر در غزه سکوت کرده اید؟
حمایت مالی ایران از تظاهرات دانشجویی در آمریکا باورپذیر نیست  

دکتر پزشکیان همچنین در پاسخ به ادعاهای مطرح شده درباره حمایت مالی 
ایران از تظاهرات دانشجویی در آمریکا علیه رژیم صهیونیستی گفت: در شرایطی 
که ایران به خاطر تحریم های مالی برای نقل و انتقال دارایی های خود با مشکلات 
عدیده ای مواجه است، چنین ادعایی تا چه میزان باورپذیر است؟ حمایت از 
دانشجویان نه تنها در آمریکا بلکه در دیگر کشورهای غربی به خاطر پول نیست، 

بلکه برآمده از انسانیت و تنفر از ظلم و جنایت است.
از جنگ روسیه علیه اوکراین حمایت نکرده و نخواهیم کرد

رئیس جمهور در پاسخ به سوالی درباره حمایت تسلیحاتی ایران از روسیه در 
جنگ اوکراین نیز اظهار داشت: ما به هیچ وجه از جنگ روسیه علیه اوکراین 
حمایت نکرده و نخواهیم کرد. برای ما مرزها و حریم کشورها دارای احترام است، 
نباید نسبت به جنایات رژیم صهیونیستی در غزه سکوت کرد و دیگران را به 
تجاوزگری متهم کرد. ما خواهان صلح و ثبات و آرامش و امنیت در جهانیم و رویکرد 

ما در این زمینه صادقانه و برآمده از باورها و اعتقادات ما است.

پزشکیان در دیدار مدیران ارشد رسانه های آمریکایی:

در مقابل جنایات رژیم صهیونیستی سکوت نکنید

 معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اینکه بخش مهمی از ناترازی صنعت برق از افت 
شبکه توزیع ناشی می شود، گفت: مردم نباید هزینه پایین بودن بهره وری و افت شبکه 

توزیع برق را متحمل شوند.
محمدرضا عارف صبح دوشنبه دوم مهرماه ۱۴۰۳ در جلسه مدیریت و رفع ناترازی 
صنعت برق، که با حضور وزیر نیرو، رؤسای سازمان برنامه و بودجه و بانک مرکزی، 
سخنگوی دولت و مسئولان دستگاه های تصمیم گیر برگزار شد، تاکید کرد: راهکارها و 
برنامه های حل ناترازی در صنعت برق در حد شعار نماند و با بررسی ها و ارائه طرح های 

دقیق و زود بازده مشکل ناترازی تولید و مصرف برق حل شود
وی گفت: باید رفع ناترازی و افزایش تولید برق به صورت عملی در زندگی مردم و 
بخش صنعت نمایان شود و با افزایش تولید برق با همراهی گسترده بخش خصوصی 

کیفیت سامانه توزیع برق افزایش و خاموشی ها کاهش یابد.
معاون اول رئیس جمهور اظهار کرد:  در این راستا چندین طرح و برنامه کاربردی و 
عملیاتی در سازمان برنامه و بودجه و وزارت نیرو بررسی و ارائه شده است که در صورت 

اجماع بر عملیاتی بودن و غیر تورم زا بودن، طرح ها عملیاتی خواهد شد.
عارف افزود: بخش مهمی از ناترازی در صنعت برق از افت شبکه توزیع ناشی 

می شود و مردم نباید هزینه پایین بودن بهره وری و افت شبکه توزیع برق را متحمل 
شوند.

وی با قدردانی از برنامه توسعه جهشی نیروگاه های تجدیدپذیر وزارت نیرو افزود: 
انرژی های تجدید پذیر بویژه انرژی خورشیدی به دلیل تأثیرات محیط زیستی و 
همچنین بازدهی بالا نقش مهمی در حل مشکل ناترازی برق کشور به ویژه در ساعات 
اوج مصرف در تابستان دارند و باید این برنامه توسعه جهشی نیروهای تجدید پذیر با 

همکاری و هم افزایی سازمان برنامه و بودجه و بانک مرکزی عملیاتی شود.
معاون اول رئیس جمهور همچنین دستور داد تا ظرف چند روز آینده کارگروهی 
متشکل از بانک مرکزی، سازمان برنامه و بودجه و وزارت نیرو نحوه تأمین مالی، 
نیروگاه های  جهشی  توسعه  برنامه  جزئیات  و  اقتصادی  شاخص های  محاسبات 

تجدیدپذیر را برای طرح در ستاد هماهنگی اقتصادی دولت تهیه و تدوین کنند.
عباس علی آبادی وزیر نیرو نیز در این جلسه با اشاره به پیشرفت های فنی در حوزه 
ساخت نیروگاه ها و تجهیزات صنعت برق گفت: برنامه های رفع ناترازی صنعت برق 
در کنار توجه به اقتصاد انرژی از مهمترین محورهای اقدامات کوتاه مدت و بلند مدت 

وزارت نیرو برای رفع ناترازی برق است.

معاون اول رئیس جمهور:

 هزینه افت شبکه توزیع برق نباید بر دوش مردم باشد

محسن مهاجرنیا*

معاون راهبردی رئیس جمهور شهادت »ابراهیم 
عقیل« فرمانده بزرگ جهادی لبنان را به دبیرکل 
حزب الله لبنان تبریک و تسلیت گفت و تصریح کرد: 
آزادگان جهان با همه توان خود، در کنار فلسطین و 
ملت های منطقه که به طور روزانه در معرض جنایات 

رژیم اسرائیل قرار دارند،بایستند.
محمدجواد ظریف معاون راهبردی رئیس جمهور، 
شهادت  لبنان،  حزب الله  دبیرکل  به  پیامی  در 
را  لبنان  جهادی  بزرگ  فرمانده  عقیل«  »ابراهیم 
تسلیت گفت و نوشت: از همه آزادگان و مدافعان 
حق و عدل در همه جای جهان می خواهم که با 
تمام توان خود، در کنار فلسطین و ملت های منطقه 
که به طور روزانه در معرض جنایات رژیم اسرائیل 
قرار دارند، بایستند و از جامعه بین المللی، پایان 

اشغالگری، جنایت و تجاوز را مطالبه کنند.
متن کامل پیام او به شرح زیر است:

حضرت علامه مجاهد جناب آقای سید حسن 
نصرالله دبیر کل حزب الله لبنان)حفظه الله(

به مناسبت شهادت فرمانده بزرگ جهادی، مقاوم 

خدای  با  خود  عهد  بر  که  عقیل  ابراهیم  شهید 
خویش صادقانه پایمردی کرد و جان خود را طی 
از  صهیونیست  جنایتکار  رژیم  وحشیانه  حمله 
دست داد، مراتب تبریک و تسلیت خود را تقدیم 
می دارم؛ حمله ای که در اثر آن، این فرمانده دلیر 
و تنی چند از برادرانش، فرماندهان قهرمان مقاومت 
عماد  شهید  شهیدشان،  یاران  خیل  به  اسلامی 
مغنیه، شهید فؤاد شکر و همه شهدای مقاومت 
اسلامی لبنان و فلسطین، به ویژه شهدای راه قدس 
ودر راس آنان فرمانده بزرگ سردار قاسم سلیمانی 
او را  که شهید قهرمان فلسطین اسماعیل هنیه 
شهید قدس نامید، پیوستند. گوارا باد بر همه آنان، 
دیدار در محضر حق تعالی و حضورشان در جمع 
تقواپیشگان در بهشت برین و در جایگاه صدقشان، 
یاد و خاطره این  اینجانب  نزد خداوندگار مقتدر. 
شهید سعید را گرامی می دارم و این فوز عظیم لقاء 
دوستان  همرزمان،  بستگان،  خانواده،  به  را  الله 
قدس،  و  خدا  راه  در  جهاد  عرصه  مردان  همه  و 
مقاومت  به  فداکاری،  و  شهادت  و  ایثار  رادمردان 

اسلامی پیروز و سرافراز در لبنان، به ملت باعزت 
لبنان، به همه ملت های آرزومند تحقق استقلال و 
اعمال حق تعیین سرنوشت خود، به امت سربلند 
اسلامی و به همه آزادگان و مدافعان حق و عدل 
در همه جای جهان تبریک می گویم و از همه آنان 
می خواهم که با همه توان خود، در کنار فلسطین و 
ملت های منطقه که به طور روزانه در معرض جنایات 
رژیم اسرائیل قرار دارند، بایستند و از جامعه بین 
المللی، پایان اشغالگری، جنایت وتجاوز را مطالبه 
که  دارم  مسالت  نیز  متعال  قادر  خدای  از  کنند. 
این فرمانده شهید وشهدایی که با او جان باختند 
وجمیع شهدای غزه، فلسطین، لبنان و همه بلاد 
را مشمول رحمت واسعه و مغفرت و رضوان خود 
گرداند و آنان را در بهشت برین ودر اعلا علیین، در 
کنار انبیا و اولیا و ائمه و شهدا و صالحان جایگاه دهد 
و به خانواده ها و همرزمانشان در مقاومت لبنان و 
فلسطین، صبر جزیل و اجر جمیل وثبات در مسیر 
تجاوز  با  مواجهه  در  یکپارچگی  و  وحدت  تحقق 

عنایت فرماید.

پیام ظریف به سید حسن نصرالله: 

آزادگان جهان در کنار فلسطین و ملت های منطقه بایستند
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ویتامین دی یکی از ویتامین های ضروری و مورد نیاز بدن است که در 
مکمل های غذایی و برخی مواد غذایی یافت می شود و نقش موثری 
در حفظ سلامتی افراد دارد؛ کمبود این ویتامین بخصوص در دوره 

میانسالی می تواند مشکلات ناشی از پوکی استخوان را تشدید کند.
بسیاری ویتامین دی را به عنوان ویتامین آفتاب می شناسند و می 
دانند که این ویتامین از طریق نور خورشید و از طریق پوست هم جذب 
بدن می شود اما اگر در حال ورود به دوره میانسالی هستید، باید با نقش 
این ویتامین در تامین سلامت بدن و پیشگیری از بیماری بیشتر آشنا 

شوید.
بر اساس آمارهای جهانی حدود ۴ نفر از هر ۱۰ نفر در جهان به اندازه 
کافی ویتامین دی دریافت نمی کنند. ویتامین دی از دو راه تامین 
می شود: مصرف غذاهای حاوی این ویتامین همچون انواع ماهی 
و محصولات لبنی، زرده تخم مرغ و غلات غنی شده تا قرار گرفت در 

مقابل نور مستقیم خورشید.

باید گفت که اگرچه محافظت از پوست در برابر اشعه های زیانبار 
خورشید بسیار مهم است اما بدن برای ساختن ویتامین دی به مقداری 
نور خورشید نیاز دارد. و به همین خاطر توصیه می شود روزانه ۱۵ تا ۲۰ 

دقیقه و سه بار در هفته، آفتاب بگیرید.
به تازگی وبگاه »وب مد« در مقاله ای به گردآوری نکات مهم در خصوص 
تامین ویتامین دی بدن پرداخته و نقش آن را در پیشگیری از افسردگی، 

ابتلا به آنلوآنزا و دیگر بیماری ها بیان کرده است.
ویتامین دی و افسردگی: کارشناسان مطمئن نیستند که آیا کمبود 
ویتامین دی منجر به افسردگی می شود یا برعکس؛ اما مطالعات نشان 
می دهد که بین این دو ارتباط وجود دارد. تحقیقات دیگری در دست 
انجام است تا مشخص شود آیا افزایش سطح ویتامین دی می توان 

بهبود خلق و خوی افراد کمک کند یا نه.
با آنفلوانزا مبارزه کنید: افزایش ایمنی بدن در برابر بیماری ها یکی 
از ویژگی هایی است که برای ویتامین دی بیان می شود؛ در زمان همه 

گیری کووید ۱۹ نیز تاکید می شد که افراد مقدار مناسبی از ویتامین 
دی مصرف کنند؛ با این حال هنوز دانشمندان در حال کشف دقیق این 
موضوع هستند که ویتامین دی چقدر می تواند شما را از ابتلا به ویروس 

آنفلوآنزا درمان کند یا حتی از ابتلا به آن جلوگیری کند.
یک مطالعه نشان می دهد که مصرف قطره ویتامین دی در فصل 
زمستان به کاهش تعداد دانش آموزان ژاپنی مبتلا به آنفلوانزا کمک می 
کند. واضح است که این بخش مهمی از یک سیستم ایمنی سالم است. 
اگر بدن شما به اندازه کافی نباشد، نمی تواند به خوبی با میکروب ها 

مبارزه کند.
ویتامین دی و ام اس: مطالعات نشان می دهد که ویتامین دی ممکن 
است شانس ابتلا به ام اس را کاهش دهد. این بیماری به سیستم ایمنی 
و سیستم عصبی مرکزی فرد حمله می کند؛ البته برخی مطالعات نشان 
می دهد که ویتامین دی می تواند علائم این بیماری را در افراد مبتلا به 

ام اس کاهش دهد و یا حتی از رشد بیماری بکاهد.
پیشگیری از حمله قلبی: هیچ مدرک محکمی وجود ندارد که مکمل 
های ویتامین دی خطر حمله قلبی یا سکته را کاهش دهند اما این 
امید وجود دارد که ممکن است از نارسایی قلبی جلوگیری کند؛ البته 

محققان در حال بررسی آن هستند.
ارتباط سرطان با ویتامین دی: گفته می شود که ویتامین دی ممکن 
است شانس ابتلا به برخی سرطان ها مانند روده بزرگ، سینه و پروستات 
را کاهش دهد. این میزان زمانی که با کلسیم همراه شود، بهتر است. 
در یک کارآزمایی بالینی، خطر ابتلای آمریکایی های آفریقایی تبار با 

مصرف مکمل های ویتامین دی ۲۳ درصد کاهش یافت.
ویتامین استخوان ساز: سطوح سالم ویتامین دی می تواند امکان 
از دست دادن استخوان را کاهش دهد و از پوکی استخوان جلوگیری 
کند؛ پزشکان از ویتامین دی برای درمان پوکی و حتی نرمی و تحلیل 

استخوان استفاده می کنند.
پیوندی با کاهش وزن: اگر می خواهید وزن کم کنید، بهتر است 
مکمل های ویتامین دی را امتحان کنید. مصرف آن با کلسیم می تواند 
شما را از احساس گرسنگی به دفعات جلوگیری کند. این بدان معناست 

که شما کالری کمتری می خورید.

توصیه محققان؛

لوبیاها یک سوپر غذای طبیعی هستند

لوبیاها مملو از مواد مغذی هستند که به حفظ سلامتی کمک می کنند.
به گزارش مهر به نقل از مدیسن نت، دکتر »موپلولا آدیمو«، متخصص 
تغذیه بالینی در لس آنجلس، گفت: »لوبیاها در دسته بندی منحصربه فردی 
قرار دارند، زیرا منبع پروتئین هستند، اما کربوهیدرات های پیچیده نیز 

دارند.«
از سوی دیگر، لوبیا در رده سبزیجات هم قرار می گیرد.

آدیمو گفت: »هیچ ماده غذایی دیگری نمی تواند ادعای همه این ویژگی ها 
را داشته باشد.«

وی در ادامه افزود: »یکی از بهترین ویزگی ها در مورد لوبیا محتوای فیبر 
بسیار بالای آنها است.«

به عنوان مثال، فقط نیم فنجان لوبیا سیاه حاوی ۸ گرم فیبر است. او گفت: 
»این مقدار حدود ۲۵ درصد از کل فیبر مورد نیاز شما در یک روز را تأمین 

می کند.«
لوبیا همچنین منبع عالی پروتئین گیاهی است. بسیاری از مواد مغذی 
کلیدی دیگر نیز در لوبیا یافت می شود. یک نصف فنجان حاوی ۳۰۰ تا ۵۰۰ 
میلی گرم پتاسیم است )میزان آن بر اساس نوع لوبیا متفاوت است(. پتاسیم 
نقش حیاتی در کمک به کنترل فشار خون دارد، اما اکثر افراد به اندازه کافی 

از آن در رژیم غذایی خود دریافت نمی کنند.
لوبیا همچنین منابع غنی از موارد زیر است:

• مس
• اسید فولیک

• آهن
• منیزیم

B۶ ویتامین •
با این حال، بزرگترین مزایای سلامتی لوبیا از محتوای بالای فیبر آنها ناشی 

می شود.
آدیمو گفت: »لوبیاها به دلیل فیبرشان می توانند نقش مهمی در استفاده 
از غذا به عنوان دارو ایفا کنند. فیبر میزان کلسترول جذب شده هنگام غذا 

خوردن را کاهش می دهد.«
وی افزود: »محتوای فیبر بالا همچنین به کاهش قند خون، جلوگیری از 
یبوست، محافظت در برابر سرطان روده بزرگ و کمک به مدیریت وزن افراد 

کمک می کند.«
او توضیح داد: »این ترکیب شما را سیر می کند و مدت بیشتری احساس 
سیری می کنید. مطالعات نشان داده است افرادی که به طور منظم لوبیا 
مصرف می کنند وزن بدن کمتر و دور کمر کمتری نسبت به افرادی که مصرف 

نمی کنند دارند.«
باوجودیکه انواع مختلفی از لوبیا وجود دارد، اما همه به یک اندازه سالم 
هستند. آدیمو افزود: »تفاوت در فیبر، پروتئین و سایر مواد مغذی آنها 
حداقل است. بنابراین، لوبیایی را انتخاب کنید که بیشتر از همه از آن لذت 

می برید.«

6 علت زانودرد ناگهانی و راهکارهای درمانی توصیه شده

زانودرد یک مشکل شایع است که علت های زیادی می تواند داشته باشد. 
گاهی زانودرد ناشی از یک آسیب یا تروماست اما گاهی هم انگار نمی توانید 
دلیل واضحی برایش پیدا کنید و این می تواند نشانه یک مشکل جدی تر 

مثل آرتریت باشد.
بیشتر زانودردهای ناگهانی و ظاهراً بی دلیل، کم کم به وجود می آیند و 
معمولًا علامتی از شروع التهاب مفصل و آرتریت هستند. یک مسئله مهم 
دیگر، محل دقیق و شدت درد زانو است. مثلًا درد زیر کشکک زانو می تواند 
علامت التهاب تاندون زانو باشد که کشکک زانو را به استخوان درشت نی 

متصل می کند.
تشخیص تفاوت نوع درد سخت است؛ اما احتمالًا می توانید تفاوت یک 
درد مبهم و کرخت کننده، یک درد نبض دار و یک درد تندوتیز و احساس 
سوزش را تشخیص دهید. اگر این مطلب را می خوانید تا به علت درد 
زانویتان پی ببرید خوب است بدانید پزشک شما ممکن است یکی از موارد 
زیر را به عنوان زانودرد ناگهانی شما تشخیص دهد و به همین دلیل بهتر 

است مراجعه به پزشک را مدنظر داشته باشید.
اوستئوآرتریت

اختلال  یک  که  باشد  اوستئوآرتریت  شروع  می تواند  ناگهانی  زانودرد 
اوستئوآرتریت  آرتریت است.  نوع  و شایع ترین  بوده  پیش رونده  مفصلی 
را  ایجاد می شود. غضروفی که دو سر استخوان هایتان  بالارفتن سن  با 
دربرگرفته کم کم تحلیل می رود و اجازه می دهد استخوان ها به هم سابیده 

شوند.
شروع  این  چیست،  آن  منشأ  نمی دانید  انگار  که  زانودردی  مورد  در 
سابیدگی مفاصل است که التهاب ایجاد می کند. التهاب در بدن شما یک 

شیوه طبیعی برای رسیدگی به ناحیه آسیب دیده است.
اوستئوآرتریت ناشی از عوامل زیادی است، از جمله آسیب، استفاده زیاد 

از مفاصل و بی تحرکی.
در این شرایط لازم است سوابق پزشکی شما به دقت بررسی شود؛ آیا 
آسیبی داشته اید که اهمیتی به آن نداده اید؟ آیا روتین ورزشی تان تغییری 
کرده است؟ آیا سطح فعالیتتان تغییری کرده؟ خیلی از تغییرات ظاهراً 
ساده می توانند در زانو ایجاد واکنش کنند و این می تواند شروع زودهنگام 

آرتریت باشد.
درمان و مدیریت اوستئوآرتریت شامل مدیریت درد و بهبود حرکت پذیری، 
مصرف دارو، ورزش و فیزیوتراپی، درمان های گرم و سرد، تزریق استروئید یا 

هیالورونیک اسید و ورزش و کاهش وزن می شود.

پسوریاتیک آرتریت
آرتریت انواع زیادی دارد و برخی از آنها مثل پسوریاتیک آرتریت، عوارض 
می گذارد،  اثر  مفاصل  و  پوست  بر  آرتریت  پسوریاتیک  خودایمنی اند. 

خصوصاً در زانوها.
این عارضه، سیستم ایمنی بدن را به اشتباه می اندازد و به بافت های سالم 
حمله ور می شود و در نتیجه ایجاد التهاب و درد و آسیب مفصلی می کند. 
پسوریاتیک آرتریت در زانو باعث درد و تورم و سفتی و یا کاهش طیف حرکتی 

و تکه های پوسته دار سفید یا نقره ای رنگ روی پوست می شود.
محققان هنوز نمی دانند علت پسوریاتیک آرتریت چیست؛ اما ژنتیک 
پسوریازیس،  که  افرادی  دارند.  نقش  زیاد  به احتمال  محیطی  عوامل  و 
مشکلات سیستم ایمنی، عفونت، چاقی و سابقه تروما در مفصل دارند 

بیشتر مستعد پسوریاتیک آرتریت هستند.
پسوریاتیک آرتریت قابل درمان نیست؛ اما با داروهایی مانند داروهای 
ضدالتهاب غیراستروئیدی، کورتیکواستروئیدها و داروهای ضد روماتیسم، 
ورزش و گرما و سرمادرمانی قابل مدیریت است. در موارد شدید ممکن است 

به عمل جراحی نیاز باشد.
آرتریت عفونی

آرتریت عفونی ناگهانی ظاهر می شود و می تواند آسیب دائمی به مفاصل 
بزند. این عارضه معمولًا فقط یک مفصل را درگیر می کند که معمولًا زانو 

است.
باکتری هایی مانند استافیلوکوک در بیشتر موارد عامل عفونت مفصلی یا 
عفونت مایع دور مفصلی اند. اما در برخی موارد ممکن است عفونت مفصل 
ناشی از ویروس یا قارچ باشد. این عفونت ممکن است بعد از یک عمل 
جراحی یا از طریق یک زخم باز انتقال داده شده باشد. تورم و درد و تب و لرز 

از علائم شایع آرتریت عفونی اند.
عفونت های باکتریایی آرتریت با آنتی بیوتیک ها قابل درمانند، درحالی که 
عفونی  مایع  می شوند.  خوب  خودبه خود  معمولًا  ویروسی  عفونت های 
اطراف مفصل نیز ممکن است تخلیه شود تا درد و التهاب تسکین بیابد و از 

مفصل در برابر آسیب بیشتر محافظت شود.
نقرس

نقرس، نوع التهابی آرتریت می باشد که باعث درد ناگهانی در مفاصل 
می شود و معمولًا هر بار یک مفصل را درگیر می کند. نقرس باعث تورم و درد 
و احساس گرما در ناحیه می شود. آقایان بیشتر احتمال دارد دچار نقرس 
شوند؛ اما این عارضه برای خانم ها نیز می تواند اتفاق بیفتد، خصوصاً بعد 

از یائسگی.
نقرس اغلب مفصل انگشت بزرگ پا را درگیر می کند اما می تواند بر مفاصل 
دیگر پا مانند زانوها یا قوزک پا نیز اثر بگذارد. نقرس حملات مکرری ندارد و 

ممکن است؛ مثلًا یک بار در سال حمله ور شود.
نقرس ناشی از میزان زیاد اوریک اسید در بدن است که باعث تشکیل 
کریستال هایی در مفاصل و بافت نرم شده و برآمدگی هایی به نام توفوس 
ایجاد می کند. سطح اوریک اسید می تواند به دلیل عملکرد کلیه، رژیم 
غذایی، مصرف الکل، دارو، وزن و میزان آبی که می نوشید بالا و پایین شود.
برای کاهش التهاب و سطح اوریک اسید دارو تجویز می شود. تغییراتی 
در رژیم غذایی و سبک زندگی مانند بیشتر آب نوشیدن و اجتناب از الکل 
و نوشیدنی های قندی و غذاهایی که پورین زیادی دارند؛ مانند غذاهای 

دریایی می توانند به کاهش حملات نقرس کمک کنند.
آرتریت روماتوئید

آرتریت روماتوئید یک عارضه خودایمنی التهابی است که معمولًا دلیل 
آن ژنتیک می باشد. این عارضه معمولًا مفاصل هر دو سمت بدن را درگیر 

می کند، مانند هر دو زانو.
در آرتریت روماتوئید، سیستم ایمنی، مواد شیمیایی التهابی ترشح می کند 
که به مایع مفصلی یا بافت پیرامون مفاصل حمله ور شده و مایعی تولید 
می شود که جلوی حرکت آزادانه مفصل را می گیرد. مایع مفصلی ملتهب، 

غلیظ تر شده و حرکت مفصل را سخت و دردناک می کند.
برخی موارد از آرتریت روماتوئید به مرورزمان و کم کم شکل می گیرند؛ اما 
در برخی موارد هم ممکن است ناگهانی باشند. علائم این عارضه شامل درد 
مفصل، تورم و سفتی مفصل خصوصاً صبح یا بعد از زیاد نشستن می شود.

هدف از درمان، تسکین درد و پیشگیری از آسیب مفصل است. پزشکان 
اغلب داروهایی تجویز کرده و ورزش و فیزیوتراپی تجویز می کنند.

سندرم زانوی دونده
سندروم درد پاتلوفمورال که به عنوان سندرم زانوی دونده معروف است به 
تحلیل غضروف در زیر و اطراف کاسه زانو مربوط است که باعث می شود 

کاسه زانو به استخوان ران سابیده شده و درد ایجاد کند.
سندرم زانوی دونده معمولًا در افراد جوان، خانم ها و ورزشکاران اتفاق 
از مفاصل است و می تواند  زیاد  از استفاده  این عارضه ناشی  می افتد. 
موجب اوستئوآرتریت در زانو بشود. اما به این معنی نیست که نباید بدوید 

یا ورزش کنید.
در مورد کسانی که علائم آرتریت زودرس در آنها شروع شده یا آسیبی 
ژنتیکی مستعد هستند، پزشکان توصیه می کنند  از نظر  یا  و  دیده اند 
فعالیت هایشان اصلاح شود یا تمرینات هوشمندانه و هدفمندتری انجام 

دهند.
زانودرد ناشی از سندرم زانوی دونده بعد از زیاد نشستن، بالا و پایین کردن 
از پله ها، چمباتمه زدن و یا حرکت لانگز بدتر می شود. درمان این عارضه 
شامل مصرف داروهای غیرتجویزی مثل ایبوپروفن، استفاده از بریس یا 

کش زانو، فیزیوتراپی یا در موارد شدید عمل جراحی می شود.
برای سالم نگه داشتن زانوها، تسکین درد و یا پیشگیری از اوستئوآرتریت، 
باید چندین بار طی روز از کمپرس یخ استفاده کنید، تمرینات کششی 
و قدرتی انجام دهید، وزن سالمی داشته باشید، به مفاصلتان استراحت 

بدهید و زانوها را ببندید تا کاسه زانو تراز خود را حفظ کند.
زانودردتان را نادیده نگیرید

اگر زانودردی دارید که ظاهراً دلیلی برایش پیدا نمی کنید، به پزشک یا 
فیزیوتراپیست مراجعه کنید و این مسئله را پشت گوش نیندازید. شما 
تا دردتان بدتر شود؛ چون در آن صورت ممکن است  نباید صبر کنید 
به درمان های سنگین تری مانند عمل جراحی نیاز پیدا کنید. پزشک یا 
فیزیوتراپیست می تواند به شما بگوید چه تغییراتی در سازوکار بدنتان باید 

انجام دهید.

معاون فنی مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت گفت: توصیه ما تزریق واکسن آنفلوانزا در 
گروه های پرخطر در زمان طلایی است.

بابک عشرتی افزود: در کشورهای نیمکره شمالی از جمله ایران، موارد آنفلوانزا از اواسط مهرماه شروع 
می شود و این روند افزایشی تا اواسط اسفند ماه ادامه دارد، البته پارسال شاهد افزایش موارد آنفلوانزا از اواخر 

شهریور بودیم.
معاون فنی مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت با تاکید بر تزریق واکسن آنفلوانزا در گروه های 
پرخطر، گفت: در برخی گروه های پر خطر ابتلاء به آنفلوانزا می تواند موجب بستری فرد در بخش های ویژه 

و حتی فوت شود.
وی افزود: توصیه وزارت بهداشت این است که گروه های پرخطر شامل نیروهای درمانی به خصوص در 
بخش های عفونی، ویژه و اورژانس، افراد بالای ۶۰ سال، مبتلایان به بیماری های زمینه ای مانند سرطان، 
دیابت و پرفشاری خون، بیماران پیوندی، بیماران مصرف کننده داروهای تضعیف کننده ایمنی بدن و زنان 

باردار، واکسن آنفلوانزا را تزریق کنند. عشرتی با اشاره به زمان طلایی تزریق واکسن آنفلوانزا بیان کرد: زمان 
طلایی تزریق واکسن از نیمه شهریور تا اواسط مهر است، اما بر اساس تحقیقات انجام شده افراد پرخطر حتی 
تا اواسط بهمن ماه می توانند واکسن را تزریق کنند. باید توجه داشت که اثر محافظتی و ایمنی واکسن ۱۰ تا 

۱۵ روز پس از تزریق در بدن فرد ایجاد می شود.
معاون فنی مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت با بیان اینکه تب، بدن درد و سرفه از علائم 
آنفلوانزاست، گفت: تاکید داریم، مبتلایان تا زمانی که تب قطع نشده در فضاهای پر تجمع و محل کار حضور 
پیدا نکنند، همچنین فرد مبتلا هنگام صحبت با سایر افراد از ماسک استفاده کند، باید توجه داشت که شست 

و شوی دست ها در پیشگیری از بیماری هایی مانند آنفلوانزا بسیار تأثیرگذار است.
عشرتی اظهار کرد: با توجه به اینکه واکسن نیروهای درمان و تعدادی از مادران باردار تحت پوشش شبکه 
بهداشتی در کشور را معاونت بهداشت تأمین می کند، تعدادی واکسن تأمین و بین دانشگاه های علوم پزشکی 

توزیع شده است.

شیوع آنفلوانزا از اواسط مهر؛

 تزریق واکسن در زمان طلایی
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مدیرکل تامین اجتماعی استان قم:

۶۵ هزار نفر از جمعیت قم
 بازنشسته هستند

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم گفت:۶۵ هزار نفر از جمعیت قم بازنشسته 
هستند که حق بیمه این افراد هرماه پرداخت می شود.

سیدعلی موسوی مدنی پیش از ظهر دوشنبه در گفت وگو با خبرنگاران، اظهار کرد: 
بازنشستگان به عنوان قشر عظیم مردم و سرمایه های کشور هستند که جمعیت ۶۵ 

هزار نفر استان قم را تشکیل می دهند.
جمله  از  رضوی  کرامت  طرح  کرد:  بیان  قم  استان  اجتماعی  تأمین  مدیرکل 
برنامه هایی است که ویژه ۲۵۰ بازنشسته قمی اجرا می شود که این افراد در مهرماه 

سال جاری به مشهد مقدس اعزام خواهند شد.
وی ادامه داد: از دیگر برنامه هایی که ویژه بازنشستگان در نظر گرفته شده المپیاد 
ورزشی پیشکسوتان در راستای طرح مرشیدن است که به صورت منطقه ای در 

استان قزوین برگزار خواهد شد.
موسوی مدنی اضافه کرد: برنامه هایی از جمله کارگاه های سلامت و تغذیه ضمن 

آگاهی بینش و حفظ سلامت بازنشستگان در استان قم اجرا می شود.
مدیرکل تأمین اجتماعی استان قم با اشاره به حقوق پرداختی بازنشستگان ابراز 
کرد: پرداخت حقوق این افراد بر اساس حروف الفبا از بیستم هرماه آغاز شده و تا 
پایان هرماه ادامه دارد و جدول زمان بندی هر ماه اطلاع رسانی می شود و تا کنون 

عقب ماندگی نداشته ایم.
وی با اشاره بیمه قالی بافان گفت: بیمه این قشر از جامعه مشکلی وجود ندارد و 

پس از تأیید توسط اداره صمت فرآیند بیمه آنان صورت می گیرد.
موسوی مدنی عنوان کرد: بیمه فراگیر خانواده ایرانی طبق سیاست های ابلاغی 
مقام معظم رهبری در تأمین اجتماعی در حال انجام است که یکی از بندهای آن 
افزایش پوشش بیمه ای است که در سال های اخیر اهتمام جدی به آن داشته است.

مدیرکل تأمین اجتماعی استان قم اذعان کرد: همه اقشار می توانند در بیمه فراگیر 
خانواده ایرانی ثبت نام داشته باشند و محدودیت سنی در خصوص این نوع بیمه 
وجود ندارد و متقاضیان با برنامه تأمین من می توانند ضمن ثبت نام در این بیمه 
اقدام کنند. وی ادامه داد: خانم های خانه داری که تحت پوشش درمان همسرشان 
هستند، نیز می توانند از بیمه فراگیر خانواده ایرانی استفاده کنند و از خدمات 

بازنشستگی بهره مند شوند.
موسوی مدنی خاطرنشان کرد: دانشجویان نیز می توانند با پرداخت حق بیمه خود 

از خدمات بیمه فراگیر خانواده ایرانی و بیمه دانشجویی استفاده کنند.
 

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم :

جمع آوری ۲ میلیون سند مرتبط با 
دفاع مقدس در استان قم

از  برخی  گفت:  قم  استان  مقدس  دفاع  ارزش های  نشر  و  آثار  حفظ  مدیرکل 
ظرفیت های باغ موزه انقلاب و دفاع مقدس قم خالی است. مهم ترین نیاز این مکان 

فرهنگی، موزه آرایی و تبدیل آن به یک موزه فاخر در شأن شهر قم است.
علی لقمانپور ظهر روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگاران بیان کرد: دو میلیون سند 
شامل عکس، فیلم، صوت، دست نوشته و غیره مربوط به انقلاب و دفاع مقدس در 

این استان جمع آوری شده است.
 وی افزود: این اسناد که با تعامل با بخش های دولتی، خصوصی و کارهای میدانی 
و پژوهشی جمع آوری شده می تواند نقش و تصویری بهتری از استان قم در سال های 
منتهی به انقلاب و دفاع مقدس به نسل جوان ارائه دهد. مدیرکل حفظ آثار و نشر 
ارزش های دفاع مقدس قم ادامه داد: با استفاده از این اسناد دانشنامه شفاهی و 
تاریخی استان قم در طول دوران دفاع مقدس و انقلاب اسلامی می تواند تدوین 
شود. لقمان پور با انتقاد از رویه برخی از دستگاه ها در عدم همراهی در تحویل اسناد، 
بیان کرد: این اسناد گنجینه مهمی در تاریخ معاصر استان قم است. وی با بیان 
اینکه تاکنون ۳۲۰ عنوان کتاب ویژه استان قم دررابطه  با دوران دفاع مقدس تالیف 
شده است، گفت: برخی از این آثار به خاطر مشکلات مالی هنوز چاپ نشده است. 
مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس قم همچنین با اشاره به خالی بودن 
برخی از ظرفیت های باغ موزه انقلاب و دفاع مقدس قم، بیان کرد: مهم ترین نیاز این 
مکان فرهنگی، موزه آرایی و تبدیل آن به یک موزه فاخر در شأن شهر قم است که 
رسیدن به این هدف نیازمند همراهی و کمک دستگاه های اجرایی و فرهنگی استان 
است. لقطمان پور با اشاره به اجباری شدن گذراندن ۲ واحد درسی مرتبط با انقلاب 
و دفاع مقدس در مراکز آموزش عالی، گفت: اساتید و یادگاران دوران دفاع مقدس 
استان نقش مهمی در تدوین کتب درسی دانشگاه ها داشته و توانسته اند بخشی از 
اقدامات مهم و تاثیرگذار شهدا و رزمندگان قم را به تصویر بکشند. به گزارش تسنیم، 
استان قم بیش از ۶ هزار و ۹۰ شهید تقدیم انقلاب کرده است؛ این استان همچنین 
۱۱ هزار و ۳۶۱ جانباز تقدیم انقلاب اسلامی کرده است و ۵۹۱ آزاده و بیش از ۴۰۰ 
شهید مدافع حرم دارد. جمعیت ایثارگری استان قم )شهیدان، جانبازان، آزادگان، 

ایثارگران و خانواده های ایشان( حدود ۷۰ هزار نفر هستند.
 

از سالروز آغاز امامت امام زمان)عج( تا سالروز میلاد نبی گرامی اسلام ؛

پیوند آسمانی ۱۶۵ زوج جوان در اتاق 
عقد حرم مطهر بانوی کرامت

۱۶۵ زوج جوان از سالروز آغاز امامت امام زمان)عج( تا سالروز میلاد نبی گرامی 
اسلام در اتاق عقد حرم مطهر حضرت معصومه)س( زندگی مشترک خود را آغاز 

کردند.
اتاق عقد حرم مطهر بانوی کرامت از نهم ربیع الاول مصادف با آغاز امامت حضرت 
ولیعصر)عج( تا ۱۷ ربیع الاول مصادف با میلاد رسول گرامی اسلام)ص( و امام 
جعفر صادق)ع(، با فراهم کردن ۳ سفره عقد با تزیینات اسلامی و القاب حضرت 

معصومه)س(، میزبان ۱۶۵زوج جوان برای انجام عقد ازدواج بوده است.
علاقه مندان برای استفاده از اتاق عقد حرم مطهر حضرت معصومه)س( می توانند 
با مراجعه به نشانی اینترنتی fatemi.amfm.ir/wed فرایند ثبت نام را انجام دهند و یا 
با مراجعه به پرتال جامع آستان مقدس فاطمه معصومه)س( در بخش پرتال ها بر روی 

گزینه پیوند آسمانی کلیک کرده و مراحل ثبت نام اتاق عقد را دنبال کنند.
برای ثبت نام اتاق عقد حرم مدارکی از جمله تصویر برگه جواب آزمایشگاه، تصویر 
دوم  تصویر صفحه  دانلود است،  قابل  در سایت  که  نوبت  رزرو  تکمیل شده  فرم 
شناسنامه زوجین و تصویر طلاق نامه یا گواهی فوت همسر در صورت ازدواج دوم 
اتاق عقد حرم مطهر عبارت از حضور  از  عروس ضروری است. شرایط استفاده 
به موقع و خروج بهنگام، همراه داشتن حداکثر ۱۰ نفر به غیراز زوجین، عدم پذیرایی 
از مهمانان و زائران است. در صورت خالی بودن ظرفیت امکان رزرو نوبت تا ۱۴ روز 
آینده وجود دارد و پس از تکمیل اطلاعات در سامانه ثبت نام اتاق عقد، پیامکی از 
شماره ۳۰۰۰۱۱۲۲ مبنی بر ثبت و رزرو زمان عقد برای متقاضی ارسال خواهد شد.

مدیرکل انتقال خون استان قم:

اهدای خون ۶ درصد افزایش یافته است
مدیرکل انتقال خون استان قم گفت: اهدای خون در نیمه نخست امسال نسبت به 

مدت مشابه پارسال، ۶ درصد افزایش یافته است.
مهدی پهلوانی در گفت وگویی افزود: در نیمه نخست امسال، ۲۷ هزار و ۴۹۰ نفر 
به مراکز انتقال خون قم مراجعه کردند که از این تعداد ۲۲ هزار و ۷۸۶ نفر موفق 
به اهدای خون شدند. وی گفت:  در مدت مشابه پارسال، ۲۵ هزار و ۶۴۲ نفر برای 

اهدای خون مراجعه کردند که ۲۱ هزار و ۴۳۲ نفر موفق به اهدای خون شدند.
وی ادامه داد: امسال ۱۴ هزار و ۸۰۷ نفر معادل ۶۵ درصد اهداکنندگان و پارسال 
۱۲ هزار و ۷۷۹ نفر معادل ۵۹.۶ درصد اهداکنندگان، اهداکننده مستمر بودند که 
افزایش ۵.۴ درصدی نشان می دهد. به گفته پهلوانی، ۷۰۴ نفر در سالجاری معادل 

۳.۱ درصد و پارسال ۶۲۴ نفر معادل سه درصد اهداکنندگان خون خانم بودند.
وی خاطرنشان کرد: امسال و پارسال به ترتیب ۲۹.۵ و ۳۳.۳ درصد اهداکنندگان 

جوانان زیر ۳۵ سال بودند.

دبیر ستاد حمایت از خانواده و جوانی جمعیت استان قم :

مهدهای کودک خانگی برای مادران 
شاغل ایجاد شود

دبیر ستاد حمایت از خانواده و جوانی جمعیت استان قم گفت: یکی از موضوعاتی 
که به جد پیگیری می شود ایجاد و راه اندازی مهدهای کودک خانگی است به جهت آن 

اعتماد و اطمینانی که وجود دارد.
مریم عرب نژاد در گفت و گویی،  در خصوص همکاری مدیران شرکت های خصوصی 
در اعطای مرخصی زایمان و ساعت شیردهی گفت: در قانون جوانی جمعیت، ماده ۹ 
و ۱۷ به بحث مادران شاغل اختصاص پیدا کرده  که ۹ ماه مرخصی کامل با تمام حقوق 

و مزایا در نظر گرفته شده است.
وی با بیان اینکه در شرکت های خصوصی به جهت اینکه شاید نبود امنیت شغلی 
و ثبات شغلی برای خانم ها است که تمایلی به فرزندآوری ندارند، تصریح کرد: در 
دستور کار است بررسی  کنیم که در حد توان آن موسسات و شرکت های خصوصی 
که در سطح استان قم  مشغول فعالیت هستند برای  کارمندان خانم این قانون را به 
نحو مطلوب اجرایی کنند. دبیر ستاد حمایت از خانواده و جوانی جمعیت استان قم 
گفت: یکی از مواردی هم که در قانون جمعیت به آن اشاره شده بحث تامین فضای 
مرتبط با مهدکودک است که در فضای شهر قم نامه نگاری هایی که صورت گرفته نشان 
دهنده این است که شاید مادرانی که دارای فرزند زیر ۶ سال هستند تعدادشان کم 
است و یا نیازی به مهد کودک ندارند. عرب نژاد افزود: اما یکی از موضوعاتی که به جد 
پیگیری می شود ایجاد و راه اندازی مهدهای کودک خانگی است به جهت آن اعتماد و 
اطمینانی که وجود دارد. اما این یکی از موارد قانونی است که می طلبد دستگاه های 
اجرایی در راستای ایجاد امنیت و اطمینان خاطر مادران شاغل، مهدهای کودک را 

فراهم  کنند که محیطی امن و ایمن است.
وی در پاسخ به این سوال که چه میزان از اهداف کلان جوانی جمعیت در استان 
محقق شده است، تصریح کرد: یکی از مواردی که استان قم در آن حائز رتبه برتر 
است، بحث واگذاری زمین به خانواده های خوش فرزند و دارای سه فرزند و بیشتر 
است. در سطح استان قم تعداد واگذاری واحدهایی که در این سه سال انجام شده 
بالغ بر ۳ هزار و ۴۵۰ واحد مسکونی و زمینی بوده که تحویل خانواده ها شده است. 
دبیر ستاد حمایت از خانواده و جوانی جمعیت استان قم افزود: اقداماتی که در  سطح 
دانشگاه علوم پزشکی انجام شده، بسته های لبخند مادری که ستاد فرمان امام تقدیم 
خانواده های خوش فرزند می کند، اعطای تسهیلات و وام هایی که رقم خورده جزو 
اقداماتی است که در استان در راستای قانون جوانی جمعیت در استان قم انجام شده 
است. عرب نژاد افزود: با این حال نیاز است به جهت اجرایی شدن این قانون فرهنگ 
سازی و دغدغه مند سازی دستگاه ها انجام شود که این قانون را به طور شایسته اجرا 

کنند.

معاون فرهنگی، اجتماعی و زیارت استانداری قم :

اقدامات گروه های جهادی
 در جامعه  معرفی شود

معاون فرهنگی، اجتماعی و زیارت استانداری قم گفت: اگر فضای جامعه را از 
اقدامات گروه های جهادی پر کنیم، قطعا الگوهای مناسبی برای سایرین پیدا می شود.

حجت الاسلام سید اسماعیل حسینی مقدم ظهر امروز در نشست هم اندیشی 
برنامه ریزی برگزاری جشنواره روایت جهاد استان قم که در سالن جلسات حضرت 
زینب)س( استانداری قم برگزار شد، گفت: روابط عمومی دستگاه های اجرایی باید با 

موضوع جشنواره روایت جهاد درگیر شوند.
افزود: گروه های  پیام مقام معظم رهبری درخصوص جهادگران،  به  با اشاره  وی 

جهادی در هر عرصه ای ورود کردند مبدا تحول و مایه امید آفرینی بودند.
معاون فرهنگی، اجتماعی و زیارت استانداری قم با بیان اینکه روایت جهاد جایگاه 

بسیار ممتازی دارد، عنوان کرد: باید به مسئله روایت جهاد بیش از گذشته بپردازیم.
وی با اشاره به اینکه امروز در جنگ تمام عیار رسانه ای هستیم، خاطرنشان کرد: امروز 
فضاهای مجازی، تلویزیون های اینترنتی و شبکه های ماهواره ای شبانه روز اخبار کذب 
از جمهوری اسلامی منتشر می کنند. حسینی مقدم با بیان اینکه در موضوع روایت 
جهاد باید متمرکز شویم، تصریح کرد: اگر فضای جامعه را از اقدامات گروه های جهادی 

پر کنیم، قطعا الگوهای مناسبی برای سایرین پیدا می شود.
وی با اشاره به اینکه ظرفیت مجموعه های فرهنگی مختلف باید پای کار جشنواره 
دنبال  به  باید  مختلف  ظرفیت های  از  استفاده  با  شد:  یادآور  بیاید،  جهاد  روایت 

غنی سازی جشنواره روایت جهاد باشیم.
معاون استاندار قم با بیان اینکه باید روحیه جهادی تقویت شود، گفت: روحیه 

جهادی می تواند بسیاری از مشکلات را برطرف کند.
 

روانبخش نماینده مردم قم :

قم رتبه ۲۹ کشور را در نهضت 
مدرسه سازی دارد

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: ما طبق آمار در زمینه نهضت 
مدرسه سازی عقب هستیم و ببین ۳۱ استان رتبه ۲۹ کشوری را داریم.

حجت الاسلام قاسم روانبخش در گفت وگویی، با اشاره به اقدامات انجام شده در 
زمینه نهضت مدرسه سازی گفت: ما در جلسه ای که چند روز قبل خدمت آقای فتاح 
] رئیس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام[ رفتیم، گزارشی از جایگاه استان در زمینه 

نهضت مدرسه سازی ارائه  دادیم.
روانبخش افزود: ضمن این گزارش اعلام کردیم که ما در سطح کشوری و ببین ۳۱ 
استان رتبه ۲۹ را داریم. آقای فتاح با شنیدن این گزارش تصمیم گرفته و اعلام کردند، 
در صورت ساختن مدرسه در مناطق محروم استان، ۵۰ درصد مشارکت داشته باشند.

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی بیان کرد: در تماسی که با وزیر آموزش و 
پرورش نیز داشتم اطلاع رسانی شد که ستاد اجرایی فرمان حضرت امام اعلام آمادگی 
کردند و چنانچه شما ۵۰ درصد اولیه را تأمین کنید، ما می توانیم مطابق قرارداد و 
توافقنامه ای که بین وزارت آموزش و پرورش و ستاد اجرایی معضلات آموزشی را حل 
کنیم. وی عنوان کرد: پس از پی گیری های صورت گرفته، طی جلسه ای مشترک با 
حضور آموزش و پرورش، نوسازی مدارس، شهرداری، مدیرکل مسکن و شهرسازی و 
نمایندگان استان تصمیمات بسیار خوبی گرفته شد. بنا بر این شد مصوبه این جلسه در 

مدت ۱۰ روز آینده صورت بگیرد.
روانبخش تصریح کرد: این جلسه می تواند نقطه تحولی در امر مدرسه سازی بویژه در 

مناطق محروم استان مناطق ۲، ۶، ۳ و بخش هایی از مناطق ۴ ایجاد کند.
 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم :

سومین جشن مهر سینمای ایران در قم 
برگزار می شود

 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم از برگزاری سومین جشن مهر سینمای 
ایران روز پنجشنبه ۵ مهرماه در آستانه سالروز ورود حضرت معصومه)س( به قم خبر 

داد.
عموزاده با اشاره به برگزاری دو دوره آیین مهر سینمای ایران در استان قم و سراسر 
کشور، اظهار کرد: امسال نیز جشن مهر سینمای ایران با حمایت سازمان سینمایی به 

منظور تکریم اهالی سینما در استان ها برگزار خواهد شد.
عموزاده تصریح کرد: خوشبختانه با برنامه ریزی های انجام شده امسال سومین جشن 
مهر سینمای ایران در استان قم با هدف تجلیل از سینماگران و فعالان سینمای استان 

برگزار می شود.
وی به نحوه انتخاب برگزیدگان سومین جشن مهر سینمای ایران در استان قم اشاره 
کرد و گفت: در اولین جشن مهر سینمای ایران در قم سوابق و جوایز و افتخارات 
هنرمندان استان در چهار دهه از سوی اعضای هیئت انتخاب مورد ارزیابی قرار گرفت، 
در سال گذشته آثار تولید شده و دارای کسب عنوان در جشنواره های سینمایی در 
بازه زمانی یک ساله بررسی شدند و امسال در سومین دوره توجه پررنگی به برگزیدگان 
جشنواره های سینمایی شده و همچنین میزان تلاش و دیده شدن هنرمندان قمی در 

این رویدادها مورد توجه بوده است.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم تصریح کرد: امسال فعال ترین سینماگران 
استانی در بخش های کارگردانی، بازیگری، فیلمنامه نویسی، فیلمبرداری، مستند، 
و  فیلم  تولید  مؤسسه  استانی،  سینمادار  سینما،  مدرس  کوتاه،  فیلم  انیمیشن، 
توسعه دهنده زیرساخت های سینمایی تجلیل می شوند. دو سینماگر پیشکسوت و 

ایثارگر نیز در سومین جشن مهر سینمای ایران در قم تقدیر می شوند.

۳۱ شهریور ۱۳۵۹ بود که آسمان مهرآباد سیاه شد. شروع محکی دیگر 
برای مردمی که به تازگی انقلاب کرده و  هنوز گرد خستگی از گرده نتکانده 

بودند. شروعی که پایانش را فقط خدا می دانست و بس.
دفاع مقدس تنها یک رویداد تاریخی نیست؛ بلکه دانشگاهی بزرگ است 
که در آن انسان ها درس های ارزشمندی آموختند. درس هایی که فراتر از 

مرزهای جغرافیایی و زمان، برای همه نسل ها آموزنده است.
1. ایمان و اعتقاد، زیربنای تربیت

تازه داماد بود و نوعروسش هم دل توی دلش نبود. اما همه حرف ها را 
زده و سنگ ها را واکنده بودند. مو، لای درز قول و قرارشان نمی رفت. اصلًا 
آقا داماد به شرط رزمنده ماندن و عشقبازی در میدان نبرد پای سفره عقد 
نشسته بود. عروس خانم هم باید بعد از گل چیدن و گلاب آوردن با اجازه از 
بزرگ ترها بله می گفت تا پای همه چیز مردانه بایستد! پای جانبازی، اسارت 
یا شهادت. دفاع مقدس، عرصه تجلی عشق و ایمان بود.  دانشگاهی که در 
آن »ایمان به خدا و ارزش های دینی«، به صورت عملی و عینی به نمایش 
گذاشته شد و دانشجویان سرافرازش رزمندگانی بودند که با ایمانی راسخ  

قدم در میدان نبرد می گذاشتند، نمونه هایی آشکار از انسان های بزرگ. 
2. ایثار و فداکاری، درس انسانیت

سن و سالی نداشت. شوخ طبعی اش زبانزد بود.  بذله گو بود و خنده از روی 
لبش نمی افتاد. طرف حسابش که میدان مین شد خم به ابرو نیاورد. درجا 
دو رکعت نماز خواند. سربند را بویید و بوسید. روی پیشانی بست. تمام قد 
پیش روی میدان ایستاد و دل را به دریای عاشقی زد...در دانشگاه دفاع 
مقدس، »ایثار و فداکاری« از والاترین ارزش های انسانی است. چه بسیار 
رزمندگانی که بهترین، بزرگ ترین و دوست داشتنی ترین دارایی خود یعنی 
جانشان را  فدای وطن کردند. مردان با غیرتی که معنای واقعی مردانگی 

و درس انسانیت را به جهان معرفی کردند. درسی بزرگ برای همه نسل ها.
۳. مقاومت و پایداری، رمز پیروزی

تلویزیون  پای  مادر همچنان  بود.  از شروع جنگ گذشته  چند سالی 
سیاه وسفید کوچکش چشم می چرخاند تا بلکه سرسوزنی از حال و احوال 
پسر خبردار شود. نه تلفنی، نه پیغام و پسغامی. محض رضای خدا  یک 
برگ نامه هم نمی فرستاد. سروکله اش هم که پیدا می شد مثل مرغ پرکنده 
بی قرار برگشتن به منطقه بود...آری!  دفاع مقدس دانشگاه بود؛ دانشگاهی 
که در آن »مقاومت و پایداری«  رمز پیروزی بود برای رزمندگانی که تمام آن 
سال ها با مقاومت در سخت ترین احوال، نشان دادند بااراده قوی می توان 
در هر شرایطی پیروز میدان شد و حتی بر دشمنی غلبه کرد که دستش در 
دست یک دنیا بود و البته  با این اوصاف چه جای نگرانی برای مردم امروز 

ایران اسلامی که باایمان، تلاش،  آینده ای روشن پیش رو دارند.
۴. وحدت و همدلی، نیرویی عظیم

جنگ را که شروع کردند دفاعمان آغاز شد.  نه مرد و زن می شناخت، نه 
پیر و جوان. نه کرد و لر و ترک و بلوچ و نه هیچ قومیت  دیگری... مسلمان 
و مسیحی، کلیمی و زرتشتی و... هم نداشت. دفاع، دفاع بود. یک غیرت 
ایرانی مقابل خصمی که بدخواه ایران بود. دفاع مقدس، دانشگاهی بود 
که در آن »وحدت و همدلی«، به عنوان نیرویی عظیم برای مقابله با دشمن 
مطرح شد. همه وهمه در برابر دشمن تا پیروزی ایستادند تا با این درس، به 
دنیا نشان دهند که با اتحاد و همبستگی می توان بر هر مشکلی غلبه کرد. 

5. خودسازی و رشد معنوی
گوش کن! صدای زمزمه های رزمندگان در تاریکی شب های پرسکوت 
جبهه را می شنوی؟در خلوتی میان دل و معبود. از نماز شب های  پر سوز 
و نیاز گرفته تا شستن لباس های رزمندگان و واکس زدن پوتین هایشان.و باز 
هم دفاع مقدس، دانشگاهی بود که در آن رزمندگان، فرصت خودسازی 
و رشد معنوی پیدا کردند و در شرایط سخت جنگ، به خودشناسی و 
ارزش های انسانی دست یافتند. چه زیباست که مثل آن سال ها، همواره و 

تا همیشه در مسیر رشد و کمال باشیم.
*پای مکتب جهاد و شهادت

دفاع مقدس، دانشگاهی بود که در آن انسان های بزرگ تربیت شدند. 
می تواند  و  است  آموزنده  نسل ها  همه  برای  دانشگاه،  این  درس های 

مقدس،  دفاع  رزمندگان  از  الگوگیری  با  باشد.  زندگی  در  ما  راهنمای 
می توانیم جامعه ای بهتر و انسان هایی بزرگ تر بسازیم.

هدیه ای پدرانه که در هیچ مغازه ای نیست
در حدیثی نقل شده است که به رسول گرامی اسلام )ص( خبر دادند، 
خداوند به وی دختری عطا کرده است. حضرت نگاهی به اصحابش کرد. 
وقتی آثار ناراحتی را در چهره آنان دید؛ فرمود: »این چه حالتی است که 
در شما می بینم؟ خداوند گُلی به من داده است که آن را می بویم.« به بهانه 
ولادت پیامبری که آمد تا به دختران هویت بخشد، به سراغ نقش پدران در 

هویت یابی گل های زندگی شان می رویم.
تصویر پدر، در ازدواج دختر اثر دارد

نقش پدر در شکل گیری شخصیت و هویت دختر بسیار مهم است. دختر، 
پدرش را اسطوره و تکیه گاه می بیند. به همین خاطر اصلًا نمی شود او را 
نادیده گرفت.به گفته زهرا لطیفی رفتارشناس و مشاور خانواده، رابطه 
درست پدر با دختر در کاهش مشکلات روانی دختران بسیار تأثیرگذار است. 
خدشه دار شدن این رابطه و طردشدن یا آسیب دیدن از جانب پدر، الگوی 
جنس مخالف را در نظر دختر تخریب می کند. تا جایی که این امر تأثیر 

بسزایی در بدبینی دختران به ازدواج و تشکیل خانواده دارد. 
در بلوغ دختران، خودتان را کنار نکشید

ارتباط پدر و دختر فقط محدود به دوران کودکی نیست. وقتی دختر به 
نوجوانی و دوران بلوغ رسید فکر  نکنید که دیگر نیازی نیست در کنارش 
باشید و از اینجا به بعد وظیفه مادر است. در این وهله بر پدر واجب است 
در مورد جنس مذکر و طرز تفکر مردان و در مورد آنچه برخی از مردان در 
خیابان به دنبال آن هستند و… توضیحاتی را به دختر نوجوان خود بدهد. 
او بیان می کند: »در این سن، پدر خانواده باید نقش خود را از یک حامی 
کودکانه که به فکر بازی، خوردوخوراک و... دختر است به یک رفیق شفیق 
و یار مهربان تغییر دهد و با او مطابق یک زن جوان گفت وگو و مشورت 
کند. حتی از گفت وگو در خصوص تشکیل زندگی و... نیز پرهیز نکند.« به 
گفته لطیفی، هر چه ارتباط دختر با پدر در دوران بلوغ صمیمی تر باشد با 
مشکلات کمتری مواجه و کمتر دچار خطا می شود. ارتباط درست پدر و 
دختر در این دوران اثرات مطلوبی بر بهداشت روانی – اخلاقی او و به تبع 
جامعه دارد. به نحوی که دخترانی که در سن بلوغ رابطه بهتری با پدرانشان 
دارند، در تحصیل و دوست یابی موفق تر هستند. در تأمین نیاز عاطفی 
به بیراهه نمی روند و تسلیم هیجانات عاطفی خود نمی شوند. همچنین 
در زندگی زناشویی رابطه بهتری با همسرشان دارند و از سلامت روانی و 

جسمی بهتری برخوردارند.
اعتمادبه نفس دخترتان دست شماست

دخترها نازنازی های بابایی هستند. اگر اعتمادبه نفس دختر توسط پدر 
تقویت شود دیگر در بزرگسالی به سمت تیپ و استایل های عجیب وغریب، 
آرایش های نامعقول، جراحی ها و… برای جلب جنس مخالف نمی رود. 
هیچ وقت دخترتان را با جنس مخالف یا هم جنس خودش مقایسه نکنید. 
توانمندی هایش را دائم به او یادآوری کنید تا اعتمادبه نفس پیدا کنند.

به گفته حامد مشهدی قربانعلی روانشناس، پدری که نسبت به دخترش 
بی اعتناست یا پدری که از دخترش انتقاد یا عیب جویی می کند  به دخترش 
می فهماند که شایستگی و کفایت لازمه را ندارد.همچنین این روانشناس 
تأکید می کند که پدر برای اینکه اعتمادبه نفس دخترش تقویت شود باید 
با توجه و مراقبت های لازم به دخترش استقلال دهد که بعدها بتواند در 
حق فرزندش بهتر مادری کند، از گفتن جملاتی مانند اینکه »مطمئن بودم 
می توانی، تو برنده می شوی؛ من به تو افتخار می کنم، خیلی تو را دوست 
دارم و...« دریغ نکنید. به دخترتان نشان دهید که مهم است دوستش 
بدارید. مثل پیامبر )ص( دخترتان را ببوسید و با کلمات زیبا صدایش کنید. 

دختر، شاخه گل خوشبوست
در پایان شما باباهای دختردار را مهمان حدیثی از امیرالمؤمنین می کنیم. 
ایشان فرمودند که هر گاه مژده ولادت دختر، به رسول خدا )صلّی اللّ علیه و 
آله و سلّم( داده می شد، آن حضرت می فرمود: شاخه گل خوشبویی است. 

پس پدرها، حواستان به شاخه گل های زندگی تان باشد.

دفاع مقدس تنها یک رویداد تاریخی نیست ؛

دفاع مقدس؛ دانشگاهی برای تربیت انسان های بزرگ

نوجوان  و  کودک  روانپزشکی  تخصص  فوق  یک 
خطاب به والدین گفت: کودک به جزئیات همه قوانین 
و مقررات مدرسه واقف نیست و تهدید و ترساندن آنان 
می تواند مشکل آفرین باشد، بنابراین هرگز او را از معلم 
نترسانید، مثلا به او نگویید اگر غذا نخوری به معلمتان 

خواهم گفت.
از  یکی  مدرسه  از  ترس  افزود:  ماهورام«  »امین 
مشکلات شایع در دوران تحصیل است که به ویژه در 

سال های ابتدایی دبستان بیشتر دیده می شود.
وی با اشاره به این که بسیاری از کودکان هنگام جدا 
شدن از والدین مضطرب می شوند به والدین هشدار 
داد: جلوگیری از هرگونه تماس کودک با محیط خارج 
این پیام را به کودک می دهد که محیط بیرون خطرناک 

است.
ابتدا باید خودتان آرامش داشته باشید

این متخصص با بیان این  که وجود استرس در والدین 
می تواند مقدار نگرانی و اضطراب فرزندان را به مراتب 
افزایش دهد به پدر و مادرها توصیه کرد، تا زمانی  کـه 
خودتان آرامش نداشته باشید نمی توانید بـه فرزند خود 

نیز کمک کنید.
ماهورام با بیان این که هراس از مدرسه، ترس بیش 
از حدی است که در مورد برخی کودکان در خصوص 
رفتن و ماندن در مدرسه وجود دارد، افزود: این کودکان 
ممکن است در مکان های دیگر بتوانند دوری از مادر را 

تحمل کنند.

وی افزود: ترس از مدرسه می تواند از بخش خاصی 
از مدرسه، عملکرد تحصیلی، محیط مدرسه یا در اثر 
تجربه اتفاق های ناخوشایند، مانند آزار دیدن از دوستان 
در مدرسه یا مشکلاتی در مسیر خانه تا مدرسه باشد، 
در این موارد پی بردن به علت هراس، برای مداخلات 

درمانی ضرورت دارد.
کودکان  برخی  که  این   به  اشاره  با  متخصص  این 
تجربه  شدیدی  اضطراب  مادر  از  شدن  جدا  هنگام 
می کنند گفت: در مواردی هم کودک حتی در خانه 
هم مانند سایه مادرش را دنبال می کند تا به این وسیله 
به جدا  بر اضطراب خود غلبه کند. چنین کودکانی 
شدن از مادر)یا هرکدام از والدین( و خانه، تمایلی نشان 

نمی دهند، چون به شدت وابسته اند.
نشانه های جسمی اضطراب جدایی

می تواند  جدایی  اضطراب  که  این   بر  تاکید  با  وی 
به صورت های گوناگون، حتی شکایات جسمی مانند 
دردهای شکمی، حالت تهوع، بی اشتهایی، مشکلات 
خواب، سردرد و کابوس های شبانه خود را نشان دهد 
در  جدایی  اضطراب  علایم  بروز  صورت  در  افزود: 
نوجوانان، باید بررسی و درمان جدی تر باشد، زیرا در 
همین  نوجوانان  افسردگی  اولیه  علایم  موارد  برخی 

اضطراب جدایی است.
ماهورام به والدین توصیه کرد، کودک به جزییات همه 
قوانین و مقررات مدرسه واقف نیست و تهدید و ترساندن 
آن ها می تواند مشکل آفرین باشد، بنابراین هرگز او را 

از معلم نترسانید، مثلا به او نگویید اگر غذا نخوری به 
معلمتان خواهم گفت.

راه علمی کاهش استرس فرزندان
وی گفت: برای آن  که بتوانید استرس و نگرانی شروع 
مدرسه فرزندان تان را کاهش دهید باید بـه سراغ روش 
تمرین و تکرار بروید، یعنی باید تغییرات روزمره ای را که 
بعد از شروع سال تحصیلی در زندگیشان رخ می دهد 
پیش از آن زمان کم کم ایجاد کنید تا خود را به آن ها 
عادت دهند. برای مثال شـما می توانید از چند روز قبل 

از شروع مدرسه، فرزند خود را صبح زود بیدار کنید.
ماهورام ادامه داد: تعداد زیادی از والدین عادت دارند 
کـه تا لحظه آخر در کنار فرزند خود بمانند و خیال کودک 
خود را راحت کنند، در حالی که این کار باعث می شود 
است  بهتر  شود.  سخت تر  والدین  از  کودک  جدایی 
والدین بصورت تدریجی از کودک دور شوند تا هم برای 
کودک قابل تحمل باشد و هم بتوان پس از مدتی ترس 

از جدایی را از بین برد.
اگر کودک شـما دچار  یادآوری کرد:  والدین  به  وی 
نباشد،  مشخصی  اختلالات  یا  و  جدی  مشکلات 
و  جدید  شرایط  با  را  خودش  کـه  بگیرد  یاد  می تواند 
رفتن بـه مدرسه تطابق دهد. علاوه بر آنکه مهم است 
به ترس ها و نگرانی های فرزند خود توجه کنید و آنها را 
نادیده نگیرید، بـه فرزند خود بگویید در کنار او هستید 
و می توانید با کمک یکدیگر آمادگی لازم را برای این 

مرحله تازه از زندگی  او ایجاد کنید.

توصیه یک روانپزشک به والدین:
هرگز دانش آموز را از معلم نترسانید
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یک کارشناس انرژی اعلام کرد؛

واردات روزانه ۳۰ میلیون لیتر بنزین
 در شهریورماه

عماد رفیعی کارشناس انرژی در گفت وگویی اعلام کرد در شهریورماه به 
دلیل جبران کمبود تولید روزانه در برخی از مقاطع تا ۳۰ میلیون لیتر بنزین 

وارد کشور شده است.
براساس این گزارش ، اخیراً موضوع کمبود عرضه بنزین در شهریورماه 
و مسئله ایجاد صف های طولانی پشت پمپ بنزین ها در شهرهای شمالی 
کشور به خصوص در ایام آخر ماه صفر در رسانه ها و فضای مجازی مطرح 
اند که دولت سیزدهم عمداً در  و اخیراً برخی مدعی شده  شده است 
شهریورماه بنزین وارد نکرده است تا این مشکلات برای دولت چهاردهم 

ایجاد شود.
نکته مهمی که باید به منتقدان مطرح کرد این است که دولت چهاردهم از 
مرداد ماه تشکیل شد و مدیرعامل جدید شرکت ملی پالایش و پخش نیز از 

ابتدای شهریورماه بر مسند این شرکت نشست.
در همین رابطه عماد رفیعی کارشناس حوزه انرژی نیز در گفت وگو با رسانه 
ملی با اشاره به وضعیت تولید و واردات بنزین گفته است: در سال ۱۴۰۲ 
تولید بنزین در پالایشگاه های نفتی کشور حدود ۱۰۲ میلیون لیتر بوده است 
و با مخلوط کردن ریفورمیت با نفتا توانستیم تولید بنزین را به حدود ۱۱۲.۵ 

میلیون لیتر در روز برسانیم.
در سال گذشته حدود ۱۱۸  بنزین  میانگین مصرف  اما  داد:  ادامه  وی 
میلیون لیتر در روز بوده است. که بر این اساس ۵ میلیون لیتر بنزین کسری 
در سال گذشته داشتیم. اما این ناترازی در شهریورماه که فصل سفرهای 

تابستانی است افزایش می یابد.
رفیعی با اشاره به اینکه در شهریور ماه سال جاری دو روز تعطیل هم وجود 
داشت موجب شد تا سفرها نسبت به سال گذشته افزایش یابد که مصرف 

بنزین در شهریورماه به ۱۴۲ میلیون لیتر نیز رسید.
این کارشناس انرژی ادامه داد: با این حال در این ایام به طور مقطعی 
واردات بنزین به روزانه ۳۰ میلیون لیتر نیز رسید تا کمبودی از نظر تأمین بنزین 

ایجاد نشود.
در  بنزین  عرضه  کمبود  شرایط  این  با  بنابراین  مهر  خبرنگار  گزارش  به 
شهرهای شمالی کشور و ایجاد نارضایتی در این زمینه را باید در جای دیگری 
جست وجو کرد و مسئله قطعاً عدم تأمین بنزین نبوده است. هر چند که 
مسئولان حال حاضر شرکت ملی پالایش و پخش فراورده های نفتی نیز در 

همان زمان به این سوال پاسخ داده بودند.

رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی:

پاییز امسال خشک و کم بارش است
رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی با اشاره به اینکه پاییز 
امسال خشک و کم بارش است، گفت: کشاورزان ریسک کاشت محصولات را 

با توجه به میزان بارش ها برعهده بگیرند تا دچار خسارت نشوند.
احد وظیفه رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان 
هواشناسی با بیان اینکه میزان بارش ها کم تر و دمای هوا گرم تر از حد نرمال 
در فصل پاییز خواهد بود، گفت: روز شنبه ۳۱ شهریورماه یک سال آبی )سال 
آبی از یکم مهر شروع می شود و تا پایان شهریور ادامه دارد( به پایان رسید و 
میزان بارش های کلی کشور در بازه زمانی ۱۴۰۳ – ۱۴۰۲ معادل با میانگین 

بارش های بلند مدت بوده است.
وی افزود: میانگین بارش ها در فصل پاییز سال گذشته، ۴۳ درصد 
کم تر از حد نرمال برآورد شده و این میزان بارش ها در نیمه اول فصل 
زمستان نیز کم تر از معمول بود اما در نیمه دوم زمستان تا حد زیادی 
کمبود بارندگی ها جبران شد و از شدت نابه هنجاری های بارندگی ها 
کاسته شد، به طور کلی میزان بارندگی ها در زمستان سال گذشته نیز 

کم تر از حد نرمال بود.
رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان هواشناسی با 
اشاره به اینکه میزان بارندگی ها در فصل بهار امسال بیش از حد نرمال بود، 
گفت: میزان بارش ها در فصل بهار تا حد زیادی کمبود بارش فصل پاییز را 
جبران کرد. در فصل تابستان نمی توان توقع میزان بارش های چشمگیر را 

داشت، زیرا فصل بارش ها در تابستان نیست.
وی ادامه داد: به طور کلی میزان بارش ها از ابتدای سال آبی )یکم مهر( تا 
پایان فروردین امسال کم تر از حد نرمال بوده اما از انتهای فروردین تا انتهای 
اردیبهشت سال جاری میانگین سالیانه بارش ها به حد نرمال رسیده است و 
این روند بارش ها تا اوایل خرداد ادامه داشت و به طور نسبی میانگین بارش ها 

در کشور معادل با میانگین بارش بلند مدت شد.
وظیفه با اشاره به اینکه میزان بارش ها در فصل تابستان در میانگین نرمال 
قرار داشت و تغییر نداشت، افزود: همان طور که مشخص است در فصل 
تابستان بارندگی بسیار محدود است و میزان بارش ها در تمام استان ها به 
یک میزان نبوده است؛ به عبارت دیگر میزان بارش ها در برخی از استان ها 

کم تر از حد نرمال و برخی مناطق دیگر بیشتر از حد نرمال بوده است.

مدیرکل دفتر ترانزیت و حمل ونقل بین المللی سازمان راهداری خبرداد:

افزایش ۶۱ درصدی ترانزیت جاده ای
مدیرکل دفتر ترانزیت و حمل ونقل بین المللی سازمان راهداری و حمل ونقل 
جاده ای از روند افزایشی ترانزیت جاده ای از قلمرو کشور در شش ماهه سال 
جاری در ادامه تسهیل امور، توسعه ظرفیت لجستیکی و دیپلماسی موفق با 

کشورهای همسایه خبر داد.
جواد هدایتی افزود : در این مدت بیش از ۴۰۴ هزار دستگاه ناوگان ایرانی 
و خارجی حامل ۹.۳ میلیون تن کالا از قلمرو کشور ترانزیت شده است که 
نسبت به دوره مشابه سال قبل رشد ۶۱ درصدی دارد و تناژ ترانزیت کالا در 
شش ماهه امسال برابر با میزان کالای ترانزیت شده جاده ای از قلمرو کشور 

در کل سال ۱۴۰۱ می باشد.
وی خاطرنشان کرد: این در حالی است که در مدت مشابه سال گذشته 
۵.۷۸ میلیون تن کالا از طریق حمل ونقل جاده ای از قلمرو کشور با رویه 

ترانزیت ثبت شده است.

گمرک ایران اعلام کرد:

آمار صادرات محصولات فولادی
 در ۶ ماهه سال جاری

در ۶ ماهه امسال ۵.۷ میلیون تن محصولات فولادی و مصنوعات آن به 
ارزش ۲.۹ میلیارد دلار از کشور صادر شده است.

فولادی  محصولات  میزان  این  ایران،  گمرک  عمومی  روابط  گزارش  به 
صادرشده در ۶ ماهه سال جاری نسبت به مدت مشابه سال قبل از لحاظ وزن 

۱۳ درصد و از نظر ارزش ۱۴ درصد کاهش نشان می دهد.
بر اساس این گزارش شمش از آهن و فولاد با ۷۳۰ میلیون دلار، میلگرد 
۵۷۱ میلیون دلار، ورق فولادی ۲۱۰ میلیون دلار، محصولات نیمه تمام از 
آهن یا فولاد ۱۵۱ میلیون دلار و لوله یا پروفیل های توخالی از فولاد با ۱۴۳ 

میلیون دلار ۵ قلم عمده محصولات فولادی صادراتی بوده اند.
ارزش صادرات محصولات  از  میلیارد دلار  در مجموع ۱.۸  قلم  پنج  این 

فولادی را به خود اختصاص داده اند. 

وزیر راه و شهرسازی  خبرداد:

موافقت بانک مرکزی برای تزریق منابع مالی تسهیلات مسکن 

وزیر راه و شهرسازی از موافقت بانک مرکزی برای تزریق منابع مالی تسهیلات 
مسکن خبر داد و گفت: متعهد به تامین مسکن یک میلیون متقاضی نهضت 

ملی مسکن هستیم.
 فرزانه صادق با بیان این که تولید مسکن تکلیفی است که از سال های قبل 
شروع شده و در دولت چهاردهم نیز سرلوحه بخشی از مهم ترین اقدامات 
وزارت راه بوده است، اظهار کرد: اگرچه دولت عوض شده، اما برای یک 
میلیون متقاضی که برای مسکن در سامانه وزارت راه و شهرسازی ثبت نام 

کرده  و شرایط لازم را داشته اند، مسکن تهیه می کنیم.
واریز  را  نفر مبالغی  نفر ۷۵۰ هزار  این یک میلیون  از  این که  بیان  با  وی 
کرده اند، افزود: این تعهد به ما ارث رسیده و باید با جدیت آن را محقق کنیم. 
در بخش مسکن و تعهدی که به مردم داریم، شوخی نداریم و هیچ اهمالی در 

این خصوص پذیرفته نیست.

عدد سازی مسکن بس است!
وی با انتقاد از ارائه برخی آمار های غیرواقعی در ظرفیت تولید مسکن؛ ادامه 
داد: الان نمی توانیم به مردم بگوییم که آمار ها با واقعیت ها مطابقت ندارند. 
مردم مقصر نیستند. باید با جدیت به تکالیفی که برای ما در مسکن سازی 

ایجاد شده به ویژه در متن برنامه هفتم، بپردازیم.
از آن هستند که در  بیان این که مردم عزیز ما خسته تر و رنجورتر  با  وی 
خصوص مهم ترین نیاز آنها یعنی سرپناه، آمارسازی شود، گفت:عدد سازی 
بس است. همه ما باید حواسمان باشد که در ازای آمار هایی که الان ارائه می 
 دهیم؛ چهار سال دیگر باید پاسخگو باشیم. پس گزارش ها از وضع موجود، 

باید واقعی ارائه شود.
وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد: ارزیابی عملکرد های استان ها در موضوع 
مسکن و شهرسازی به کلی عوض خواهد شد و عملکرد هر استان با همان 

استان مقایسه می  شود؛ لذا ضروری است هر مدیرکل راه و شهرسازی در 
جلسات بعدی، گزارشی از روند ساخت مسکن در استان خود ارائه دهد 
تا مشخص شود نسبت به ماه قبل چقدر پیشرفت داشته است. مقایسه 
استان ها با یکدیگر در اجرای طرح نهضت ملی مسکن و تولید مسکن در 
کشور مقایسه صحیحی نیست؛ چرا که ظرفیت ها و شرایط استان ها با یکدیگر 
متفاوت هستند. بی توجهی به همین تفاوت هاست که سبب ناامیدی و بعضا 

عددسازی و آمارسازی شده است.
صادق با تاکید بر اینکه ارایه آمار ها باید به صورت یکپارچه از سوی معاونت 
مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی اعلام شود از مدیران کل راه و 
شهرسازی خواست تا مشکلات ملی خود را در این خصوص به معاونت مذکور 
ارایه دهندتا در خصوص حل آنها چاره اندیشی شود. در عین حال لازم است 
با مذاکرات درون استانی، مشکلات موجود در سطح استان را راسا رفع نمایند.

 واقعیت ها را بگویید و چالش ها را اعلام کنید
وی خطاب به مدیران کل راه و شهرسازی و معاونان خود در حوزه مسکن و 
شهرسازی گفت: واقعیت ها را بگویید و چالش ها را اعلام کنید تا با هم فکری 

همدیگر در خصوص رفع آنها چاره اندیشی کنیم.
وی با اشاره به اینکه در جلسه ای با رئیس کل بانک مرکزی موضوع تسهیلات 
مسکن را مطرح کرده، افزود: خوشبختانه رقم خوبی برای تزریق منابع به بانک 
مسکن جهت پرداخت تسهیلات مسکن تعیین شد که به زودی از سوی بانک 
مرکزی پرداخت خواهد شد. نمی توانیم با بودجه قطره چکانی سالانه به 
تعهداتمان در تولید مسکن پاسخگو باشیم و لازم است منابع مالی دیگر برای 

این منظور بیابیم.
نمی  توانیم فقط اراضی را به مردم نشان دهیم و بگوییم این زمین شماست! 

وی خواستار منطقه بندی استان ها برای حل مشکلات بخش مسکن و 
تسریع در تعهدات وزارت راه و شهرسازی برای تولید مسکن شد.

عضو کابینه دولت چهاردهم با اشاره به این که یکی از چالش های پیش 
روی وزارت راه، کار های آغاز شده، اما بی سرانجام در گذشته است از عدم 
آماده سازی زمین های متقاضیان مسکن به عنوان یکی از این چالش ها یاد 
کرد و افزود: اراضی که قولش را به مردم داده ایم و آماده سازی نشده است. 
نمی  توانیم فقط اراضی را به مردم نشان دهیم و بگوییم این زمین شماست! 
این جواب در شان مردم نیست! باید تلاش کنیم تا به سرعت اراضی مذکور 
توسط سازمان ملی زمین و مسکن و همچنین ادارات کل راه و شهرسازی 

آماده سازی شود تا اراضی در شان مردم به آنها واگذار شود.
ارزیابی  معیار های  از  یکی  را  مردم  به  واگذاری  اراضی  سازی  آماده  وی 

عملکرد های آتی ادارات کل راه و شهرسازی استان ها اعلام کرد.
وزیر راه و شهرسازی در خصوص تعارض منافع و حل این مشکل در برخی از 
استان ها، خواستار بررسی و تدقیق موضوع شد و تاکید کرد: در به کار گماردن 

نیرو های متخصص و مهندسان مجرب باید تلاش کنیم.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور 
را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۵۷۸  ۱-رأی 
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۷۸ مربوط به تقاضای آقای/خانم اکبر ذبیحی 
فرزند باب اله در ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  
۹۵/۲۰مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از ۱۹۵۰/۱۴۶اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 
مع الواسطه از علی و مریم و فاطمه و زهرا و مرتضی شهرت همگی احسانی 
و خانم سادات میر وراث ابوالفضل احسانی )کمافرض اله( صفحه ۳۴۸ 

دفتر ۲۱۳ )م الف۱۷۹۲۴۶۷(
۲- رأی شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۶۱۶ مربوط به پرونده کلاسه 
سمیرا  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۵۸۶
داودی نکو فرزند محمدتقی در ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت  ۵۴ مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 
۲۴۷۷/۷۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی حیدری هفت چشمه صفحه 

۲۴۷دفتر۱۷۵ )م الف۱۷۹۲۴۶۷(
۳- رأی شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۸۲۳۶ مربوط به پرونده کلاسه 

محمد  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۶۲۸
خسروی فرزند حسین، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۹۶ مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از ۲۰۹۵ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
و خریداری مع الواسطه از نادعلی ابهری صفحه ۱۶۶ دفتر ۲۰۳ )م 

الف۱۷۹۲۴۶۷(
۴- رأی شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۸۲۹۱ مربوط به پرونده کلاسه 
علی  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۵۵
معصومی فرزند رحمن، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
از ۲۱۹۰  فرعی  شماره  پلاک  از  قسمتی  در  مترمربع  مساحت ۶۰  به 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواسطه از حسن دهقان نصیری صفحه ۵۰۰ دفتر ۳۷۵ )م 

الف۱۷۹۲۴۶۷(
پرونده کلاسه  به   ۵-رأی شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۸۱۸۵ مربوط 
به تقاضای آقای/خانم رضاقلی  ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۸۰۴ مربوط 
وزوانی فرزند بمانعلی، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۸۹/۶۵ مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از ۲۷۳۴ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طبق سند 
قطعی شماره ۱۱۳۶۳۸ مورخ ۱۳۷۴/۲/۱۴ و شماره ۱۳۷۴۹۴ مورخ 

۱۳۷۸/۶/۸ دفترخانه ۱۸ قم صفحه ۳۷۹ دفتر۲۰۸ )م الف۱۷۹۲۴۶۷(

۶- رأی شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۸۱۸۶ مربوط به پرونده کلاسه 
۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۱۶ مربوط به تقاضای آقای/خانم ابوالفضل 
خدیر فرزند اصغر در ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۴۸ مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از ۲۲۰۷ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 
بهرام محمدی طی سند قطعی شماره ۱۴۷۹۸۷مورخ  از  الواسطه  مع 

۱۳۹۳/۱/۱۸دفترخانه ۱۲ قم )م الف۱۷۹۲۴۶۷(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار 
آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و 
رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این 
اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و سایه(
نوبت اول: 1۴۰۳/۰7/۰۳
نوبت دوم: 1۴۰۳/۰7/18

عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را 
براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند.
۱- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵۳۹۰مربوط به پرونده کلاسه 
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۴۶۴مربوط به تقاضای آقای ماشااله حاجی 
به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  عباسقلی  فرزند  آرانی  مفرد  پور 
مساحت ۸۰/۰۸ مترمربع پلاک شماره ۱۰۳۳۳اصلی واقع در قم بخش 
یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم ۱- سند رسمی شماره ۶۶۳۱ مورخ 
۱۳۸۲/۰۳/۱۸ دفترخانه ۲۷ قم ۲-مبایعه نامه عادی از زهرا مهدوی پور 
سند رسمی شماره ۱۹۳۳۸ مورخ ۱۳۸۹/۰۲/۰۸ دفترخانه ۲۷ قم )م 

الف ۱۷۹۲۴۵۹( 
کلاسه  پرونده  به  شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۲۸۲مربوط  رای   -۲
قالبدار  آقای حسین  تقاضای  به  ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۷۷مربوط 
 ۳۸۷/۱۴ مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  حسن  فرزند 

مترمربع پلاک شماره ۱۱۲۲۸ مکرر )۱۱۸۶۸( اصلی واقع در قم بخش 
یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسن 
قالبدار سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۲۰۷ صفحه ۵۲۵ خریداری 
به موجب سند رسمی شماره ۲۸۹۲۶ مورخ ۱۳۵۶/۱۲/۲۷ دفترخانه ۶ 

قم )م الف ۱۷۹۲۴۵۹(
کلاسه  پرونده  به  شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۷۰۹مربوط  رای   -۳
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۰۴۰مربوط به تقاضای آقای سید حسن برقعی 
فرزند سید علی در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۴۴۸۶ 
مترمربع پلاک شماره ۲۸/۸۷ اصلی واقع در قم بخش نه حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سند رسمی شماره ۲۱۹۶۰ مورخ ۱۴۰۱/۰۶/۰۹ دفترخانه 

۳۱ قم )م الف ۱۷۹۲۴۵۹( 
کلاسه  پرونده  به  شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۵۴۶مربوط  رای   -۴
۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۲۹مربوط به تقاضای آقای ابوالفضل رضائی 
فرزند عباس در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۲۳  مترمربع 
پلاک شماره ۹۰۶ فرعی از ۱۱۱۳۵  اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 

ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۴۴ صفحه 
۵۰۸ )م الف ۱۷۹۲۴۵۹(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار 
آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و 
رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این 
اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و سایه(
نوبت اول: 1۴۰۳/۰7/۰۳
نوبت دوم: 1۴۰۳/۰7/18
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

وزیر اقتصاد:

نظارت بیمه مرکزی ضعیف است؛ نیازمند اصلاحیم
وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: امروز نظارت در بیمه 
مرکزی ضعیف شده است و ما نیازمند اصلاح در معیارهای 

توانگری بیمه ای هستیم.
کل  رئیس  معارفه  و  تکریم  آیین  در  همتی  عبدالناصر 
بیمه مرکزی در ابتدا به حادثه معدنچیان طبس اشاره کرد 
و گفت: حادثه رخ داده برای معدنچیان در طبس فاجعه 
بدی بود. امروز زندگی کارگران تحت فشار است. ارزش 
افزوده اقتصادی کشور به واسطه کاسبان تحریم در حال 
خروج از کشور است و در این میان زندگی کارگران هیچ 
نفعی از این موضوع نمی برند و امیدوارم شرایط اقتصادی 

کشور به ویژه کارگران بهتر شود.
وی در ادامه در رابطه با وضعیت فعلی صنعت بیمه در 
کشور گفت: بازار و صنعت بیمه متاثر از وضعیت اقتصادی 
بالا  اقتصادی کشور  و در شرایطی که رشد  کشور است 

نیست نباید انتظار رشد بالا از صنعت بیمه داشت چرا که 
رفاه اقتصادی مردم منجر به افزایش بیمه ها می شود وقتی 
شرایط زندگی سخت باشد مردم تنها به سمت بیمه های 
اجباری می روند.  وزیر اقتصاد خاطرنشان کرد: ما امروز 
نیازمند رشد اقتصادی بالا هستیم و طبق قانون برنامه 
هفتم توسعه باید به رشد ۸ درصدی برسیم با این حال امروز 

منابع ما تامین کننده رشد اقتصاد هشت درصدی نیست.
همتی در ادامه به شاخص ضریب نفوذ بیمه اشاره کرد و 
گفت: امروز ضریب نفوذ بیمه تازه به عملکرد ۷ الی ۸ سال 
پیش بازگشته است و این به خاطر وضعیت اقتصادی است. 

نظارت بیمه مرکزی ضعیف است 
وی به وظیفه نظارتی بیمه مرکزی اشاره کرد و گفت: امروز 
نظارت در بیمه مرکزی ضعیف است. در سال های اخیر 
انتظار می رفت که حوزه نظارتی بیمه مرکزی تقویت شود اما 

آنچه از شواهد پیداست این است که امروز وضعیت نظارتی 
بیمه مرکزی مطلوب نیست. 

نباید با تخلفات مماشات کرد
وزیر اقتصاد اظهار کرد: دغدغه اصلی بیمه مرکزی باید 
نظارت باشد و در این راستا نباید هیچ مماشاتی نسبت به 
تخلفات صورت بگیرد. بیمه مرکزی در امور بیمه ها نباید 
دخالت کند با این حال باید در عملکرد آنها نظارت داشته 
باشد در همه جای دنیا نظارت بیمه های مرکزی به صورت 

آنلاین و به روز شده صورت می گیرد. 
همتی همچنین به موضوع معیارهای توانگری در صنعت 
بیمه اشاره کرد و گفت: امروز نیازمند اصلاح در معیارهای 
توانگری در حوزه بیمه هستیم و صنعت بیمه کشور باید به 

استانداردهای جهانی و به روز نزدیک شود. 
وی در رابطه با بهره وری و توانگری شرکت های بیمه ای 

گفت: ۲۰ سال پیش من به همکاران خود گفتم که بیمه 
ایران باید خصوصی شود که با مخالفت های بسیاری همراه 
بود. ما نباید رقابت را با نرخ شکنی ادامه دهیم. در آن زمان 
سهم بیمه ایران از صنعت بیمه کشور ۵۰ درصد اما امروز به 

۱۸ درصد رسیده است.
نباید تعداد شرکت های بیمه ای را بیش از این افزایش داد

وزیر امور اقتصادی و دارایی بیان داشت: امروز نباید تعداد 
شرکت های بیمه ای بیش از این افزایش یابد. اینکه هر روز 
تعداد شرکت های بیمه ای زیاد می شود موضوع مطلوب 
و خوشایندی نیست و حتی پیشنهاد می کنم برخی از 
شرکت های بیمه ای با یکدیگر ادغام شوند. امروز شرایط به 
گونه ای پیش رفته که برخی با تاسیس یک شرکت بیمه ای 
و بورسی کردن آن قصد کسب سود را داشته و از وظایف 

اصلی حرفه بیمه دور شده اند.
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قیمت انزونزی برابر با نیمکت ذوب!

 جنگ نابرابر در اصفهان و کار بزرگ ربیعی 

دربی اصفهان در شرایطی با تساوی یک بر یک به پایان رسید که سپاهان و 
ذوب آهن به لحاظ بودجه تفاوت بسیاری با هم دارند.

براساس این گزارش ،جنگ نابرابر در لیگ برتر را به معنای واقعی در دربی اصفهان 
دیدیم. جایی که ذوب آهن با انبوهی از مشکلات مالی به مصاف همشهری متمول 
خود رفت و در نهایت توانست یک امتیاز ارزشمند به دست بیاورد. سال ها قبل یکی 
از کارشناسان فوتبال می گفت: »رقابت های لیگ برتر، یک جنگ ناعادلانه میان 
باشگاه ها است. جایی که یک باشگاه ۱۰ برابر دیگری بودجه دارد و می تواند تمام 

بازیکنان خوب را جذب کند.
در سوی مقابل باشگاهی دیگر فقط قادر است بازیکنان درجه دو و سه را، آن 
هم با کلی قول و وعده استخدام کند. اگر مجوز می دادند و من تصمیم گیرنده 
بودم، بودجه برابری به تمام تیم ها می دادم و آنوقت رقابت را به معنای واقعی کلمه 
می دیدیم. آن زمان مشخص می شد که فلان مربی چند مرده حلاج است، وگرنه تیم 

خوب با ستاره های بزرگ را به هر کسی بدهند، نتیجه می گیرد.«
دیدار ذوب آهن مقابل سپاهان، به طور دقیق همین نظریه را به تصویر کشید. 
ذوب آهن با انواع و اقسام مشکلات عدیده مالی دست و پنجه نرم می کند. این 
باشگاه حتی همین یکی دو هفته قبل هزینه تهیه بلیت سفر به شهری دیگر را در 

حساب خود نداشت که این مسأله سر و صدای فراوانی هم به وجود آورد.
با  اما حداقل در سال های اخیر  باشگاهی ریشه دار و قدیمی است  ذوب آهن 
کاهش بودجه عجیبی مواجه شده و این موضوع روی جذب بازیکن جدید و نقل و 

انتقالات نیز تأثیر مستقیم گذاشته است.
مستطیل سبز را کنار می گذاریم و فقط به نیمکت دو تیم و بازیکنانی که به ترکیب 
ذوب آهن و سپاهان اضافه شدند، نگاهی می اندازیم. ربیعی برای جبران شکست 
یک بر صفر در دربی اصفهان، چابرادزه، شوشتری، کمال کامیابی نیا و باغبان مطلق 
را به بازی آورد. بازیکنانی که به جز کامیابی نیا که او هم سال های پایانی فوتبال خود 

را پشت سر می گذارد، جملگی کم نام و نشان و ارزان قیمت هستند.
همچنین در ترکیب اصلی ذوب آهن هم از این دست بازیکنان بسیار وجود داشت. 

جوان هایی نظیر فردین یوسفی، امیرحسین جدی و ...
حالا می رویم سراغ بازیکنان ذخیره سپاهان که وارد زمین شدند. به نام ها دقت 
جواد  و  دانشگر  محمد  انزونزی،  استیون  حردانی،  صالح  کامارا،  ابوبکر  کنید؛ 
آقایی پور. قیمت این ستاره ها روی هم از بودجه یک سال باشگاه ذوب آهن )در تمام 
رشته ها( بالاتر است. یا به عنوان نمونه هزینه ای که سپاهان برای جذب انزونزی 
پرداخته، به تنهایی از تمام نیمکت ذوب آهن )چه آنهایی که وارد زمین شدند و چه 

آنهایی که بازی نکردند( بیشتر است.
این همان جنگ نابرابری است که درباره آن صحبت کردیم. یک باشگاه برای 
هزینه های حداقلی خود دچار سر در گمی شده و نمی داند به کدام در بزند، آنوقت 
باشگاهی دیگر ستاره خارجی را جذب می کند و او را در ۱۰ دقیقه پایانی و به عنوان 
بازیکن جانشین به زمین می فرستد. همین شرایط را کنار هم بگذارید و به نتیجه 

نهایی بازی نگاه کنید.
تساوی یک بر یک در دربی اصفهان. ذوب آهن کاری کرد کارستان و ربیعی هم با 
دست های خالی در این جنگ نابرابر شکست نخورد. بنابراین می توانیم به حق، از 
کار بزرگ ذوب آهن و کادرفنی این تیم در دربی اصفهان یاد کنیم و نتیجه ای که به 

وضوح این نکته را نمایان می کند.

با کسب 1۰ نشان طلا، نقره و برنز ؛

درخشش رزمی کاران قمی در مسابقات 
سامبو قهرمانی کشور

تیم سامبو قم با کسب ۱۰ نشان طلا، نقره و برنز به کار خود در مسابقات قهرمانی 
کشور پایان داد.

براساس این گزارش، در این مسابقات که با حضور ۴۰۰ ورزشکار از ۲۰ استان و به 
میزبانی اصفهان برگزار شد، رزمی کاران قمی در رده های سنی جوانان، نوجوانان و 

نونهالان قم به ۴ مدال طلا، ۲ نقره و ۴ برنز رسیدند.
در رده سنی جوانان این رقابت ها احسان عیسی آبادی به مدال طلا رسید و امیر 

حسین ساعدی نایب قهرمان شد.
مهدی  گرفت،  لقب  قم  طلایی  سامبوکار  احمدی  جواد  محمد  نوجوانان  در 
علیرضالو در جایگاه دومی ایستاد، و محمد متین دانژه و محمدعلی جاویدان مراد 

صاحب دو نشان برنز شدند.
در نونهالان علیرضا اولاد بر سکوی قهرمانی ایستاد، علی علیرضالو چهارمین 
مدال طلای تیم قم را ضرب کرد، محمد متین دولتمند و محمدیاشار باقرپناه هم به 

دو عنوان سومی دست یافتند.

رئیس هیات ورزشی جانبازان و توان یابان استان قم :

تیم بسکتبال با ویلچر راهی مسابقات 
قهرمانی کشور شد

رئیس هیات ورزشی جانبازان و توان یابان استان قم از اعزام تیم بسکتبال با ویلچر 
این استان به مسابقات قهرمانی کشور خبر داد.

باویلچر  بسکتبال  مسابقات  داشت:  ابراز  گویی  و  گفت  در  پیروزمنش  محمد 
قهرمانی کشور عصر امروز در تهران آغاز می شود.

وی بیان کرد: نفرات تیم اعزامی قم به این مسابقات را بازیکنان باشگاه ایثار 
با ترکیب امیرحسین بابا، حیدرعلی واعظ، اسماعیل ابوطالبی، رضا عیوضی، 
محمدرضا بهرامی دوست، بهزاد رستمی، حامد زارع، علی کارچانی، عظیم عباسی 

و محمد محمدنژاد تشکیل می دهند. 
وی ادامه داد: هدایت این تیم توسط محمد محمدنژاد چهره پرافتخار بسکتبال 
با ویلچر قم و دارنده چندین عنوان آسیایی و جهانی و تجربه ۲ دوره پارالمپیک به 

عنوان بازیکن - مربی انجام می شود.
 پیروزمنش افزود: مسعود صابری از مربیان باتجربه این رشته مربی تیم است و 
علی خوشرفتار و رضا خلجی نیز در کادر تیم حضور دارند. وی یادآور شد: تیم های 
بسکتبال با ویلچر قم ، تهران ، گلستان ، آذربایجان غربی ، اردبیل و کرمان در یک 

گروه قرار گرفته اند.

ترکیب منتخب هفته دوم تحت تاثیر درخشش مدافعین تیم ها بود و آنها با گلزنی 
جور مهاجمین تیم خود را کشیدند.

براساس این گزارش ، هفته پنجم بیست وچهارمین دوره رقابت های لیگ برتر 
فوتبال طی سه روز با برگزاری هشت دیدار پیگیری شد. در مجموع ۱۶ بار توپ از 
خط دروازه ها عبور کرد که نسبت به هفته های قبل شاهد دیدارهای کم گلی بودیم. 
در این هفته تنها چهار تیم موفق به کسب برتری شدند و بیشتر دیدارها با تساوی 
به پایان رسید. فقط ۲ تیم میزبان به برتری رسیدند و چهار دیدار نیز برنده نداشت تا 

شاهد پیروزی ۲ تیم میهمان باشیم.
ترکیب منتخب هفته دوم تحت تاثیر درخشش مدافعین تیم ها شکل گرفت و آنها 
با گلزنی جور مهاجمین تیم خود را کشیدند. تیم های ملوان بندر انزلی، پرسپولیس 
و تراکتور تبریز با ۲ نماینده بیشترین سهم را در ترکیب منتخب این هفته از رقابت ها 
دارند و تیم های نساجی مازندران، فولادخوزستان، ذوب آهن اصفهان، استقلال 
تهران و سپاهان اصفهان نیز با یک نماینده ترکیب منتخب هفته پنجم رقابت های 

لیگ برتر فوتبال ایران را تشکیل می دهند.
دروازه بان: حبیب فرعباسی)ملوان بندرانزلی(

دروازه بان ۲۷ ساله سابق تیم فوتبال ذوب آهن اصفهان نیم فصل گذشته راهی 
ملوان  بندرانزلی شد و توانست با نمایش های خوب خود در چهارچوب دروازه 
انزلی چی ها امتیازات مهمی را برای این تیم به ارمغان بیاورد. فرعباسی در این 
هفته تاثیر زیادی روی ۳ امتیاز ارزشمند شاگردان مازیار زارع داشت. او موفق شد در 
دقایق پایانی نیمه اول ضربه پنالتی امیرمحمد نسایی را مهار کند و در طول بازی نیز 

با واکنش های خوب خود مانع از باز شدن دروازه ملوان شد.
مدافعین: محمدرضا رضایی)ملوان بندرانزلی(، موسی کولیبالی)فولاد خوزستان(، 
دانیال اسماعیلی فر)تراکتور تبریز(، محمد حسین کنعانی زادگان)پرسپولیس(، 

ابوالفضل جلالی)استقلال تهران(

مدافع محبوب سعید دقیقی در فصل گذشته، در فصل نقل وانتقالات تابستانی با 
این سرمربی راهی انزلی شد، اما بعد از فسخ دقیقی با ملوان و برگشت به شمس آذر 
محمدرضا رضایی در ملوان ماندگار شد و در این هفته مقابل تیم و سرمربی سابق 
خود به میدان رفت. شاید گل اول این مدافع ۲۳ ساله به محمدامین رضایی 
به عنوان بهترین گل فصل لقب بگیرد، او موفق شد از راه دور با ضربه تماشایی 
دروازه شمس آذر را باز کند. این پایان درخشش رضایی نبود و تنها ۱۰ دقیقه بعد با 
همکاری رضا غندی پور موفق شد برای دومین بار گلزنی کند و یک آمار بسیار جالب 

را در فوتبال ایران برای یک مدافع میانی به ثبت برساند.
موسی کولیبالی برای دوازدهمین فصل متوالی موفق به گلزنی در فوتبال ایران 
شد. مدافع اهل مالی که در این فصل زیر نظر یحیی گل محمدی عملکرد بسیار 
درخشانی داشته است، تک گل برتری فولاد را مقابل هوادار به ثمر رساند تا همچنان 
این تیم برابر هوادار بدون شکست باقی بماند. فولاد در این بازی تنها یک ضربه به 
سمت چهارچوب هوادار داشت و آن هم تبدیل به گل شد. رهبر خط دفاعی فولاد 

علاوه بر گلی که به ثمر رساند، عملکرد بسیار خوبی در کارهای دفاعی داشت.
مدافع فصل گذشته تیم فوتبال پرسپولیس که در این فصل راهی تراکتور تبریز 
شده، تا به اینجا کار نمایش درخشانی در ترکیب تی تی ها داشته است. دانیال 
اسماعیلی فر موفق شد در این هفته اولین گل خود را برای تراکتور در این فصل را به 
ثمر برساند و در کنار ۲ پاس گلی که ثبت کرده است، حالا یکی از بازیکنان کلیدی 
شاگردان اسکوچیچ محسوب می شود. اسماعیلی فر موفق شد در شلوغی محوطه 
جریمه روی ضربه ریباند مهدی ترابی با شوت سرکش گل برتری تراکتور را به ثمر 

برساند تا این تیم ۳ امتیاز ارزشمند بیرون از خانه را کسب کند.
آلومینیوم اراک که به نوعی تبدیل به گربه سیاه پرسپولیس در چند دیدار اخیر 
شده بود، این هفته نتوانست دروازه سرخ پوشان تهرانی را باز کند. محمد حسین 
گاریدو  خوآن  دفاعی شاگردان  خط  قلب  در  نقصی  بی  نمایش  کنعانی زادگان 

داشت. او بارها در نبردهای هوایی موفق بود و در دوئل های زمینی نیز اجازه نداد 
مهره های خوش تکنیک حریف پیشروی داشته باشند. کنعانی در حضور گولسیانی 
در همان دقایق ابتدایی دیدار پشت ضربه پنالتی قرار گرفت و موفق شد به راحتی 

دروازه خلیف را باز کند.
به  نتوانست  نامعلوم سربازی  و شرایط  به دلیل مصدومیت  ابوالفضل جلالی 
خوبی خود را برای هفته های ابتدایی لیگ برتر فوتبال آماده کند. اما بهترین پاسور 
استقلال در فصل گذشته، حالا رفته رفته توانسته به روزهای اوج خود برگردد. 
جلالی برای اولین بار در نیمه دوم مقابل نساجی به صورت همزمان همراه با میلاد 
زکی پور در ترکیب استقلال قرار گرفت. او در مدت زمانی که در میدان حضور داشت، 
پس از یک پاس گل مردود توانست با ضربه سر گل تساوی استقلال را در ورزشگاه 

وطنی به ثمر برساند.
هافبک ها: ریکاردو آلوز)آلومینیوم اراک(، آریا یوسفی)سپاهان اصفهان(، کمال 

کامیابی نیا)ذوب آهن اصفهان(
مهندس پرتغالی تراکتور در فصل گذشته توانست اولین گل فصل جدیدش را 
مقابل خیبر به ثمر برساند. ریکاردو آلوز که تا به اینجا فصل ۲ پاس گل در چهار بازی 
برای هم تیمی های خود ارسال کرده است، در این دیدار توانست با یک ضربه فنی 
گل اول تراکتور را وارد دروازه خیبر کند و در میانه میدان مرد اول تی تی ها در شکل 

دادن به بازی و انتقال توپ بود.
هافبک سابق تیم فوتبال پرسپولیس تنها ۱۳ دقیقه زمان احتیاج داشت تا در 
شهرآورد اصفهان گلزنی کند. کمال کامیابی نیا در دقایق پایانی مقابل سپاهان 
برتری  کسب  مانع  و  کند  باز  را  سپاهان  دروازه  زمینی  شوت  یک  با  توانست 
طلایی پوشان شود تا روند شکست ناپذیری ذوب آهن در این فصل ادامه داشته 

باشد.
روند  این فصل داشت،  در  پیروزی  تیمی که رکورد ۱۰۰ درصد  تنها  سپاهان 
بردهایش متوقف شد. طلایی پوشان با احتساب نتایج فصل گذشته به هفت برد 
متوالی دست یافته بودند اما در دقایق پایانی برتری مقابل ذوب آهن را در شهرآورد 
اصفهان از دست دادند. آریا یوسفی ۲۲ ساله که در تیم ملی فوتبال نیز نمایش 
خوبی داشت، موفق شد در این دیدار برای شاگردان مورایس گلزنی کند. بدون 

شک یوسفی یکی از بازیکنان آینده دار فوتبال ایران است.
مهاجمین: علی علیپور)پرسپولیس( و حامد پاکدل)نساجی مازندران(

پرسپولیس در تمام دیدارهای این فصل موفق به گلزنی شده است. علی علیپور 
که در این فصل به پرسپولیس برگشته تا قبل از این هفته نتوانسته بود انتظارات 
را برآورده کند اما مقابل آلومینیوم اراک نمایش بسیارخوبی داشت و توانست برای 
شصتمین بار در تاریخ لیگ برتر گلزنی کند. علیپور با این نمایشی که داشت 
هواداران این تیم را امیدوار کرد تا در هفته های آینده و مخصوصا در تقابل مقابل 
استقلال تهران بتواند گل های بیشتری را به ثمر برساند. او علاوه بر گلی که به 
ثمر رساند، توانست در دقایق ابتدایی این دیدار یک خطای پنالتی را از مدافعین 

آلومینیوم بگیرد.
مهاجم اسبق تیم فوتبال پرسپولیس که در این فصل از پیکان راهی نساجی شده 
بود، سرانجام موفق شد برای اولین بار در دوران فوتبالی خود مقابل استقلال تهران 
گلزنی کند. حامد پاکدل که روی گل اول نساجی نیز تاثیرگذار بود، توانست در نیمه 
دوم با زیرکی و اشتباه مدافعین استقلال در آفسایدگیری ضربه رضایی را با یک 
ضربه تکنیکی روانه دروازه حسینی کند تا شاگردان نکونام در آستانه شکست مقابل 
نساجی قرار بگیرند. پاکدل با دوندگی بالا در خط حمله نساجی بارها مدافعین 

استقلال را به دردسر انداخت.
بازیکنان دیگری مانند علیرضا علیزاده)گل گهر سیرجان(، میلاد محمدی و 
گئورگی گولسیانی )پرسپولیس(، حسین زامهران )نساجی(، آرام عباسی )استقلال 
خوزستان(، محمدمهدی محبی )سپاهان( نیز عملکرد خوبی در هفته دوم لیگ 

برتر داشتند که در این فهرست حضور ندارند.

ترکیب منتخب هفته پنجم لیگ برترفوتبال؛

 مدافعان جور مهاجمان را کشیدند

سرمربی تیم ملی فوتسال ایران در واکنش به اتفاقات دیدار با فرانسه گفت: باید یقه کسی که دنبال این کار بوده را بگیرند. 
ما که بازی را بردیم و اگر مساوی هم می کردیم، به عنوان تیم اول صعود می کردیم. 

وحید شمسایی در خصوص اتفاقات بازی ایران مقابل فرانسه در مرحله گروهی جام جهانی ۲۰۲۴ فوتسال اظهار داشت: 
اتفاقی نیفتاده است. ما با مساوی هم به عنوان تیم صدرنشین صعود می کردیم و دوست نداشتیم خودمان را به آب و آتش 
بزنیم. آن ها باید ما را می بردند. چندین بازیکن ما آنفولانزا گرفته بودند و شرایط خوبی نداشتند و به استراحت پرداختند. دو 
بازیکن محروم و یک بازیکن مصدوم داشتیم. خودم هم حال خوبی نداشتم. سه روز بعد این بازی هم باید بازی می کردیم؛ 
حالا با هر تیمی. من این موضوعات را اتفاق نمی دانم. هرکسی می تواند هر تصمیمی برای خودش بگیرد. وی در مورد 
واکنش های منفی اهالی فوتسال گفت: واکنش منفی؟ باید یقه کسی که دنبال این کار بوده را بگیرند. ما که بازی را بردیم 
و اگر مساوی هم می کردیم، به عنوان تیم اول صعود می کردیم. سرمربی تیم ملی فوتسال ایران در مورد مسیر سخت تیم 
کشورمان برای رسیدن به جمع چهار تیم برتر جام جهانی، تصریح کرد: بالاخره جام جهانی است. برای بازی کردن آمدیم 
نه خوشگذرانی. اعتقادم این است که قرعه، بخشی از شانس آدم هاست به خصوص در مرحله حذفی. شمسایی در مورد 
مراکش، حریف ایران در مرحله یک هشتم نهایی گفت: مراکش تیم بسیار خوبی است. در دو، سه سال گذشته نتایج قابل 
قبولی داشته است. این تیم بازیکنان بسیار تکنیکی و تاکتیکی دارد و سال گذشته بهترین تیم دنیا شده و مربی آن ها نیز 
به عنوان بهترین مربی انتخاب شده است. با تمام وجود به این بازی می رویم. ما ایران هستیم و مشکل خاصی در تیم 
وجود ندارد. وی افزود: امیدوارم تا پنجشنبه دکترهای تیم زحمت بکشند و بچه ها را به شرایط ایده آل برسانند. مصدوم و 
محرومانمان برگشتند. از امروز برای بازی با مراکش تمرین می کنیم. همین حالا هم داریم با شهاب سفال منش بازی های 
مراکش را می بینیم. خیلی هم توجه به سخن آدم ها ندارم. ما با ۹ امتیاز صعود کردیم و بابت این موضوع، خدا را شکر می کنم.

پیشکسوت تیم فوتبال استقلال، گفت: رفتار مسئولان باشگاه استقلال با کوین یامگا خوب نبود و معتقدم در حق این بازیکن 
که چند سال برای تیم زحمت کشیده بود، رفاقت نکردند.

حسن روشن در گفت وگویی در خصوص تساوی استقلال در هفته پنجم مقابل نساجی مازندران، اظهار داشت: توقع 
نمی رفت نساجی تا این حد عملکرد خوبی داشته باشد و معتقدم روش بازی آنان بسیار خوب بود. جذب یامگا یک موفقیت 

برای باشگاه نساجی محسوب می شود.
وی افزود: استقلال باید در این دیدار، سبک بازی خود را تغییر می داد. زمانی که در استقلال بازی می کردم، رایکوف سرمربی 
وقت استقلال معتقد بود که باید بر اساس توان تیم های مقابل، روش بازی را اتخاذ کنیم و می بایست سبک های مختلفی داشته 
باشیم. روشن در خصوص جدایی کوین یامگا از استقلال، گفت: باشگاه استقلال در حق یامگا رفاقت نکرد و نباید اینگونه او را 

از تیم کنار می گذاشتند. خوب نیست بازیکنی چند بار به باشگاه برود اما مدیران جواب او را ندهند.
پیشکسوت استقلال درباره مصاحبه اخیر رئیس هیات مدیره باشگاه مبنی بر احداث ورزشگاه اختصاصی برای استقلال، 
تصریح کرد: من و همه پیشکسوتان علاقه داریم که این موضوع به حقیقت بپیوندد. فوتبال ما به یک تعطیلی اجباری نیاز دارد 
تا بتوان به ساخت وساز ورزشگاه ها رسیدگی کرد. اکنون فقط دیدهار برگزار می شود و اهمیتی به استاندارد بودن ورزشگاه ها 

قائل نیستیم.
روشن در خصوص مشکلات بین کادرفنی و مدیریت باشگاه استقلال، یادآور شد: متاسفانه دو سالی است که درگیر این 
مسائل هستیم و هیچ وقت این موضوع حل نمی شود. این اختلافات همواره بر سر جذب بازیکن است. هیچ وقت با دقت در 
خصوص انتخاب بازیکن تصمیم نگرفته ایم، اما امیدوارم این مشکلات حل شود چون استقلال در جدول رده بندی لیگ برتر 

شرایط مناسبی ندارد. در حالی به استقبال دربی پایتخت می رویم که تیم ما درگیر حواشی است.

واکنش سرمربی تیم ملی ایران به اتفاقات دیدار با فرانسه؛

شمسایی: یقه تیمی را بگیرند که دنبال این اتفاق بود
حسن روشن:

 فوتبال ایران به یک تعطیلی اجباری نیاز دارد

آگهی فقدان سند مالکیت
ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق  با  آقای محمد علی قاصدی 
از ۷۵۱ فرعی  اعلام داشته که ششدانگ پلاک ثبتی ۱۲۲۶ فرعی 
الکترونیکی  دفتر  ذیل  قم  یک  بخش  در  واقع  اصلی   ۱۰۹۹۶ از 
۱۳۹۵۲۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸۸۹۸ به نام محمد علی قاصدی ثبت و سند 
مالکیت تک برگی ۲۴۶۹۹۷ ج ۹۴ صادر شده است که سند مالکیت 
مالکیت  تقاضای صدور سند  و  به علت سرقت مفقود گردیده  اولیه 
المثنی را نموده اند. لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ 
آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه 
کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب 
را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به 
این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. 
بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف ۱۷۹۲۴۳۸(
مهدی زارع شحنه
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
رونوشت : به ستاد اجرائی فرمان حضرت امام

------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق  با  آقای محمد علی قاصدی 
از ۷۵۱ فرعی  اعلام داشته که ششدانگ پلاک ثبتی ۱۲۲۷ فرعی 
الکترونیکی  دفتر  ذیل  قم  یک  بخش  در  واقع  اصلی   ۱۰۹۹۶ از 
۱۳۹۵۲۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸۸۹۹ به نام محمد علی قاصدی ثبت و سند 
مالکیت تک برگی ۲۴۶۹۹۸ ج ۹۴ صادر شده است که سند مالکیت 
مالکیت  تقاضای صدور سند  و  به علت سرقت مفقود گردیده  اولیه 
المثنی را نموده اند. لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ 
آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی میگردد تا چنانچه 

کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب 
را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به 
این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. 
بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف ۱۷۹۲۴۳۸(
رونوشت : به ستاد اجرائی فرمان حضرت امام
مهدی زارع شحنه
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه آقای محمد علی قاصدی با تسلیم دو برگ استشهادیه 
قم  استان   ۸۱ رسمی  اسناد  دفترخانه  توسط  شده  گواهی  محلی 
مدعی است که سند مالکیت یک قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده پلاک شماره ۲۴۶۴ فرعی از ۱۹۹ اصلی واقع در بخش پنج حوزه 
ثبتی شهرستان کهک روستای وشنوه که سند مالکیت تک برگی آن 
چاپی  شماره  به  الکترونیکی ۱۴۰۱۲۰۳۳۰۰۰۴۰۰۱۳۰۵  دفتر  در 
۱۱۱۷۰۷ سری و سال ۱۴۰۰ بنام آقای محمد علی قاصدی فرزند 
اسحق صادر و تسلیم گردیده است سپس نامبرده برابر وارده شماره 
۱۴۰۳۲۱۷۳۰۰۰۴۰۰۱۲۳۲ مورخ پانزدهم شهریور ماه یک هزار و 
چهارصد و سه اعلام نموده سند مالکیت پلاک فوق به سرقت مفقود 
شده است لذا در اجرای ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت تقاضای صدور 
سند مالکیت المثنی نسبت به پلاک فوق الذکر را نموده است لذا بدین 
وسیله مراتب در یک نوبت جهت اطلاع عموم آگهی میگردد تا چنانچه 
هر کس مدعی انجام معامله نسبت به ملک مذکور و یا مدعی وجود اصل 
سند مالکیت نزد خود میباشد اعتراض خود را ظرف مدت ده روز از تاریخ 
انتشار این اگهی با ارائه اصل سند مالکیت و یا سند انتقال به اداره ثبت 
اسناد و املاک کهک تسلیم نمایند بدیهی است در صورت انقضاء مهلت 
قانونی و عدم وصول واخواهی و یا در صورت وصول اعتراض و عدم ارائه 

اصل سند مالکیت و یا سند انتقال نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 
بنام مالک وفق مقررات اقدام خواهد شد. )م الف ۱۷۹۲۴۴۳(

جعفر شکوری
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کهک
------------------------------

آگهی تبصره ۳ ماده 12۰ آیین نامه قانون ثبت
نظر به اینکه خانم فاطمه سربازی اسفندآباد احدی از ورثه مرحومه 
طاهره قولیان طی وارده شماره ۱۰۲۸۴۹۹ - ۱۰ / ۴ / ۱۴۰۳ اعلام 
 ۱۱۰۳۸ / تمامی ششدانگ پلاک ۱۰  مالکیت  اند که سند  نموده 
ثبت  ذیل  دفتر ۳۰۸  در صفحه ۲۲۷  قم  یک  در بخش  واقع  اصلی 
نام مرحومه طاهره قولیان ثبت و سند مالکیت بشماره  به   ۴۶۱۷۵
دادنامه  طبق  سپس  است  شده  تسلیم  و  صادر  مسلسل ۱۹۲۵۷۹ 
۱۴۰۰۰۲۳۹۰۰۰۰۳۹۷۳۶۷ - ۲۲ / ۲ / ۱۴۰۰ دادگاه فوت و وراث 
حین الفوت ایشان شامل آقایان و خانمها مجید ، سعید، علیرضا وفاطمه 
شهرت همگی سربازی اسفندآباد میباشند سپس خانم فاطمه سربازی 
اسفندآباد احدی از ورثه ایشان اعلام نموده اند که سند مالکیت فوق 
نزد آقای علیرضا سربازی اسفند آباد میباشد چون با اخطاریه شماره 
۱۰۱۸۲۶۲ - ۲۴ / ۲ / ۱۴۰۳ نامبرده سند مذکور را تسلیم ننموده 
است که در حال حاضر در این اداره در شرف صدور سند نسبت به سهم 
الارث ایشان میباشد. لذا مراتب طبق تبصره ۳ ذیل ماده ۱۲۰ آیین نامه 
قانون ثبت آگهی میشود که دارندگان سند مالکیت مورد نظر از تاریخ 
انتشار این آگهی ظرف مدت ۱۰ روز مهلت دارند سند مالکیت مذکور را 
تسلیم این اداره نمایند و یا مجوز قانونی نگاه داشتن آن را ضمن اعتراض 
کتبی خود به این اداره اعلام نماید در غیر این صورت پس از انقضای 
مدت مذکور نسبت به تنظیم سند نسبت به سهم الارث وارثین فوق 

الذکر برابر مقررات اقدام خواهد شد . )م الف ۱۷۹۲۴۴۵(  
مهدی زارع شحنه
رئیس ثبت منطقه یک قم
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سیدمصطفی هاشمی طبا: 

تندروها در مسیر کارهای مفید برای کشور  مانع تراشی می کنند
مصطفی هاشمی طباء می گوید: به نظرم میان تندروها و 
 FATF کاسبان تحریم رابطه ای هست. اینها می گویند اگر
باشد ما نمی توانیم به حزب الله کمک کنیم، در حالی که ما 
فقط به سازمان هایی که به صورت رسمی از طرف سازمان 
ملل به عنوان تروریست معرفی شدند، نمی توانیم کمک 

کنیم.
براساس این گزارش ، پالس مثبت برخی اعضای مجمع 
تشخیص مصلحت نظام برای تصویب FATF و البته خبر 
رئیس جمهور از نامه نگاری با این نهاد برای تعیین تکلیف 
تصویب  سر  بر  احتمالات   FATF مانده  مسکوت  پرونده 
شدن لایحه جدی تر کرده است. از سوی دیگر به نظر می 
رسد دستور کار اصلی پزشکیان و تیم همراهش در سفر به 

نیویورک، کلید زدن مذاکرات رفع تحریم باشد.
در همین راستا، مصطفی هاشمی طبا از مدیران دولت های 
سازندگی و اصلاحات می گوید فردی که ذهن سالم داشته 

باشد و منطقی باشد به این نتیجه می رسد.
همدستی کاسبان تحریم و تندروهای مخالف FATF و رفع 
فیلترینگ از جمله محورهایی که هاشمی طبا در این گفتگو 
مطرح می کندو می گوید این افراد پول فراوانی دارند و برای 

رسیدن به مقاصد خود به راحتی پول خرج می کنند.
او اما تاکید دارد پزشکیان در همکاری با روسای دو قوه 

دیگر می تواند از سد تندروها عبور کند.
مصطفی  با  خبرآنلاین  خبرگزاری  گفتگوی  ادامه  در 

هاشمی طبا، معاون رییس دولت سازندگی را می خوانید:
*آقای هاشمی طبا! پزشکیان در مدتی که سرکار آمده 
خود  کنار  در  هم  را  دیگر  قوه  دو  روسای  کرده  تلاش 
داشته باشد که به نوعی طیف تندرو را کنترل کند، 
پیش بینی می کنید این مسیر ادامه دار خواهد بود یا 

ماه عسل ۳ قوه زود به پایان می رسد؟
من فکر می کنم اگر پزشکیان در اقدامات اجرایی، برنامه 
های خودش را به صورت مشخص اعلام کند و رفتار اجرایی 

منظمی داشته باشد، این ماه عسل حتما ادامه پیدا می کند. 
یعنی معلوم شود که پزشکیان در کارهای مختلف با منش و 
اگر  بنابراین  می کند.  کار  کشور  برای  مشخص  سیاست 
پزشکیان به این صورت اقدام کند، به نظرم همکاری های 

لازم ادامه پیدا می کند.
زمینه همکاری ۳ قوه فراهم است

*دو قوه دیگر چطور؟
به نظر می رسد زمینه فراهم است، منتها اینکه پزشکیان 
به عنوان رییس جمهور کارهایی که در دست اجرا دارد را به 
صورت مشخص چگونه پیش ببرد، حتماً همکاری دو قوه 

دیگر هم جذب می شود.
*رفع تحریم ها و حل و فصل پرونده FATF از وعده های 
اصلی پزشکیان در ایام انتخابات بود،  از طرفی FATF و 
مذاکره از جمله خطوط قرمز تندروها است، به نظر شما در 

این شرایط پزشکیان با موانع تندروها مواجه خواهد بود؟
آنها برای هر کاری که اقدام آن برای کشور مفید باشد، 
مانع تراشی می کنند منتها بحث FATF با تحریم ها فرق 
می کند. FATF اقدام بانکی است که ربطی به تحریم ها 
ندارد. به نظرم در قضیه FATF به رفتار و عملکرد ما بستگی 
دارد اما رفع تحریم ها با توجه به موضع گیری هایی که آمریکا 
دارد و مسائلی که در حول و حوش خاورمیانه مطرح است، 

کار ساده ای نیست.
*یعنی نظر شما این است که پزشکیان موفق به فراهم 

کردن شرایط مذاکره نخواهد شد؟
زمانی روحانی گفت من همه تحریم ها را از بین می برم اما 
برعکس شد و ترامپ همه تحریم ها را تشدید کرد. پزشکیان 
دلش می خواهد کاری کند اما نمی تواند از حیثیت و آبروی 
کشور بگذرد، لذا آنها باید جلو بیایند تا به صورت معقول و 
منطقی این کار انجام شود. بنابراین رفع تحریم ها کار یک 
طرفه نیست که بگوییم چون پزشکیان می خواهد تحریم ها 

برطرف شوند.

پزشکیان می تواند پرونده FATF را حل و فصل کند
*البته در مورد تصویب FATF به نظر می رسد، تندروها 

مانع تصویب آن هستند...
بله، مانع می شوند اما پزشکیان می تواند اینکار را انجام 
دهد. این بستگی به این دارد که تعهدات مربوطه را قبول 
کنیم و پیش ببریم، آن وقت FATF عملی می شود. به این 
ترتیب که در مجمع تشخیص مصلحت نظام با آن موافقت 

کنند و به سمت حل پرونده FATF برویم.
به نظر رابطه ای بین کاسبان تحریم و تندروهای 

مخالف دولت است
*برخی این گزاره را مطرح می کنند که بین کاسبان 
تحریم و تندروهای مخالف دولت یکی پیوندی وجود 

دارد و ...
اینها  هست.  رابطه ای  نظرم  به  اما  ندارم  مدرکی  من 
می گویند اگر FATF باشد ما نمی توانیم به حزب الله کمک 
کنیم، در حالی که ما فقط به سازمان هایی که به صورت 
تروریست معرفی  به عنوان  از طرف سازمان ملل  رسمی 
شدند، نمی توانیم کمک کنیم. به نظرم این بهانه ای برای 
دلیل  به  ما  حاضر  حال  در  است.  خودمان  شدن  منزوی 
عدم قبول FATF رقم بسیار کلانی در جیب برخی از افراد 

می کنیم.
*فکر می کنید چه اتفاقی افتاده که این روزها حتی 
برخی از چهره هایی که پرچم دار مخالفت با تصویب 
FATF در مجمع تشخیص مصلحت نظام ار در دست 

داشتند سیگنال هایی برای تصویب آن می فرستند؟
اگر کسی ذهن سالمی داشته باشد حقایق را می بیند. 
چند وقت پیش امام جمعه تهران در نماز جمعه گفت اگر 
این رفتار و سیاست های ما ادامه پیدا کنند، ما به فروپاشی 
می رسیم. این حرف، حرف بسیار سنگینی است و به نظر 
من می رسد کسانی که ذهن پاک و سالم دارند، به حقایق 

پی می برند.

فیلتر هستیم اما همه مقامات فیلترشکن دارند
*به غیر از رفع تحریم و FATF امکان دارد پزشکیان در 
زمینه گشت ارشاد و فیلترینگ هم با تندروها به چالش 

بخورد؟
جالب  هستند.  کاسب  عده ای  هم  فیلترینگ  قضیه  در 
در  دارند،  فیلترشکن  ما  کشور  مقامات  همه  که  اینجاست 
از  همه  یعنی  داریم.  قرار  فیلترینگ  شرایط  در  حال  عین 
واتساپ و تلگرام استفاده می کنند. بنابراین عده ای از فروش 
فیلترشکن ها سوءاستفاده می کنند، در نتیجه آنها مقاومت 
خواهند کرد. در همه جا هم نفوذ دارند و از طرفی پول کمی هم 
نیست، لذا برای رسیدن به اهداف خودشان پول هم می توانند 
خرج کنند، به کسی هم حساب و کتاب پس نمی دهند و 
خیلی ها هم پول را می گیرند و مطابق نفع آنها عمل می کنند. 
در مورد گشت ارشاد هم باید رفتار را درست کنند، به این معنی 
که اگر کسی آمر به معروف است باید درست عمل کند، حتما 
قابل اجرا است، از طرفی کسانی که قانون شکن هستند، باید 
حواس خود را جمع کنند که قانون شکنی نکند، این بحث 
قضائی و حقوقی است و هیچ کس هم نمی گوید اگر کسی 
مرتکب خلافی شد، با خشونت با او برخورد کنند. بنابراین فکر 
می کنم این مورد خیلی دست پزشکیان نیست و قوه قضائیه 
و مقامات دیگر بر این نظر هستند که از اقدامات خشونت بار، 

غیرمنطقی و خلاف قانون جلوگیری کنند.
*با توجه به اینکه رفع تحریم ها، فیلترینگ، گشت 
ارشاد و تصویب FATF از جمله شعارهای پزشکیان در 
زمان انتخابات بود و از طرف دیگر تندروها بر روی این 
موارد موضع گیری دارند، آیا  رییس جمهور در همکاری 
سد  از  شعارهایش  تحقق  برای  دیگر  قوه  دو  سران  با 

تندروها عبور کند و یا مانند رییسی پا پس می کشد؟
بله، به نظر من  می توانند، به این ترتیب که روسای دو قوه 
دیگر منطق را قبول دارند، لجاجت نمی کنند و همکاری 

می کنند.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور 
را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به 

شرح ذیل تأیید نموده اند.
۱- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۱۰۳مربوط به پرونده کلاسه 
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۳۱۶۸مربوط به تقاضای آقای مهدی جوپز 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۰/۵۶ مترمربع پلاک 
شماره ۸۷۳۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد اردهالی سند مالکیت مشاعی 

صادره در دفتر ۲۴۹ صفحه ۲۵۹ )م الف ۱۷۸۳۲۵۸( 
۲- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۱۰۴مربوط به پرونده کلاسه 
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۳۱۷۲مربوط به تقاضای آقای مهدی جوپز 
مساحت ۵۲/۹۳  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  حیدر  فرزند 
مترمربع پلاک شماره ۸۷۳۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد اردهالی سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۲۴۹ صفحه ۲۵۹ )م الف ۱۷۸۳۲۵۸( 
۳- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۰۵۰مربوط به پرونده کلاسه 

۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۵۸۷مربوط به تقاضای آقای علی جنت پور 
فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۳۱/۳۷ 
مترمربع پلاک شماره ۱۰۹۱۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 

شماره ۱۴۰۲۳۲۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۷۴۶ )م الف ۱۷۸۳۲۵۸( 
۴- رای شماره ۳۶۴۷۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۹۱۵ مربوط به 
تقاضای ۱-آقای ابراهیم والی ۲- خانم شهین قراگوزلو فرزند ابوالقاسم 
و نصراله در ششدانگ یک باب خانه به مساحت ۱۳۶ مترمربع پلاک 
شماره ۱۰۶۴۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم که مطابق سند عادی پیوست و اظهارات متقاضیان نامبردگان از 
محمود شیری موحد و او از خانم طوبی وحیدی اربابی خریداری که 
بخاطر فوت نامبرده حضور قائم مقام قانونی وی میسور نگردیده است و 
چهار دانگ از خانه مورد تقاضا بنام آقای ابراهیم والی و دو دانگ آن بنام 

خانم شهین قره گوزلو میباشد )م الف ۱۷۸۳۲۶۲( 
۵- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۴۹۵۴مربوط به پرونده کلاسه 
۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۳۵۷مربوط به تقاضای خانم انوار موسوی 
 ۶۷/۹۰ مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  عزیز  فرزند 

مترمربع پلاک شماره ۴۷۴۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۱۳۹۵۶۱ مورخ ۱۴۰۰/۰۸/۱۷ 

دفترخانه ۵ قم )م الف ۱۷۸۳۲۵۸(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر 
آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به 
عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ 
ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح 
است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و جهان صنعت(
نوبت اول: 1۴۰۳/۰۶/19
نوبت دوم: 1۴۰۳/۰7/۰۳
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

 یک کارشناس مسائل بین الملل :

پزشکیان می تواند با گفتمان وفاق وصلح 
گام مهمی در بهبود توسعه ملی بردارد

 یک کارشناس مسائل بین الملل در مورد سفر رئیس جمهور به نیویورک گفت: 
اگر پزشکیان بتواند منادی »وفاق« در درون و »صلح« با بیرون باشد می تواند 

زمینه ساز گام مهمی در جهت اهمیت بخشیدن به توسعه ملی باشد.
مهدی مطهرنیا استاد دانشگاه و کارشناس مسائل بین الملل در گفت وگویی ، به 

تشریح اهداف و برنامه های سفر رئیس جمهور به نیویورک پرداخت.
وی با بیان اینکه سفر آقای پزشکیان به مقر سازمان ملل متحد و سخنرانی در 
مجمع عمومی در اولین سال ریاست جمهوری او به عنوان رئیس جمهور جدید 
انجام شد، گفت: روابط ایران با نظام بین الملل بعد از انقلاب اسلامی در گستره 
نگرش های گوناگون گفتمانی ناشی از انقلاب ۵۷ بیشتر رویکردی اصطکاکی 
داشته و به دلیل این رویکرد اصطکاکی تقابل ایران با عناصر اصلی سازنده نظام 

بین الملل با مرکزیت آمریکا فزونی گرفته است.
کارشناس مسائل بین الملل با تأکید بر اینکه پزشکیان با ادبیات جدیدی وارد 
جایگاه ریاست جمهوری شده است، تصریح کرد: رئیس جمهور در عرصه داخلی 
تلاش دارد خالصانه با مردم سخن بگوید، و در نشست اخیر خود با خبرنگاران 
هم اعلام کرد با هیچ دولتی سر دعوا ندارد و می خواهد گسترش دهنده معانی 

دیگری در عرصه ریاست جمهوری باشد.
مطهرنیا اظهار کرد: جمهوری اسلامی ایران باید جهت گیری سیاست خارجی 
خود را بر مبنای گفتمان »سلام« در درون و »صلح« در بیرون تنظیم کند، به 
با مدنظر قرار دادن  و  این معنا که در عرصه داخلی »وفاق ملی« ایجاد کند، 
امنیت بین المللی، منادی صلح و ثبات در منطقه و جهان برای توسعه در حوزه 

فعالیت های بشری باشد.
وی با بیان اینکه اگر پزشکیان بتواند منادی وفاق در درون و صلح با بیرون 
باشد می تواند زمینه ساز گام مهمی در جهت اهمیت بخشیدن به توسعه ملی 
باشد،گفت: این یک گفتمان واقع گرایانه برای ایجاد قدرت ملی در راستای توسعه 

ایران است.
این استاد دانشگاه درباره اهمیت این سفر، گفت: در دوره های قبل هم بسیاری 
از کشورهای متمایز دور و نزدیک به جمهوری اسلامی با روسای جمهور ایران 
دیدار کرده اند؛ از جمله رؤسای جمهور کشورهای اروپایی، آسیایی، و کشورهای 
دوست جمهوری اسلامی در آسیا و اروپا و سایر نقاط جهان با روسای جمهور ایران 
دیدارهای مستقیم داشته اند، اما سطح این دیدارها بستگی به نوع عملکرد تهران 

در قبال نظام بین الملل دارد.
مطهرنیا با اشاره به اینکه در گذشته حتی تلاش هایی انجام شد تا رؤسای 
جمهور آمریکا با رؤسای جمهور ایران دیدار کنند، تأکید کرد: البته هر دیداری به 
معنای موفقیت برای روسای جمهور قبل نبوده است و هر دیدار برای پزشکیان هم 
می تواند در برگیرنده این معنا باشد، مگر آنکه آن دیدارها موجب ایجاد و تسریع در 
ارتباط های دو یا چند جانبه برای حل مسائل اصلی ایران در نظام بین الملل شود.
وی گفت: سفر پزشکیان و نوع گفت و گو و موضع گیری های او می تواند فضای 
موجودی را که انبساط خاطری برای مردم فراهم آورده است مورد تأکید بیشتر قرار 

دهد و از این فضا در جهت مانایی این انبساط خاطر استفاده کند.
 

در گفت وگو با حمیدرضا ترقی  پاسخ داده شد:

چرا سفر رئیس جمهور به نیویورک
 مهم است؟

عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی گفت: سفر رئیس جمهور به نیویورک 
تلاش دشمن را در ارتباط با انزوای جمهوری اسلامی ایران خنثی می کند.

به  رئیس جمهور  پزشکیان«  »مسعود  سفر  اهمیت  درباره  ترقی   حمیدرضا 
نیویورک گفت: تقریبا در دوره های گذشته شاهد بودیم که معمولا روسای جمهور 

بعد از انتخابات، اولین سفر خارجی مهم شان به سازمان ملل بود.
وی با بیان اینکه روسای جمهور ادوار و شهید آیت الله رئیسی و آقای پزشکیان 
همین موضوع را دنبال کردند، افزود: البته شرایط زمانی بسیار مهم است. نخست 
آنکه دنیا می خواهد ببیند، مواضع رئیس جمهور جدید ایران در حوزه بین الملل، 
منطقه ای و سیاست خارجی چیست و چه تفاوت هایی با گذشته دارد و به عبارتی 

آیا تفاوتی ایجاد شده یا خیر.
عضو شورای مرکزی حزب موتلفه بیان کرد: آشنا شدن با مواضع رئیس جمهور، 
هم برای افکار عمومی جهان و هم برای خبرگزاری های متعددی که در این نوع 
سفرها معمولا پیگیر این گونه مسائل هستند و همچنین برای سیاستمداران 
جهانی و بین المللی بسیار مهم است زیرا آنها می خواهند مطلع شوند، در آینده با 

چه نوع حکمرانی و مدیریتی در ایران مواجه هستند.
ترقی اضافه کرد: از این رو با توجه به مواضعی که رئیس جمهور در بیانیه نخست  
خود درباره سیاست خارجی اعلام کردند و نیز با توجه به همگرایی که ایشان با 
دیدگاه های مقام معظم رهبری در سیاست خارجی دارند، به ویژه در حمایت 
از ملت فلسطین، حمایت از مقاومت، مقابله با رژیم صهیونیستی و حتی نوع 
برخوردی که با غرب و آمریکا دارند، به نظر می رسد این سفر، در سیاست خارجی 

کشور بسیار موثر و تعیین کننده ای خواهد بود.
وی خاطرنشان کرد: وقتی دنیا مشاهده کند، با تغییر ریاست جمهوری در ایران، 
سیاست های بین المللی و خارجی نه تنها تغییری نمی کند بلکه کاملا ثابت است و 
این مواضع براساس یک مبانی فکری و ایدئولوژیکی دنبال می شود، دیگر از امید 
به اینکه با پدید آمدن تغییرات در انتخابات، تصور کنند می توانند شرایطی را برای 

نفوذ دوباره یا غلبه بر جمهوری اسلامی پیدا کنند مأیوس می شوند.
عضو شورای مرکزی حزب موتلفه افزود: بنابراین متوجه خواهند شد که نظام 
جمهوری اسلامی از استحکامی در مواضع و سیاست های خود برخوردار است که 
با روی کارآمدن، منتخبین مردم راهبردهای اصلی تغییر نمی کند تا موجب  شود 

آنها از این نوع تغییرات مانند گذشته سوءاستفاده کنند.
با  رئیس جمهور  دیدارهای  و  نشست   دستاوردهای  از  خود  ارزیابی  در  ترقی 
شخصیت های و روسای جمهور سایر کشورها در نیویورک گفت: نخست آنکه سفر 
رئیس جمهور به نیویورک تلاش دشمن را در ارتباط با انزوای جمهوری اسلامی 
ایران خنثی می کند و از بین می برد. وی افزود: کشورهایی هم که علاقه مند 
به برقراری ارتباط با ایران هستند با آشنایی و شناخت بیشتر از رئیس جمهور 

کشورمان می توانند روابط شان را با ما تنظیم و احیانا بر آن اساس استوار کنند.
عضو شورای ائتلاف نیروهای انقلاب گفت: در مجموع آشنایی با دیدگاه های 
بین المللی رئیس جمهور می تواند زمینه همکاری را در عرصه بین المللی هم برای 

آنها و هم برای ایران و دولت جدید بیشتر فراهم  کند.

رئیس ستاد عراق وزارت خارجه مطرح کرد:

سفر پزشکیان به عراق معادل چندین سال دیپلماسی عمومی و فرهنگی

 رئیس ستاد عراق وزارت خارجه در ارتباط با نتایج سفر اخیر رئیس جمهور به عراق 
گفت: سفر آقای پزشکیان به عراق یکی از بهترین سفرهای دیپلماتیک موفق یک 
رئیس جمهور ایران به خارج از کشور بود. روحیه متواضع دکتر پزشکیان و کردی 
صحبت کردن ایشان فضای روابط ۲ کشور را تغییر داد و این سفر ما را چندین سال به 
جلو برد یعنی این سفر، معادل چندین سال دیپلماسی عمومی و فرهنگی موفق بود.   
سید موسی علیزاده طباطبایی در گفت وگویی با بیان اینکه اهداف این سفر در 
محورهای سیاسی- امنیتی، اقتصادی و فرهنگی تعریف شده بود، ادامه داد: اصل 
مهم در سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران به خصوص در دولت چهاردهم 
گسترش تعاملات با کشورهای همسایه است؛ بر همین اساس آقای رئیس جمهور 

اولین سفر خارجی خود را سفر به عراق قرار دادند.
وی افزود: دلیل موفقیت این سفر سیاست شخص رئیس جمهور در اهتمام به نظر 
کارشناسی است. به لطف خداوند در این سفر به دستاوردهایی فراتر از آنچه که در نظر 

داشتیم، دست پیدا کردیم.
عمومی  دیپلماسی  از  تمجید  با  ایران  اسلامی  جمهوری  ارشد  دیپلمات  این 
رئیس جمهور در جریان این سفر اظهار کرد: هنگامی که رئیس جمهور در روز اول سفر 
خود به عراق پاسخ خبرنگار کانال کردی »روداو« را به زبان کردی دادند، این موضوع 
بازتاب بسیار زیادی را در کل عراق به خصوص منطقه اقلیم کردستان داشت، چنانکه 
حتی کانال هایی که از  گسترش روابط ایران و منطقه اقلیم کردستان عراق استقبال 
نمی کردند، شروع به تبلیغ اهمیت سفر آقای پزشکیان به این منطقه کردند و بعضی 

کانال های تلویزیونی کردی خبرهای خود را به فارسی نیز زیرنویس کردند.
نمادی بر تاکید بر اهمیت حفظ تمامیت ارضی عراق

وی در همین ارتباط ادامه داد: من سه شنبه شب وارد اربیل شدم و آقای پزشکیان 
صبح چهارشنبه سفر خود به عراق را آغاز کردند و در فاصله ۲۴ ساعت بعد از مصاحبه 

آقای پزشکیان، شهر اربیل و مناطق اطراف آن از عکس های آقای پزشکیان و بنرهای 
خوش آمدگویی به ایشان به سه زبان کردی، عربی و فارسی پُر شد. جالب این بود که 
پرچم های ایران، عراق و اقلیم کردستان در کنار هم به اهتزاز درآمدند، این در حالی 
است که در سفر روسای دیگر کشورها به منطقه اقلیم، ما شاهد چنین استقبالی 
بود.  ارضی عراق  تمامیت  اهمیت حفظ  بر  تاکید  بر  نمادی  این خود  که  نبودیم 
طباطبایی افزود: دولت عراق نیز از سفر آقای پزشکیان به اقلیم کردستان استقبال 
کردند و تاکید بر این داشتند که این سفر  باعث ایجاد هماهنگی و همبستگی در کل 

عراق شده است.
خنثی شدن تبلیغات منفی علیه ایران با دیپلماسی عمومی

رئیس ستاد عراق وزارت خارجه همچنین با اشاره به استقبال صورت گرفته از سفر 
رئیس جمهور به بصره و با بیان اینکه در این شهر نیز بنرهایی به ۲ زبان فارسی و عربی 
جهت خوش آمدگویی به رئیس جمهور ایران در خیابان ها نصب شده بود، در مورد 
اهمیت سفر رئیس جمهور به بصره و چرایی انتخاب این استان اظهار کرد: سفر آقای 
پزشکیان به بصره اولین سفر یک رئیس جمهور خارجی به این منطقه بود و این برای 
عراقی ها و مردم بصره خیلی مهم بود و در واقع این سفر توانست به نوعی اهمیت بصره 
را به کشورهای منطقه و عرصه جهانی نشان دهد و زمینه کار اقتصادی و گسترش 

روابط تجاری بین این استان و استان خوزستان را فراهم آورد.
طباطبایی با بیان اینکه بصره در حقیقت دومین شهر مهم عراق از نظر اقتصادی، 
سیاسی، عشیره ای و جمعیتی است، ادامه داد: استان بصره نزدیک ترین استان 
عراق به ایران است، چنان که شاهد رفت و آمدهای زیادی بین مردم خوزستان و بصره 
هستیم. فاصله بین بصره و آبادان با اتومبیل کمتر از ۳۰ دقیقه است و در بسیاری از 
مواقع مردم بصره خریدهای خود را از  منطقه آزاد اروند انجام می دهند سپس به محل 
زندگی خود باز می گردند و این موضوع نشان می دهد که زمینه های بسیار خوبی برای 

فعالیت های اقتصادی و فرهنگی بین ایران و بصره وجود دارد.
 وی  با بیان اینکه در جریان سفر به بصره رایزنی های خوبی برای تعاملات اقتصادی 
بین کشورمان و مناطق جنوبی عراق به خصوص بصره انجام شد و ان شاءالله در آینده 
نزدیک شاهد حضور فعال تر شرکت های ایرانی در پروژه های اقتصادی در بصره و کل 
عراق خواهیم بود، ادامه داد: در جریان این سفر توافق شد که استاندار بصره به زودی 
به ایران سفر کند. این دیپلمات ارشد جمهوری اسلامی ایران با اشاره به سخنرانی 
رئیس جمهور در جمع اقشار مختلف بصره و پوشیدن عبای عربی توسط وی اظهار 
کرد: در سال های گذشته خیلی از دشمنان تلاش می کردند که ایران و عراق به 
خصوص در حوزه مردمی به یکدیگر نزدیک نشوند، ولی این سفر باعث شد که روابط 
۲ کشور بیش از پیش گسترش پیدا کند و تبلیغات منفی که پیش از این به خصوص 
در منطقه بصره و اقلیم کردستان علیه ایران انجام می شد به مقدار زیادی خنثی 
شود. حدود ۲۰ سال بود که دشمنان در آنجا در مورد ایران تبلیغات منفی و قومیتی 
می کردند ولی وقتی مردم دیدند که رئیس جمهور ایران به زبان و فرهنگ کردی 
آشناست ودر جنوب بصره با لباس عربی در بین مردم ظاهر شده است، به یکباره هر 

آنچه دشمنان ساخته بودند را ویران و مردم عراق را بیش از پیش به ایران نزدیک کرد.
طباطبایی گفت: معتقدم که به خاطر دیپلماسی عمومی خوبی که در این سفر از 

سوی رئیس جمهور انجام شد نفوذ ما در این مناطق افزایش پیدا کرد.
آخرین وضعیت برنامه جامع همکاری های راهبردی 

رئیس ستاد عراق وزارت خارجه در مورد یادداشت  تفاهم هایی که در جریان این 
سفر بین مقامات ایران و عراق به امضا رسید نیز اظهار کرد: طی این سفر ۱۴ سند 
یادداشت تفاهم بین ۲ کشور در زمینه های آموزشی و فرهنگی، اقتصادی، کشاورزی، 
مناطق آزاد و غیره به امضا رسید اما مهم تر از این اسناد این بود با عنایت به اینکه که 
بین ۲ کشور در خصوص برنامه جامع همکاری های راهبردی سندی وجود نداشت، 
در جریان این سفر آقای پزشکیان به نخست وزیر عراق این پیشنهاد را مطرح کرد که 
یک برنامه جامع راهبردی بین تهران و بغداد تهیه شود و در همین چارچوب تصمیم 
گرفته شد این سند با محور همکاری های سیاسی، دیپلماتیک، امنیتی، اقتصادی، 
فرهنگی، علمی و آموزشی تدوین شود. طباطبایی با بیان اینکه تلاش داریم که ظرف 
پنج الی ۶ ماه آینده تدوین این سند به پایان برسد و برای امضا آماده شود، در بخش 
دیگری از صحبت های خود تصریح کرد: نگاه دولت ایران این است که منطقه توسعه 
پیدا کند و امنیت آن حفظ شود؛ در همین چهارچوب معتقدیم که امنیت منطقه صرفاً 
با کار نظامی و امنیتی افزایش پیدا نمی کند و در واقع امنیت با توسعه اقتصادی و 
افزایش تبادلات اقتصادی بین کشورهای منطقه نهادینه می شود؛ در همین چارچوب 
ما تلاش بر این داریم که همکارهای اقتصادی مان را با عراق و منطقه خلیج فارس 
بیش از گذشته افزایش دهیم و از فرصت به وجود آمده در این زمینه به خوبی استفاده 
کنیم. کاردار پیشین ایران در عراق با بیان اینکه امروز پروژه های عظیم اقتصادی در 
عراق در حال اجراست و به نوعی این کشور تبدیل به کارگاه شده است، خاطرنشان 
کرد: با توجه به ظرفیت تولیدی و علمی و فناوری که در کشور ما وجود دارد، ما 
می توانیم در این پروژه ها با توجه به اینکه عراق از نظر اقتصادی در وضعیت خوبی 
قرار دارد، مشارکت گسترده ای داشته باشیم و به نوعی به عنوان مکمل یکدیگر عمل 
کنیم. وی در بخش پایانی صحبت های خود اظهار کرد: با تاکید می توان گفت که 
سفر رئیس جمهور به عراق، سفر اولین ها بود، این سفر، اولین سفر خارجی رئیس 
جمهور جدید ایران بود، آقای پزشکیان اولین رئیس جمهور ایران بودند که مقصد 
اولین سفر خارجی خود را عراق انتخاب کردند، اولین رئیس جمهور ایران بودند که 
به منطقه اقلیم کردستان عراق سفر کردند و اولین رئیس جمهور خارجی بودند که به 

بصره سفر کردند.
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تورم سالانه به پایین ترین رقم ۴۴ ماه اخیر رسید
با اجرای سیاست »تثبیت اقتصادی« توسط بانک مرکزی نرخ تورم سالانه از ۴۶.۶ درصد در فروردین ۱۴۰۲  با کاهش 
۱۳.۴ واحد درصدی به ۳۴.۲ درصد در شهریور ۱۴۰۳ کاهش یافت.بانک مرکزی موفق شد با مهار رشد نقدینگی و 
ثبات بخشی به بازار ارز به عنوان دو بال سیاست »تثبیت اقتصادی«، بستر مهار پایدار تورم را فراهم کند.نرخ تورم سالانه 
در شهریور ۱۴۰۳ پایین تر رقم خود از بهمن ۱۳۹۹ را تجربه کرده است؛ به بیان دیگر این شاخص به کف ۴۴ ماه اخیر 
رسیده است.با توجه به تداوم سیاست های کنترل مقداری ترازنامه بانک ها و  همچنین ثبات نسبی بازار ارز علی رغم 
تنش های متعدد سیاسی، به نظر می رسد هدف گذاری بانک مرکزی برای کاهش نرخ تورم به کانال ۲۰ درصد تا پایان 

سال جاری محقق خواهد شد.

دستگیری متهمان ارزی با هزار میلیارد تومان معاملات دروغین
رئیس پلیس امنیت اقتصادی فراجا از دستگیری متهمان ارزی با یک هزار میلیارد تومان معاملات دروغین ارز خبر داد.
سردار حسین رحیمی با اشاره به اینکه کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی با اطلاعات به دست آمده در بازدید از یک واحد 
صنفی متخلف موفق به کشف چهار هزارو ۲۰۰ واحد انواع ارز شدند، افزود: در این رابطه، ۲ نفر متهم دستگیر شدند که 
در بررسی حساب های شخصی و اجاره ای آنها مشخص شد که این افراد در روزهای اخیر نزدیک یک هزار میلیارد تومان 
معاملات ارزی انجام داده اند.سردار رحیمی با تاکید بر اینکه متهمان به اتهام معاملات ارزی خارج از ضوابط و مقررات 
موجود بانکی کشور و مشارکت در قاچاق حرفه ای ارز روانه زندان شدند، گفت: وجود این افراد با اقدامات مجرمانه و 

معاملات فردایی خود باعث ایجاد تنش در بازار ارزی و اقتصاد کشور می شود.

زمان پایان جنگ اوکراین اعلام شد
وزیر خارجه انگلیس پیش بینی کرد جنگ اوکراین تا سال ۲۰۲۶ ادامه خواهد داشت.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل 
از راشاتودی، »دیوید لمی« وزیر خارجه انگلیس زمان پایان جنگ اوکراین را اعلام کرد.وزیر خارجه انگلیس پیش بینی 
کرد که جنگ بین روسیه و اوکراین حداقل تا دو سال دیگر ادامه خواهد داشت.دیوید لمی در سخنانی بر تعهد انگلیس 
به حمایت از کی یف تاکید کرد. وی افزود که دولت لندن متعهد شده است که سالانه ۳ میلیارد پوند )۳.۹۹ میلیارد دلار( 

به اوکراین کمک نظامی، تا زمانی که جنگ طول بکشد، ارائه کند.

کمبود قطار در کشور جدی است
مدیرعامل شرکت راه آهن:آماده به کاری لکوموتیوهای کشور حدود ۵۰ درصد است.اگر خط آهن جدیدی توسعه پیدا 
می کند، قطاری از محور دیگری حذف و به خط جدید افزوده می شود؛ چرا که کمبود قطار همچنان در کشور جدی 
است.ورود لکوموتیوهای جدید و استفاده از ظرفیت شرکت های داخلی می تواند کارگشای کمبودهای موجود شود.باید 

با حرکت روبه جلو قطارهای مناسب و شایسته مردم تهیه شود.

دربی بدون حضور زنان برگزار می شود
 رئیس هیئت فوتبال استان مرکزی:در جلسۀ روزدوشنبه  با حضور مسئولان ذیربط قرار شد برای بلیت فروشی از ۷۰ 
درصد ظرفیت ورزشگاه استفاده شود؛ به همین خاطر ۸۰۰۰ بلیت فروخته خواهد شد. تقسیم بندی تماشاگران نیز 
نصف نصف انجام می شود.با توجه به ظرفیت فیزیکی ورزشگاه و همچنین به دلیل نبودن زیرساخت های لازم برای تفکیک 
سکوها، امکان حضور زنان برای این بازی وجود ندارد.دربی ۱۰۴، چهارشنبه ۴ مهر از ساعت ۱۹ در اراک برگزار می شود

شروین حاجی پور مشمول عفو رهبری شد
»شروین حاجی پور« با انتشار ویدئویی از پایان روند رسیدگی به پرونده خود خبر داد و اعلام کرد که پرونده او شامل عفو 
مقام معظم رهبری شده است.حاجی پور: از افرادی که در دستگاه قضا برای این پرونده تلاش کردند تشکر می کنم تا 

ابد به شما بدهکارم و مدیون شما هستم.

آمار شهدای غزه به ۴۱ هزار و ۴۵۵ نفر رسید
وزارت بهداشت فلسطین در نوار غزه اعلام کرد که شمار شهدای حملات ارتش رژیم صهیونیستی به نوار غزه به ۴۱ 
هزار و  ۴۵۵نفر رسیده است. همچنین این نهاد پزشکی فلسطینی بیان کرد که شمار کلی زخمی های حملات ارتش 

رژیم صهیونیستی به نوار غزه از آغاز جنگ در این باریکه به ۹۵ هزار و ۸۷۸ نفر رسیده است.

جانشین پلیس راه استان قم :

برخورد با خودروها شوتی قاطعانه است
جانشین پلیس راه استان قم، گفت: سیاست کلی ستاد فرماندهی استان در برخورد با خودروهای 

قاچاق بر)شوتی( برخورد قاطعانه و پیشگیرانه است.
سرهنگ صادق رسولی در گفت وگویی، با اشاره به اقدامات صورت گرفته پلیس راه برای جلوگیری 
از خطرآفرینی خودروهای قاچاق بر)شوتی(، اظهار داشت: سیاست کلی ستاد فرماندهی استان در 
برخورد با خودروهای قاچاق بر)شوتی( برخورد قاطعانه و پیشگیرانه است، اما متأسفانه با وجود برخورد 
خوبی که با این رانندگان می شود، ما شاهد رفتار بسیار تهاجمی از آن ها هستیم. وی به تشریح رفتار 
رانندگان خودروهای  قاچاق بر)شوتی( پرداخت و گفت: این رانندگان زمانی که محموله خود را از بندر 
بارگیری می کنند تا به مقصد برسانند، به هیچ عنوان نمی خواهند موقعیتی که دارند را از دست بدهند، 
چرا که در صورت توقیف بار و خودرو آن ها مصادره و جریمه می شود، به همین خاطر خطرناک هستند. 
جانشین پلیس راه استان قم بیان کرد: بنابراین ما برخورد مدبرانه با این خودروها را در دستورکار خود 
داریم. طبق آمار برخوردهای خوبی را شاهد هستیم. ما به ناچار نمی توانیم با این رانندگان برخورد 
کنیم، زیرا با رانندگی خطرآفرین آن ها مواجه خواهیم شد و جان دیگر رانندگان به خطر می افتد.  وی 
عنوان کرد: ما برای سلامت دیگر خوردوها گاهی در برخورد با خودروهای قاچاق بر)شوتی( اغماض 
می کنیم، اما در مسیر عقب و جلو این خودروها را تحت کنترل قرار می دهیم. این رانندگان برای رهایی 

خود دست به هر کاری می زنند و ما مجبور هستیم که برخورد عاقلانه ای با آن ها داشته باشیم.
 

بازرس اداره کل راه و شهرسازی قم خبرداد:

پلمپ ۱۵۰ مشاور املاک غیرمجاز و متخلف 
بازرس اداره کل راه و شهرسازی قم، گفت: طی یک سال گذشته ۱۵۰ مشاور املاک متخلف و 
غیرمجاز این استان به خاطر نداشتن پروانه کسب و صادر نکردن کد رهگیری و دریافت وجه بیش از 

تعرفه مجاز، پلمب شدند.
کریم دلفانی در گفت وگویی افزود: طبق مصوبه شورای تامین استان، مشاوران املاکی که جواز کسب 
نداشته باشند، پلمب می شوند. وی با اشاره به گشت های مشترک تعزیرات، راه و شهرسازی و اماکن از 
مشاوران املاک، گفت: داشتن پروانه صنفی، صدور فاکتور و کد رهگیری از مواردی است که مشاوران 
املاک باید به آنها توجه کنند. بازرس اداره کل راه و شهرسازی قم خاطرنشان کرد: دریافت وجه بیشتر از 
تعرفه قانونی از خریداران و فروشندگان املاک نیز از مواردی است که طبق قانون جرایمی برای آن تعیین 
شده است. وی گفت: واحدهای پلمب شده تا زمانی که پروانه کسب خود را دریافت نکنند، از وضعیت 
پلمب خارج نخواهند شد. دلفانی گفت: در سطح استان قم ۲ هزار و ۳۸۷ بنگاه و مشاور املاک وجود 
دارد که از این  بین ۲ هزار و ۱۴ بنگاه دارای پروانه و ۷۵۳ واحد نیز فاقد پروانه هستند. وی عنوان کرد: 
در شهر قم نیز ۲ هزار و ۱۸۳ مشاور املاک، در شهرستان کهک ۶۰ بنگاه املاک، در شهر قنوات ۹۳ 
مشاوره املاک، شهر دستجرد ۲۶ مشاوره املاک و در شهر جعفریه نیز هفت مشاوره املاک فعال است.

 
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:

محکومیت پنج میلیارد و ۷۵۰ میلیون ریالی قاچاقچی کالا 
مدیرکل تعزیرات حکومتی قم از محکومیت پنج میلیارد و ۷۵۰ میلیون ریالی برای قاچاقچی انواع 
کالای خارجی در این استان خبر داد. تقی حسام در این زمینه افزود: پرونده قاچاق انواع کالای خارجی 
از قبیل پوشاک، کفش ورزشی و زیورآلات بدلی به ارزش پنج میلیارد و ۱۷۰ میلیون ریال در شعبه سوم 
ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز اداره کل تعزیرات حکومتی قم رسیدگی شد.: وی اضافه 
کرد: شعبه به دلیل ارائه نشدن مدارک قانونی، اتهام قاچاق را محرز و علاوه بر ضبط کالاهای قاچاق، 
متخلف را به پرداخت پنج میلیارد و ۲۰۰ میلیون ریال جزای نقدی معادل ارزش کالاهای کشف شده 
محکوم کرد. وی ادامه داد: شعبه همچنین با توجه به این که ارزش کالاهای قاچاق کشف شده بیشتر 
از ارزش خودروی حامل بوده، ۵۵۰ میلیون ریال به جریمه اضافه و متخلف را در مجموع به پرداخت پنج 
میلیارد و ۷۵۰ میلیون ریال جزای نقدی محکوم کرد. حسام  افزود: ماموران نیروی انتظامی در بازرسی از 
خودروهای عبوری در محورهای مواصلاتی به قم این کالاهای به ظن قاچاق را از یک دستگاه خودروی 

سواری کشف و پرونده آن را برای رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی قم ارسال کردند.
  

رئیس اداره محیط زیست شهرستان کهک:

یک واحد آلاینده در ناحیه صنعتی سیرو پلمب شد
رئیس اداره محیط زیست شهرستان کهک گفت: یکی از واحدهای آلاینده در ناحیه صنعتی سیرو به 

دلیل عدم مدیریت فاضلاب صنعتی خود با دستور مستقیم قضایی پلمب شد.
کاظم کاکایی روز ۲ مهرماه طی سخنانی از پلمب یک واحد آلاینده در ناحیه سیرو خبرداد و گفت: 
واحدهای صنعتی مستقر در شهرستان کهک به صورت شبانه روزی مورد رصد و پایش قرار گرفته و 
در صورت احراز هرگونه آلودگی، اخطاریه های لازم برای آن ها صادر شده و بر اساس قوانین و ضوابط 

زیست محیطی قاطعانه با آن ها برخورد می شود.

مدیر منطقه 2 شهرداری قم خبر داد:

زمین های خالی منطقه نیروگاه 
ساماندهی می شود

مدیر شهرداری منطقه دو قم گفت: زمین های خالی که در محدوده 
ساماندهی  و  پاکسازی  دارد  قرار  دو  منطقه  مسکونی  بافت  و  خدماتی 

می شوند.
با اشاره به وجود سطح گسترده  سید رضا حسینی در گفت و گویی 
زمین های خالی در بافت مسکونی منطقه دو و همچنین در حاشیه محدوده 
خدماتی، از ضرورت اجرای طرح های ساماندهی این زمین ها خبر داد و 
تأکید کرد اجرای این طرح ها بدون مشارکت شهروندان و بخصوص مالکین 

ناتمام و بدون نتیجه خواهد بود.
مدیر شهرداری منطقه دو قم دراین خصوص افزود: زمین های خالی، 
مستعد انباشت زباله و نخاله های ساختمانی هستند که به صورت مستقیم 
طرح  رو  این  از  است  ارتباط  در  شهر  نازیبایی  و  شهروندان  بهداشت  با 
ساماندهی و پاک سازی این محل ها به صورت روزانه در دستور کار نواحی 

خدمات شهری منطقه دو قرار دارد.
وی تصریح کرد: تخلیه نخاله های ساختمانی در زمین های خالی اقدامی 
خلاف قوانین شهری است و با متخلف، اخطار و برخوردهای قانونی انجام 
خواهد شد؛ لذا از شهروندان درخواست می گردد جهت تخلیه نخاله های 

ساختمانی از مخازن مخصوص جمع آوری و انتقال زباله استفاده نمایند.
حسینی پاک سازی زمین های حاشیه بافت مسکونی را نیز در دستور کار 
منطقه عنوان کرد و از شهروندان خواست در صورت مشاهده موارد تخلف 
یا درخواست مخازن جمع آوری نخاله با سامانه فوریت های مدیریت شهری 
۱۳۷ تماس گرفته و موضوع را جهت پیگیری نمایند. زمین های خالی در 
بافت مسکونی یا در مجاورت و حاشیه محدوده خدماتی شهری همواره 
یکی از معضلات شهروندان و به تبع آن مدیران شهری است. چه زمانی که 
این زمین ها محل انباشت زباله و نخاله های ساختمانی باشند و چه زمانی 

که چهره نازیبایی به شهر یا حاشیه شهرها می دهد.
 

مدیر منطقه یک شهرداری قم:

با تملک ۴۸ پلاک؛ محله چهل اختران
 از بن بست خارج می شود

مدیر منطقه یک شهرداری قم از لزوم تملک ۴۸ هکتار برای بازآفرینی 
معبر ۱۶ متری در محله چهل اختران خبر داد که هم اکنون در مرحله 

شناسایی و ارزیابی املاک قرار دارند.
محمدحسین علی اکبری اظهار کرد: یکی از پروژه های بازآفرینی در شهر 
قم ایجاد معبر ۱۶ متری چهل اختران است که این محله را به محله نوبهار 

متصل می کند.
اثری  که  توکلی ها  تملک خانه  این مسیر سال گذشته  در  افزود:  وی 
ثبت شده در فهرست آثار ملی بود، در دستور کار قرار گرفت و انجام شد 
و هم اکنون این خانه در اختیار سازمان فرهنگی و ورزشی شهرداری قم 
قرار گرفته است. مدیر منطقه یک شهرداری قم اضافه کرد: پروژه اصلی 
شامل یک معبر ۱۶ متری از پشت خانه توکلی ها تا بوستان نوبهار است، 
در این مسیر ۴۸ خانه وجود دارد که باید تملک شوند و هم اکنون در مرحله 
شناسایی، تشکیل پرونده و ارزیابی املاک هستیم. علی اکبری با اشاره به 
اینکه در صورت امکان از ظرفیت اراضی ۴۸ هکتاری برای اجرای این پروژه 
استفاده خواهد شد، گفت: برای استفاده از ظرفیت این اراضی املاک 
باید سند شش دانگ داشته و امکان اعطای معوض وجود داشته باشد. وی 
با اشاره به اینکه در محله چهل اختران در طول یک سال گذشته تغییرات 
مثبتی رخ داده است، تصریح کرد: ایجاد جمله پارکینگ روباز به مساحت 
۳۲۰۰ مترمربع است که تملکاتش انجام و در اختیار شهروندان قرار گرفته 
از جمله این تغییرات است. مدیر منطقه یک شهرداری قم با اشاره به ایفای 
نقش کارگزار برای تملکات اداره کل راه و شهرسازی در صحن امامزاده 
گفت: تملک دو ملک ورثه ای از جمله اقداماتی بود که در این مسیر پس از 

طی شدن مراحل قانونی و حقوقی انجام شد.
 

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم خبر داد:

اتمام پروژه تقاطع محور فردوسی
 و صدوقی  در روزهای آینده

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم از انجام ۱۶ هزار متر 
مکعب بتن ریزی در اجرای پروژه تقاطع خیابان ۴۵ صدوق به بلوار فردوسی 

خبر داد.
مسعود بخشی در گفت وگویی اظهار کرد: در اجرای پروژه های شهری 
چند شاخص مهم از جمله هزینه، کیفیت و زمان بندی اجرا بسیار مهم 
است که درباره پروژه تقاطع غیر همسطح محور فردوسی و بلوار آیت الله 

صدوقی تلاش کردیم تا تمام این موارد انجام شود.
وی افزود: یکی از مشکلات اجرایی این پروژه همزمان شدن مراحل پایانی 

با فصل گرم سال و کمبود برق بود که تولید بتن را دچار مشکل می کرد.
مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم ادامه داد: در زمانی که 
پروژه صدوقی ۴ هزار مترمکعب بتن ریزی نیاز داشت این مشکلات تأمین 
سیمان و بتن افزایش یافت. در این خصوص تدبیرهای لازم موجب شد تا 
پروژه به دلیل نبود سیمان دو ماه متوقف نشود. بخشی با تاکید بر اینکه 
سازه پروژه تمام شده و کل پروژه تا ۹۶ درصد پیشرفت داشته است، گفت: 
این پروژه در روزهای آینده به تمام می رسد و نیمه دوم سال شهروندان 
می توانند از این پل استفاده کنند. وی با اشاره به ویژگی های فنی این 
تقاطع غیر همسطح افزود: بتن ریزی این پروژه ۱۶ هزار مترمکعب بود 
و هزار و ۷۰۰ تن میلگرد در آن استفاده شد. مدیرعامل سازمان توسعه و 
عمران شهرداری قم با اشاره به اینکه قرارداد اجرای این پروژه حدود ۱۰۰ 
میلیارد تومان بود گفت: این پروژه یکی از هفت فقره پروژه شاخص دو سال 

اخیر بود که به سازمان توسعه و عمران محول شد.
 

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم مطرح کرد:

شناسایی ۴۰۰ مرکز غیرمجاز 
جمع آوری پسماند خشک 

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم گفت: حدود ۴۰۰ مرکز 
غیرمجاز جمع آوری پسماند خشک در قم شناسایی و تعداد قابل توجهی 

از آن ها تعطیل شدند.
سید عبدالله میرابراهیمی در گفت وگویی با اشاره به افزایش سالانه حریق 
گاراژ ضایعاتی در سطح شهر اظهار کرد: به منظور پیشگیری از مشکلات 
حریق گاراژهای ضایعاتی به دنبال ارتقا خدمات ایمنی و امنیتی و افزایش 

ضریب ایمنی در سطح شهر هستیم.
وی با تاکید بر اینکه گاراژهای غیرمجاز جمع آوری پسماند در سطح 
نظارت دستگاه های  افزود:  بازیافت منتقل شوند،  به شهرک  باید  شهر 
متولی باعث کاهش دغدغه های محیط زیستی و بهداشت جامعه شده و 
نگرانی های امنیتی را رفع کرده و موجب بهبود وضعیت سیما و منظر شهر 
می شود. مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم با بیان اینکه 
اقتصاد شهر تحت تأثیر پسماندهای نا زیبا و آلوده است، ابراز کرد: وجود این 

مراکز غیر مجاز در محلات شهر باعث افت ارزش املاک مجاور می شود.

برداشت خرما از نخلستان های کارون

آیت الله حسینی بوشهری در جمع فرماندهان انتظامی قم:

اقتدار پلیس نشان دهنده اقتدار حاکمیت است

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم اقتدار پلیس را نشان دهنده اقتدار 
حاکمیت عنوان کرد و گفت: عده ای پلیس را نشانه می گیرند تا روحیه آن را 

تضعیف کنند و جلوی حرکت آن را بگیرند. اما ما نباید پلیس را تنها بگذاریم.
آیت الله حسینی بوشهری روز دوشنبه دوم مهر ۱۴۰۳ در دیدار جمعی از 
فرماندهان انتظامی استان قم که به مناسبت گرامیداشت هفته انتظامی برگزار 
شد، با اشاره به حادثه معدن زغال سنگ طبس ابراز داشت: حادثه تلخی که در 
کشور اتفاق افتاد و جمعی از عزیزانمان، جانشان را در معدن از دست دادند، به 

شما تسلیت عرض می کنم.
وی امنیت را پایه و اساس توسعه در جامعه عنوان کرد و اظهار داشت: هر زمان 
نام پلیس شنیده می شود، بلافاصله مقوله امنیت به ذهن می آید، بنابراین پلیس 

در جایگاهی است که پناهگاه و مایه آسایش و آرامش مردم است.
جامعه بدون امنیت روی سعادت و خوشبختی را نخواهد دید

امام جمعه قم افزود: هر جا امنیت دچار آسیب شد، آن جامعه روی سعادت و 
خوشبختی نخواهد دید، لذا دشمنان ما همیشه ضربات خود را از این ناحیه وارد 
می کنند و تلاش دارند تا امنیت را از جامعه بزدایند و یک فضای خوف و ترس 
همراه با اضطراب ایجاد کنند. وی تصریح کرد: اگر امنیت دچار مشکل شد، نظام 
سیاسی نیز دچار اختلال می شود. در جامعه پر هرج و مرجی که نظم و قانون 
در آن برقرار نیست و هر کس راه خود را می رود، نظام مشروعیت خود را از دست 
خواهد داد. نایب رئیس مجلس خبرگان رهبری با اشاره به کارکردهای پلیس در 
حوزه های مختلف خاطر نشان کرد: تمامی کارکردهای انتظامی ما منظومه ای 
است که محور آن امنیت است. از پلیس راهور گرفته تا پلیس گذرنامه، فتا، ۱۱۰ 
و ... وی با یادآوری سخن رهبر معظم انقلاب مدظله العالی مبنی بر اینکه نیروی 
انتظامی مظهر حاکمیت جمهوری اسلامی است، گفت: چه تعبیری از این رساتر 

و زیباتر است؟
پلیس، پناهگاه مردم است

استاد حوزه علمیه قم در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به مسئولیت های 
پلیس در جامعه ابراز داشت: پلیس برای مردم پناهگاه و مایه آرامش خاطر است 
و مراجعات شما نیز به خاطر این است که مردم شما را پناهگاه خود می دانند؛ 
البته باید اصل پیشگیری را بر مبارزه با معلول مقدم بداریم، بنابراین هر چه 
خدمات و رفاه اجتماعی افزایش یابد، قطعا پلیس نظاره گر زندگی با آرامش مردم 
خواهد بود. وی پلیس را نشان دهنده اقتدار حاکمیت عنوان کرد و با اشاره به 

برخی ناهنجاری های اجتماعی اظهار داشت: زمانی که ولنگاری های اجتماعی 
در جامعه ایجاد می شود، همه از پلیس انتظار دارند، چون احساس می کنند که 
پلیس علاوه بر امنیت، ارزش آفرین نیز هست، اما همه کارها دست پلیس نیست.

پلیس را برای حضور در میدان تقویت کنیم
آیت الله حسینی بوشهری ادامه داد: زمانی که پلیس برای حفظ ارزش ها تلاش 
می کند، عده ای پلیس را نشانه می گیرند تا روحیه آن را تضعیف کنند و جلوی 
حرکت آن را بگیرند. ببینید پلیس در کشورهایی که به ما توصیه های حقوق بشری 
می کنند، چگونه برخورد می کند، البته ما این روش ها را قبول نداریم، اما ما هم 
نباید پلیس را تنها بگذاریم بلکه باید او را برای حضور در میدان در چارچوب قانون 
تقویت کنیم. وی تعامل پلیس با مردم را سبب اقتدار ارزیابی کرد و بیان داشت: 
پلیس در عین حالی که باید در مواقع لزوم و مواجهه با دشمنان این مرز و بوم، 
ضربه شست نشان دهد، باید با مردمی که با آن ها زندگی می کند تعامل داشته 
باشد، چرا که مردم لشگر مهم حامیان پلیس هستند و پلیس نیز پلیس حافظ 

جان، مال و ناموس آن هاست که جایگاه بزرگی است.
رئیس جامعه مدرسین با تأکید بر لزوم حفظ حقوق همه شهروندان خاطرنشان 
کرد: بیگناه و بزهکار در نگاه پلیس یکسان نیستند، اما تا زمانی که جرمی ثابت 
نشده است، رفتار پلیس باید رفتاری محترمانه باشد و شاید اینگونه زمینه توبه این 
افراد نیز فراهم شود. وی ادامه داد: پاسگاه های ما باید به گونه ای باشند که مراجعین 
احساس امنیت کنند و احساس کنند که پلیس تلاش می کند تا حق را به حق دار 
برساند. تا حق کسی ضایع نشود و کسی هم بیخود ادعای حق نکند.افزایش 
توانایی های علمی و تخصصی، برخورد مقتدرانه و در عین حال خیرخواهانه، دفاع 
در برابر هجمه های تبلیغاتی دشمن، بکارگیری فناوری های نوین، معنویت گرایی و 
خداباوری، تلاش در جهت جلب رضایت مردم و ارتباط با تمامی ارکان جامعه، از 

دیگر توصیه های آیت الله حسینی بوشهری به مجموعه انتظامی کشور بود.
تشکیل55 هزار پرونده در کلانتری ها در نیمه نخست سال

در ابتدای این جلسه، سردار محمدرضا میرحیدری، فرمانده انتظامی استان 
به  اشاره  با  و  ارائه کرد  استان قم  انتظامی  از وضعیت  قم، گزارش مختصری 
تأکیدات رهبر معظم انقلاب – مد ظله العالی – نسبت به جایگاه کلانتری ها، ابراز 
داشت: الحمدلله اقدامات خوبی در حوزه های مختلف در حال انجام است تا به 

آن جایگاهی که در تراز نظام جمهوری اسلامی است، دست یابیم.
وی افزود: در استان قم ۳۲ کلانتری و پاسگاه داریم و در مدت شش ماهه 
ابتدایی سال بیش از ۵۵ هزار پرونده در این کلانتری ها تشکیل شده است که 
با تلاش مشاورانی که در کلانتری ها حضور دارند، بیش از ۱۱ هزار پرونده به 
مصالحه انجامیده است. فرمانده انتظامی استان قم ابراز داشت: در ۶ ماهه 
ابتدایی سال حدود ۷۱۰ هزار تماس با مرکز فویت های پلیس برقرار شده و بیش از 

۳۰۰ هزار مورد از آن عملیاتی شده است.
افزایش بیش از ۳۰ درصدی رضایت مردم از پلیس 

وی با اشاره به روند رو به رشد جرایم سایبری، کلاهبرداری و جَعل خاطر نشان 
کرد: سال گذشته در کاهش جرایم رتبه دوم کشور را داشتیم و امسال نیز در 
تلاشیم با ریشه یابی و شدت برخورد، این آمار را کاهش دهیم. برگزاری دوره های 
آموزشی و افزایش بیش از ۳۰ درصدی رضایت مردم از پلیس و از دیگر محورهای 
گزارش سردار میرحیدری در این مراسم بود. در پایان این مراسم از تعدادی از 

فرزندان شهدا و نیروهای جهادی تقدیر به عمل آمد.

مدیر شیلات و امور آبزیان جهاد کشاورزی استان قم بیان کرد در سال ۱۴۰۲ 
تعداد ۸ میلیون قطعه ماهیان زینتی تولید گردیده و پیش بینی می شود این رقم 
تا پایان سال جاری به ۹ میلیون قطعه در سال برسد قم رتبه نهم کشور در تولید 

ماهیان زینتی است.
به گزارش ندای قم، محمدرضا طاهری در گفت وگویی با اشاره به این که 
فعالیت های کشاورزی است، تصریح کرد:  با  آبزیان همسو  پرورش  فعالیت 
آب کشاورزی قبل از استفاده برای تولید محصولات کشاورزی، از استخرهای 
دومنظوره ذخیره آب کشاورزی عبور کرده و بسته به میزان کمیت و کیفیت آب، 
پرورش انواع ماهیان گرمابی، سردابی، خاویاری و ماهیان زینتی انجام می شود.
اندک  با  داد:  ادامه  قم  استان  آبزیان جهاد کشاورزی  امور  و  مدیر شیلات 
تامین هدف  تمهیدات در استخرهای ذخیره آب کشاورزی می توان ضمن 
نحو  به  پرورش ماهی  امکان  مزارع،  آبیاری  و مدیریت  ذخیره آب کشاورزی 

مطلوب را فراهم کرد.
طاهری در ادامه بهره برداری دومنظوره و بهینه از آب کشاورزی در تولید آبزیان، 

ایجاد اشتغال مولد مستقیم و غیر مستقیم در روستا، کاهش مهاجرت از روستا به 
شهر، تقویت اقتصاد خانوار کشاورزان از طریق ایجاد یک درآمد جنبی مطمئن و 
قابل توجه، افزایش تولید ماهی و پروتئین سفید حیوانی مرغوب، افزایش ضریب 
امنیت غذایی کشور را از جمله مزایای پرورش ماهی در استخرهای ذخیره آب 

کشاورزی عنوان کرد.
وی، ترویج و افزایش فرهنگ آبزی پروری و مصرف آبزیان در مناطق روستایی 
و شهری، افزایش راندمان تولید محصولات کشاورزی در اثر غنی شدن آب 
استخر)ناشی از فعالیت های زیستی ماهی(، اصلاح ساختمان و بافت خاک 
اراضی کشاورزی ناشی از ورود مواد دفعی آبزیان به خاک زراعی، کاهش مصرف 
کودهای شیمیایی در مزرعه را از دیگر مزایای پرورش ماهی در استخرهای 

ذخیره آب کشاورزی معرفی کرد.
مدیر شیلات و امور آبزیان جهاد کشاورزی استان قم تصریح کرد: در سال 
و  تولید شده  استان قم  پرورشی در  آبزیان  تُن  و ۵۰۰  ۱۴۰۲ میزان ۲ هزار 

پیش بینی می شود تا پایان سال جاری به ۲ هزار و ۷۰۰ تُن برسد.

مدیر شیلات و امور آبزیان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد؛

قم رتبه نهم کشور در تولید ماهیان زینتی 

عکاس :علی معرف

 معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و حمل ونقل 
جاده ای  استان قم گفت: در شش ماهه نخست 
سالجاری ۲ میلیون و ۹۸۲ هزار تُن کالا، از این 
استان با ناوگان عمومی حمل شده که در مقایسه 

با مدت مشابه سال پنج درصد رشد داشته است.
نخست  شش ماهه  در  افزود:  اسدی  رضا  علی 
سال گذشته ۲ میلیون و ۸۲۹ هزار تن کالا از قم 

جابه جاشده بود.
وی با بیان اینکه جابه جایی این میزان تناژ کالا 
طی شش ماهه نخست سالجاری در قالب تنظیم 
انجام  بارنامه  و ۳۶۵  از ۲۵۰ هزار  بیش  و صدور 
شده است، اضافه کرد: تعداد بارنامه ها صادره نیز 
در مقایسه با شش ماهه اول سال ۱۴۰۲ )۲۴۱ هزار 

و ۲۶۹ بارنامه( بیش از سه درصد رشد داشته است.
معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و حمل ونقل 
جاده ای قم به بیشترین میزان کالاهای حمل شده 
استان با ناوگان جاده ای، در شش ماه اول امسال 
اشاره کرد و گفت: سیمان فله به میزان ۳۸۹ هزار 
و ۷۸۳ تن، آهن آلات به میزان ۲۱۰ هزار و ۵۶۴ 
تن، میل گرد به میزان ۱۲۶ هزار و ۱۰۶ تن و غیره 
هریک به ترتیب بیشترین میزان کالای حمل شده 
با ناوگان جاده ای را از استان قم به خود اختصاص 

داده اند.
وی اظهار کرد: هم اینک ۴۲ شرکت حمل ونقل 
کالا،  سه هزار و ۸۳۷ دستگاه ناوگان باری ،  ۲ هزار 
و ۸۷ دستگاه وانت بار و در مجموع پنج هزار راننده 

در بخش حمل و نقل کالا در استان قم فعالیت 
دارند. در حوزه راهداری قم حدود ۲ هزار کیلومتر 
کیلومتر   ۲۳۲ آزادراه،  کیلومتر   ۲۱۳ شامل  راه 
بزرگراه، ۱۵۴ کیلومتر راه اصلی، ۱۵۰ کیلومتر راه 

فرعی و یک هزار کیلومتر راه روستایی وجود دارد.
استان قم دارای هشت راه مواصلاتی اصلی و 
چهارراه فرعی است که از جمله آنان می توان به 
به طول ۱۳۰ کیلومتر، جاده  آزادراه قم - تهران 
قدیم قم - تهران، بزرگراه قم - ساوه به طول ۸۷ 
 - قم  آزادراه  کاشان،   - قم  قدیم  جاده  کیلومتر، 
کاشان به طول ۱۰۴ کیلومتر، آزادراه قم - گرمسار 
به طول ۱۷۳ کیلومتر و بزرگراه قم - سلفچگان - 

اراک به طول ۱۳۶ کیلومتر اشاره کرد.

معاون اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم خبرداد: 

افزایش ۵ درصدی حمل کالا از طریق ناوگان جاده ای


